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! 1 {Exhibit hos. 1 through §
z BLQuEsts 2 marked for identification)
3 Description Fage 3 R
4 Full 2000 Appoeintment book ) 250 d H]LLIAH L‘ CHRIST[}FFERSON1 .
8 5 called as a witness, being first duly sworn,
s § testified on oath as follows:
7 {Griginal transcript filed with Attcrney Arellanc} ?
8 § EXAMIRATEON
8 g By Kr. Arellano:
10 10 Q@ Sir, would you state your full name and current
1 11 address for the record,
12 12 & William L. Christofferson, 2937 South Superier
13 13 Street, Milwaukes.
14 14 0 Is that your residence --
—_ ~
15 18 A Yes,
18 1 @ -- address?
17 17 & Yes.
18 18 @ Okay. How long have you resided at this address,
18 18 §ir?
20 20 & Five and a half years.
SEY 21 G And before that where did you reside?
22 22 & In Hadison.
22 23 0 How Tong did you reside in Madison?
24 24 A About aporoximately 23 years,
25 25 0 Have you ever given sworn testimony before,
5 7
1 VIDECTAPE DEPOSITION of WILLIAM L. CHRISTOFFERSON, 1
2 called as a withess, taken at the instance of the 2 A
3 Cemplainant, under the provisions of Chapter 804 of 3 Q
4 the Wiscensin Statutes, pursuant te notice and 4 A
1] subpoena duces tecum, hefore Pegpy 5. Christensen, a 5 Q
[ Fegistered Proefessional Reporter and Notary Puklic 6 _ B
7 in and for the S5tate of Wissonzin, at the offices of ? A
- Fatmer & Finerty, 5.C., Attorneys at Law, Z0EQQ 3
] Swenson Drive, Suite 425, City of Waukesha, Ceunty g Q
10 of Milwaukee, and State of Wiscopsin, on the 11th 1ﬁ
11 day of March 2002, cammencing at 8:00 in the 11 A
12 forenoon. 12 Q
s 3k
14 APEELRANGES TR
15 VICTOR M. ARELLANG, Attarney, 15 A
for LAWTON & CATES, S.C., Attorneys at law,
16 10 East Doty Street, Madison, Wisconsin, 16 Q
appearing on behalf of the Camplainant.
17 i -
ERUCE P. SCHRIMPF and LEQHARD A. TCKUS, 1"
18 Axsiztsnt City Attorneys, for CITY OF HILWAUKEE, 18 A
QOFFICE OF CITY ATFORWEY,
1% 200 East Wells Street, Sufte 800, 19 u
Hilwaukee, Wisconsin, appearing on
20 behalf ©f the Reszpondent. 20 A
21 JOHN D. FINERTY., JR.. Atterney, M i}
for FALMER & FINERYY, 5.C., Attorneys at Law,
2F 20800 Swenzon Drive, Sudite 425, Waukeshs, 22
Wiscensin, appearing on behalf of the
23 ¥itness. 23 A
F__ N
74 g1so present: Harilyn Figuereoa, Cheri Garcia and 24 Q
Emily Aurit (videographer}
z5 YA I )
8 g
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(I i matters where you have in any way participated?

2 2 A M.

3k “ '3 { Either by responding to interrogatories, giving

4 R 4 testinony?

5 0 Okay. MWhat s the name of your curremt wife? 5 & fo.

§ A Karen Borgh. § . 0 Okay. All right. What's your education,

T4 #nd I suspect she resides in Milwaukee? 1 Hr. Christoffersen?

g8 A Yes, § A High school graduate, two and 2 half years of

§ 0 Same household? g college.

10 A4 Seme address, yes, 10 0 Okey. Anything else?

11 0 Okay. Hhet ars the names of your children? 1k N

12 A 1 have a con Colby, C-o-1-b-y, and 2 daughter Molly, 12 0 A1) right. Where did you go to college?

13 H-0-1-1-y. 13 & University of Wisconsin-Eau Claire.

14 0 How old is Colby? 14 0 Is that where 1 have seen you before? ATl right,
15 430 15 When did you go to Eau Claire university?

16 What about, Holly, did you say? 16 A 1960 to -

17 A Yean, 27. 17 Q No, that wasn't me,

18 0 Okay. Have any of your children ever been enployed 18 A -- to '60, beginning of '63 1 quess, something 1ike
19 by the City of Hilwaukee? 19 that.

Wk Yes. 20 @ AlY right. Before coming here to give tesiimony,
¢ Which one? 21 did you review any deposition videos?

22 A My daughter. 22 A %

23 0 When was she -- Is she currentiy employed by the 23 0 Read any literature regarding how to give deposition
24 City of Milwaukee? L testimony?
25 A Currently, yes. 25 & ¥o, no.

g 1

1 Q0 Okay. When did she begin to wark for the City of 40 A1 ight. Have you ever been convicted of any

2 Milwavkee? 2 ¢rime, Hr. Christofferson?

3 A Sometime in the year 2000. 34 Mo

4 0 Where did she start working when she began to work 4 0 Charged with any crime of any kind?

§ for the City of Nilwaukee? 5 A Mo,

§ A In the Mayor's effice. § 4 All right. Ever filed for bankruptcy?

7 0 Mayer's office? 7 4 Ho.

§ A Yes, § 0 Okay. Have you ever sued anybody?

9 0 Were you employed by the City of Milwaukee when she § A4 M.

10 was hired? 10 @ Okay. Anybody sued you?
11 & Mo A No.
120 Okay, Did you make any recomnendations en her 12 Okay. Have you ever been named in any type of

13 behalf? 13 lawsuit of any kind?

4 & Ko, no. 14 A Yes, yes.

15 Q Did she apply for any specific position that you 15 Q0 Tell me, when was that?
16 know of when she was hired? 16 & It was during the time I was the Chief of Staff in
17 & Yes. 11 the Kayor's office. It was a lawsuit by a gentleman
18 @ What position was that? 1§ named kon Pleva who sued the City and the Mayor and
19 & Well, the position she was hired for is she was an 18 naned me and a number of other people as defendants
20 sssistant to, assistant to Ruth Wyttenbach, It was 20 Qr respondents.
Al a part-tine job, helping with scheduling primarily. M What wes the nature of this gentleman's conplaints
22 Q0 And she began in the year 2000, Do you recall the 22 or claims against you and the City?
23 ronth, day? 23 A He had been replaced on the Zoning Board of Appeals
24 & e 24 and had sued for damages. 1 don't recall precisely
25 0 Don't recall the time. Okay. Any other legal 25 what the claims were that he made, but somehow that

19 12
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i he was entitled to that position, alihough it was an i HR. SCERIMPF: For the record, I'm

2 appointed position. 2 going to object because 1 do not believe the

3 0 Mas this a civil rights clain? 3 question correctly reflects the record or the

4 & It was -« as [ recall it was a variety, It was 1 4 facts --

3 think age was one of the grounds but there was a 5 @ Go ahead, sir.

§ Tong Tist. T think everything but the kitchen sink § HR. SCHRIMPF: -- as testified to

T was charged. T by the witness.

8 Q Okay. Did you have any input in the removal of this ¢ HR. ARELLAND: Serry, Counsel

g individual from the Board of Appeals? § Q@ Go zhead,

10 A Yes. 10 A The Mayor didn't ask me to remove him. He merely
1 0 What was your input? iy said that his term was running out and he wasn't
12 & Well, T was the one who teld him he wasn't being 12 geing to reappoint him and it was my job to inform
13 reappointed and then worked to get the Common 13 him of that.
14 Council 1o affirm a replacement for him, 14 0 Did you tell the Mayor you were going te remove him?
15 0 What were the beses for your recormendation that he 15 4 T wasn't going fo remove him, I was going to tell
16 not be reappointed? 18 him he wasn't going to be reappointed,
17 A There were a variety, the main being that he was an 17 Q0 Did you explain that to the Hayor?
18 obstacle to improvements or positive changes that we 18 & Certainly the Hayor knew that, yes.
18 wanted to make in the system. 19 0 He concurred with you?
20 Q Did you supervise this individeal before you 20 A& Yes.
H recommended that he be removed? 21 @ AN right. And what year are we tathing about when
2 A Mo il this episode occurred?
230 Okay. Did anyone bring to your attention certain 28 A Hell, we're tatking about either 199§ or 7.
24 shortcomings on the part of this particular person? 24 0 Okay, Any other incident where you may have heen
25 & Yes, 25 named as a party to a Tawsuit or complaint of any

13 15

10 Okay. Who would that be? 1 nature?

2 A MWell, there were any number of people. T would be 2 & T'mnot certain whether I was named, but in the

3 hard-pressed to say specifically. 3 interest of disclosing everything, there was a

¢ 0 You can name one. 4 complaint filed by an employee of the Mayor's office
5 A Can 1 name one. By name, I'd be hard-pressed o do 5 during the time I was the Chief of Staff .-

§ that. § Q@ Who was that?

T 0 Well, how zhout nickname, how about a nicknzme? 7T A -- apainst the City, and I don't know whether |

§ A Well, there was a general dissatisfaction with his § specifically was nawed or not. It was a

§ performance and there had been for years. g receptionist named Rita Anderson,
10 Q@ T know you teld me that, bul I'm asking you whether 10 @ What was the nature of her complaint?
i or not you can name anyene that brought to vour 11 A Her complaint was that she had been discharged I
12 gliention any of the shoricomings that you believe i2 believe without due process, or perhaps that she had
13 this person was disptaying in the workplacs. 13 been discriminated against and fired because of an
14 A Well, the Hayor far one, 14 arrest. I'm not sure what the grounds were

15 0 Okay. Anyone else? 15 precisely.

16 A Hichal Dewson who worked in the Hayor's office. 16 Q0 And this Hs. Anderson wzs employed by the Hayor's
17 0 Okay., Anyone else? 17 office?
18 A 1 don't recall specifically. 18 A Yes.
19 @ Tid the Heyor reconmend that he be removed? 19 0 And did she report to you?
20 A Yes, 20 A Yes, somewhat indirectly, but, yes,
21 Q0 Okay. What reasons did he give you? 21§ Did you have any input in her remeval if she was
22 A Well, some of those that I've given you tut also 22 removed?
b that -- 23 A Yes,
24 Q 1 just want to know specifically what the Mayor seid |24 Q What was your input?
25 with respect to the removal of this person. 25 A My input was I wrote her the letter telling her her

'

18
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1 appointnent had been terninated. 1A 1 have no idea.
2 Q What were the bases for terninating her employnent? 2 0 Did you write any notes with respect to your
3 4 The basis was that she quit coming to work for an 3 discussion with her doctor?
4 extended period. 4 A 1don't know,
50 fow long was she outside work? 5 0 1 believe you testified that you issued a letter of
6 A Idon't know precisely. 1 would say several weeks. 6 ternination?
7 Q Did she ever call the office and notify the office 7T & Yes.
§ of why she was not coning 10 work to your knowledge? § 0 Okay. Did you disclose to her that you had spoken
¢ A ko, The office would periodically call her. 9 to her doctor?
10 0 And 4id you ever find out why she was not coming to 10 A No.
14 work? 14 Q No. Mhat did you do, just simply terminate her?
12 A& Ko. [ mean ghe -+ 12 & 1 sinply wrote a lefter that said, your exempt
13 0 Did she ever respond in any way? 13 position in the Hayor's office is hereby terainated
14 A Well, she said she wasn't coming te work because of 14 effective inmediately, something to that effect.
15 s stress-related prodlem. She invited me to call 16 0 Okay. Before you terminated this persen,
16 her docter, which 1 did, and the doctor told ne that |16 apparently you testified that you did not consult
17 she had been cieared to cone back to work the 17 with Hayor ¥orquist before terminating her?
13 previous week. 18 & That's correct.
19 -G Okay. Did you then issve ¢ letter of termination? 19 Q Did you consult with anyone else?
20 A Yes, 90 A 1 believe 1 spoke to someone in the Department of
91§ After you spoke to her doctor? Al Employment Relations.
22 A Yes. 22 0 Who did you talk to?
23 4 Okay. So she invited you to speak to her doctor. 23 A I'mnot positive. 1 believe I probably spoke to
2 You called the docter, You concluded thet she was 24 Jeff Hensen. :
25 w0t authorized to rewain on the job -» T mean to 25 Q4 Okay.
17 18
1 repain outside the werkplace? 1 & Butl--
7 A Yes. 7 0 1 don't want you to guess.
3 Q Okay. Did you consult with the Bayor before 3 A Okay. Well, them, I don't know is the answer then.
4 terminating her? 4 0 This is not the reelection czmpaign. I want you to
5 4 1 don't believe so, § te]l me what you know as opposed to what you assume
6 0 Nc, okay. Did the Nayor -- To your knowledge did b you did so we can understand each other. Okay?
7 the fayor know that you were going to terminate this 7 & Okay. That's fine with me.
8 person? § 4 AV right. What was the purpese for calling
g A 1 don't know. I may have told him. I can't say 8 Mr. Hansen at the employment relations office?
10 that for certain, 10 A To confirm what the proper procedure was.
11 Q Did you ever demend that this person submit a 11 0 Okay. And what did he tell you?
12 nedical absence from her docior? 12 A& Well, if in fact it was Hr. Hansen I talked to, I
13 & Ho. 13 said, 1'm going to write this letter. To ! need to
14 0 At that time what exactly did you ask her to do 14 give any reasons. I was told no.
15 other than zsking her to return once you learned 15 0 Okay.
16 that she was in her view out because of siress? 16 A So I, you know, I wrote the letder I intended to
{7 A 1 didn't ask her to do enything, 11 write,
18 0 You didn't request a medical absence suthorization? 18 0 Previously you testified under cath that you called
19 A No. 1 the employment relations for the purposes of
200 Okay, You just simply cailed the doctor? 20 understanding what would be the proper procedure;
21 A Yes. She invited me to call the doctor and I did. 2 trug?
22 She provided the name and said, you know, if you'd 22 b Yes.
23 like to, talk to my doctor, so I did as she 73 Q MWith respect to this individual, Rita Anderson.
24 suggested, 4 A4 Yes.
25 0 Which doctor was this? 25 0 Did anyone tell you what was the proper procedure in
18 20
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1

1 that type of situation such as the one that fnvolved 1 terminated from her employsent with the City of

2 Ms. Rita Anderson? Did anyone explain to you what 2 Hilwaukee?

3 was the proper procedure? 3 Mo, they were terminated by we.

4 A Only to the extent of confirming that the letter I 4 Okay. Thank you for the clarification, It makes it .

5 intended to write was the correct way to notify her. 9 a little easier,

6 0 Oray. Yhat if any -- what background did you B During those twe years do you recal)

i provide to the employment relations office with i reconnending the transfer of any individual that was

8 respect to the status of Ms, Anderson? I want te 8 under your supervision, including the administrative

8 know exactly what you provided to them. g staff within the Mayor's office?

10 A T don't know, 10 I don't recall. That's the snswer,
11 @ Did the employment -~ Did the 0ffice of Employment 11 ANl right. During those two years do you recall
12 Relations give you any other sdditional instructien 12 ever stspending anyone that was under your direct
13 or advice as to how to deal with Ns. Anderson? 13 andfor indirect supervision?
14 A Mo 14 Ho.
t5 @ Okay. Did anyone explain fo you what Hs. Andersen's  }15 ATY right. During those two years do you recall
1§ entitlements were under the City pelicy of benefits? | 16 recommending or taking direct action to affect the
{r A He. 17 benefits, entitlements, employnment of any of your
18 G A1l right, Any other incident and/er situztion 18 subordinates?
19 where you may have heen involved in a lawsuit andfor {19 HR. FINERTY: Objection, vague as
20 conplaint of any nature other than the ones that you |20 to "direct action to affect" but vou can answer
b4 just described here for us? U the guestion. :
22 A 1 don't believe so. 2 I'n not sure I understand the question,
23 @ Okay. During your years -- As I understand you werg |23 Well, do you recall .-
24 the Chief of Staff for the City of Milwaukee 2 MR. ARELLANG: And I will
25 during 86 through 19987 25 entertain --

21 23

1 MR. SCHRIMPF: Objection, does not 1 Could I hear it again?

2 preperly refiect the record. : HR. ARELLAKO: - up to some point

3 Q@ CGo ahead, sir. X the objections of counsel even though the City is

4 & T was Chief of Staff from approximately nid-June of 4 represented by counsel and for 2 very timited

5 1996 to mid-June of 1908, 5 purpose, unless ['m inveding some type of

6 Q So I was pretty close; right? f privacy, some privilege, I will, but this person

7T b Within a year. ] is not a party and is net obyiously representing

§ O "8 through '98, that was pretty close. 8 the City of Milwaukee,

§ A '8 through "9 would be three years but 1 was only g Okay. Let me ask you to it read my question
10 there two years. 10 back if you will, my previous question, —And ne
11 & AW right. So you were there mid-June "85 through 14 offense 1o counsel,

12 mid, what did you say? 12 (Question read)

13 & Mid-June '98. 13 In other words, do you recall, sir, making any

14 Q Okay. And during those two years I suspect you were |14 reconnendations o suspend, reduce the pay, place
15 the direct supervisor of a1l the meyoral assistants? [ 15 sonebody in suspension without pay, with pay, any
16 A4 Yes, 16 type of action that you may have taken in a direct
17 G Al right. During those two years did vou ever 11 or indirect ranner against any individual that

18 reconmend the dismissal of anyone that was under 18 worked under your supervision?

1% your direct supervision? 14 No, noe. That's a cifferent question, No.

200 & Yes, 20 N, a1l right. You understood the first guestion?
210 Whet 2 Well, the first question was broader than that &s !
£2 & Hell, Rita Anderson for one. 22 understood it.

23 @ Okay. We've covered that one. 23 Kell, are you able to answer the first question?
24 & Steve Taylor. 1 believe those were the only ones. 2 Hell, the reason I hesitated was because it was so
2o 0 And these individuals were recommended by you to be 2% broad. O0f course I did something to make some

22

24
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1 reconrendation or 4o something bout salaries and 1 A Well, I'ma political consuliant, There are two
2 benefits for peaple who were under my supervision, ? kinds of consulting I do. One is what we call .
3 including deternining what they would be paid when 3 general consulting which is to be sort of the chief
4 they were hired, 4 plenner and strategist for a campaign. In those
50 Okay, okay. Hes that limited only to new hires or § cases 1 typically would write 2 canpaign plan in the
B did you include those who were alresdy working for § budget and consult with staff that actually run the
1 the Mayor's office? 1'm talking about your 7 cempaign.
§ recomnendations. § The other kind of consulting 1 do is media
g A 1 believe just new hires. 9 consuiting where I produce the radie end television,
10 Q Okay. During those two years do you recall how many |10 semetimes print for campaigns. In some cases J do
11 people you hired during your tenure, those two 11 both.
12 years, to work within your office? 12 Q Okay. And where is your business located?
13 A Mot specifically but I would say several. 13 A T work out of the house.
14 @ How many did you hire as assistants to the Hayor? 14 0 You work out of your home, okay. Do you have a
15 & hgain, I'd say several. At Teast three, perhaps 1% staff that works for you?
16 more. 16 A Ko
17 @ Do you know who those three would have been? 17 @ You are just the Lone Ranger?
18 A One weuld have been Jeif Hartinka. One was Brenda 18 A Yes,
19 Woof, Steve Taylor. ['mnot pesitive that there 19 0 So to speak, of course, with all due respect. When
il jsn't soneons else. Those are the ones that I 20 you say that you work es the chief planner and the
ral recall. 2 strategy persen, 1 suspect you -+ when you get hired
22 Q AN right. During those two years that you played 2 you're the one who pretty much controls the
FE the role as Chief of Staff for Mayor Norquist, de K direction of the cempaign?
24 you recall any one time when you reconnended that 2¢ A lUsually.
% any of the employess within the Hayer's office not 25 0 And T suspect that's what you mean when you say
25 2
1 receive an increase of pay, promotions, things of 1 chief planner and strategist?
2 that nature? 2 Yes.
3 Ko, 3 A11 right. Okay. And then you also do media
4 A1 right. Very geod. We'll get to this in a 4 consultant?
5 minute. You mentioned that you completed high ] Correct.
B school and two years and a half of college at the 8 AT right. Just give me a summary of what exactly
7 University of Wisconsin-fau Claire? i is it that you do as a media consultant?
§ Correct. g Well, T write, direct, produce radio and television
8 Those two years and a helf, how many credits did you g commerciats and buy the time to get them on the air.
10 achieve, if any? 16 ¥ho do you vsually do your media work with as far as
41 A I don't know precisely, Probably 80, but that's an 11 producing the videos, the commercials, sc on and se
12 estimate, 12 forth? Where is the real work undertaken, {f there
13 0 What was your main area of interest at that time? 13 is such a work place?
14 A Journalism, 14 A T do the real work.
15 @ Oksy. And after you left the University of 15 @ Okay, I know you do.
16 Eau Claire, did you attend any other zcademic 16 & But in terms of a production house, I use a variety
i1 institution? 17 of places, some in Madison, scme in Milwaukee.
18 A No. 18 Q Okezy. Give me some names. '
16 Q A1) right. Any technical college? 19 A Medison production heuses are Pro Videc and
0 A No 20 Visvality, In Milwaukee recently I've used sonebody
2 @ AN right. Very good. And right now, 21 nemed Mainly Editing.
by Mr. Christofferson, what is your occupation? 22 0 Okay. You create the idea and work in conjunction
23 A T'naself-employed consultant, 3 with some of these folks to develop the idea for
24 Q0 Describe for me exactly what is it that you do. 1 i marketing purposes, s that what you're telling me?
2 got a fairly clear idea, but you tell me, 25 A Mell, to a degree, yes.
26 28
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1 0 Wnat e I missing? 1 want to understand exzctly 1 A Well -
Z what fs it that you do as 2 media consultant, 2 @ If that has never happened, just let me know.
34 Well, 1 do the creative part, including writing the 3 A I'veworked in campaigns for - since 1985 ina
4 scripts, dirscting the production when we're on 4 varicty of roles. 1 have not always been in charge.
5 location doing it, do the editing in the production 5 Sonetines there have been other general consultants,
§ studio and then buy the time and get it on the air. § I've been the cempaign menager. 1 mean I've played
7 The production houses that T'm talking about, 7 a variety of different roles. It really varies from
§ a1though they sometines are helpful with ideas, B ong to another,
8 largely are the mechenical end. § 0 And ] understand that, but using your own
10 Q AV right. And as & chief piznner, as T understand 10 terntnology, you menticned that you are a chief
14 you pretty much coordinate the entire political 11 planner and a strategist and what ['n asking you is
12 canpaign of a given individual who is interested in 12 to tell me whether or not there have been situations
13 running for a political position? 13 where you get hired as a consultant where you are
14 A Usually. It varies depending on the size of the 14 not necessarily the chief planner and the
16 canpeign and the candidate and who else is fnvolved. 1% strategist, And if that has never happened --
16 Q Okay. Have you ever donz work as a chief planner 16 A Certainly that's happened.
11 and strategist in conjunction or coordination with 174 Okay,
18 other consultants as well? 18 A 1 quess not -- yes, that's happened.
19 A fYes. 19 @ Tell me when was the last time when you were hired
20 Q Al right. Name some of those individuals that you 20 as a consultant wherein somebody else was the chief
ra have worked with. pal planner and the strategist.
22 A Well, I'mnot entirely sure what you're asking. 722 A Well, I guess the most recent example would be the
230 Well, I'm just trying to understand if for the most 23 campaign for State Superintendent of Public
H part vou're usually the brain of the political 24 Instruction.
25 carpaign or you work in conjunction with ether 25 Q Who were you working with or for or on behalf?
28 3
1 similar consultants as well. 1 A Elizabeth Burmaster.
2 A Uh-huh, 2 @ Okey. And what role if any did you play in there?
3 Q Similar meaning others who are also in the business, 3 A Well, I was a censultent and advisor and kind of 2
4 your compatitors, 4 senfor consultent on the media but 1 was not in
5 & Okay. In some canpaigns I work as the general 5 charge of that campaign,
6 constltant; we hire someone else to do the media. B & Who was in charge of thet campaign?
70 Okay. T & Hell --
§ A& For example. § 0 I nean technically. Your laughter puts me to thimk,
g 0 Okay, § A Well, sometimes, particularly in pelitical
10 A Ve typically have a pollster. [ den't do the 10 canpaigns, the siructure is not gquite all that
11 poliing, Thet's another consultant. 11 tlear, you know. There were a nunber of people
12 @ Okay. 12 involved in it. 1 I had to pick someone who 1
13 & Typically my job if I'm the general consultant is to 13 would say was in charge, I would say Teresz Yilpain
14 coordinate 211 of those people. 14 probably who functioned more or less as the general
15 Q@ Okay. When you say typically, I suspect you're 15 goncultant. There was also a day-to-day campaign
16 teiling me zbout your practice; true? It typically 16 ranager.
i1 is you coordinate all what {s required in order to 17 Q@ Okay.
18 have a successful campaign? 18 & And I was not involved on any kind of major decision
19 A That's the role of the general consultant, right. 19 basis.
20 Q Right. But you would be basically the chief planner 20 Q0 When did you begin fo work as a political campaign
H and the strategist? 2 consultant, Mr. Christofferson?
22 A Yes. 22 A [ began to work as a consultant in 1988,
23 Q s that correct? Do you recall any one period when 23 0 19897
24 you worked as a planner and a strategist where you 4 A Yes.
2% were not the chief planner? 25 0 How did you happen to get involved in this fiz1d?
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1 A Well, [ fiad been a campaign nanager T guess in three 1 A TYes. ‘ . o

2 campaigns between 1586 and 1688 and after that went 9 Q hnd have you been associated with fr. Norquist since

) into the consulting business. 3 that tine?

§ @ Who were you the campaign menager for? & A In-- yes, sssociated in one sense or ancther. In

5 & w1985 for Ed Garvey for the .5, Senate. § fact, I should backup just to ¢larify.

50 19877 § Q0 Okay.

7 A Well, nothing in '87. 1388 John Norquist for mayor 7 A As | was giving you my work history, I did als work

§ and 1988 1 was the deputy campaign wanager but kind § during 1887 for zbout eight or nine menths in the

§ of co-nanaged Herb Kohn's campaign for the 1.8, 4 state capito) for Mayor Norquist when he was then 2
10 Senate. 10 state Senator, and I left that job te run his
44 0 And before that what did you do, before 19867 1 campaign.

12 A Well, how far back do you want to go? 12 @ What wes the nature of your employrent with Horquist

13 Q Well, let's start befere '86. 13 when he was in the state capitol?

14 A Well, | spent 19 years in newspapers, 2s @ newspaper 14 & 1 was a staff essistant with respensibility for

1§ reporter and editor until 1977, Then for -~ well, I [15 press relations, among other things.

i6 was involved in the newspaper strike in Hadison in 16 0 Okay. Let me understand, just so I leave this jssue

17 1477 and was really unemployed for a couple of 17 alone, what a chief planner and consultant is

18 years. it suppesed te do. T suspect you would do anything to

18 Then 1 spent about four or five years as the 18 nake sure thal the campaign is successful?

Pl evecutive director of The Progressive Foundation, 2 20 A Mo,

2 ronprofit in Madisen. Then 1 worked for about, 240 MNo. Tell me what you do,

2 starting in 1984 for about a year and @ half in the 22 A Well, I'm not someone who will do anything.

2 Attorney General's office for Bronson LaFollette as 23 Q@ Are you sure?

2 the director of research and infernation, 4 A Yes,

25 @ A1} right, The strike that you mentioned, which 25 Q A1l right. We are on the recerd, so we'll hold you
33 35

1 newspaper? ( to that.

9 & Well, the strike was ageinst both papers, but 1 2 & That's why 1 said i,

3 worked for the Wisconsin State Journal. 3 Q4 It's part of your job to identify weaknesses of any

4 Q Were you ever fired or terminated from any 4 opponent?

5 employment? 5 A Certainly.

§ A I wes pernanently replaced during that strike. 1 § 0 A right. It's part of your job to develep media

7 was the union president for the State Journal, end I 7 that is effective and convincing?

g was not reinstated when the strike ended. § b Yes.

9 Q AN right. Did you bring any claims against the 9 0 AN right. It's part of your-job to make sure you
10 newspaper? 10 address potential trouble for your candidate or the
11 A Essentially we settled. T mean part of the 11 candidate that has hired you?

12 settlement was that we didn't, we weren't 12 & Yes,

13 reinstated. 13§ And deal with that trouble, whatever troubie it may
14 Q When you say we setiled, who is we? 14 be?

1§ A Well, there were five unions on strike, and 1 was 15 A Yes.

18 the head of one of those. We all -- we were on 16 @ Okay. And is it also part of your job to develop &
17 strike jointly, 17 strategy to deal with the press as well regarding
18 0 A1) right. Have you ever been terminated from any 18 potential problems if any exist with your candidate?
18 job that you ever had in your working life? 18 A Yes.

0 & No. 20 Q Al right. Right now how many people are you
M@ A1 right. You worked on Kr. Norquist's campaign in |24 working for as a consultant?

22 19, did you say 19 -- 2t A& At the moment just {wo.

%34 '8 23 Q0 Who are they?

24 0 1988. MWas that the first time Mr. Nerquist was 24 A 1'mworking for the Jim Doyle campaign for Governor.
28 running for the mayorship position? 25 0 Okay.

34
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1 A And Kevin Shibilski for Lieutenant Governor. 1 A Tecan't tell you that. It seems to me it was last
2 Q Are you still working on behalf of Nr. Norquist? 2 spring or early summer, nct too Tong after Mclallup
3 A Mo 3 had become the Governor,

4 0 And [ just want to make sure that you understand my 4 & To your knowledge are there any fundraisers

5 approach, Hr. Christofferson, because you and 1 § or political evenis for the reelection of

B don’t know each other. 1 know a Tittle bit ebout b Mayor Norquist coming up that you know of?

7 you but not a Tot. I want to give you every 7 & Not necessarily for the reelection, That decision

§ opportunity to clerify anything you want to clarify 8 hasn‘t been nade yet., There are fundraisers. There

g before your depasition 1s over because I take sworn § is an ongeing kind of fundraising program that
10 testimony very seriously, Oxay? 10 continues,

11 A Okay. 11 @ And to your knowledge are there some planned coming
12 @ Al right. I want to ask you one mere tiame, 12 up?
13 are yo deing any political work on behalf of 13 A Yes,
14 Hayor Norguist? 14 0 Tell me, when is the next one?
15 & That's a differant question. 15 & Tomorrow night.
18 0 Okay. 16 @ Where is that cne going to be?
17 A 1 am not exployed by the Mayor or his campaign. My 17 & It's what we internally call the restaurant event.
18 relationship is such that 1 have {alked to him about 18 It's an event that has gone on for a nhumber of years
19 political issugs for the past 15 years, Sometimes 19 where it's kind of Tike a Taste of Milwaukee. A
20 I'm on the payroll, sometimes I'm not. My role now, Pl number of restaurants have samples of their food,
21 I quess I would be an unpaid advisor. Maybe 1'm 8 21 and we move around to a different kind of
2 kitchen cabinet member, if you would, but I'm not 2 interesting Tocaticn every year,
23 working for him or his campaign, no. 23 0 And what if eny role have you played with respect to
24 @ Today as you sit here providing testinony under vath L these fundraisers?
25 how would you consider your role in Mr. Nerquist's 25 A None really.
37 38

1 political career? How would you describe it? 1 @ Writien any letters, called any people?

2 A Today? 2 A& Fo.

3 & Yes. Given the explanation that you just provided 3 @ Mhen was the Tast time that you received any type of

4 to me, kitchen acvisor, st cetera. 4 compersation for political work that you've done on

LA A&t the noment I don't play much of a role at all in 5 behalf of Hayor Norquist?

& his peiitical 1ife. 6 A I would have to check to answer that with any

7 Q@ To your knowledge is Mayor Norquist currently doing 7 certainty. I would say it's probably been a year.

b any cenpaigning for reelection to your knowledge? 8 0 Ayear?

§ A Mo 9 A I think, but, you know, there is a possibility that
10 Q@ Any fundraisers being plannsd? 10 there has been something in between but not that I
11 & Yes. 11 recall.

12§ Hzve you had -~ What if any role have you played in 12 @ There is a possibility you might have received same
13 any of those fundraisers? 13 compensation this year but you den't know?
14 A Very Tittle. 1 have -- I mean I attend sometimes, 14k HNot this year. Not in .- certainly not in 2002.
1% I think I wrote -- [ have written some letters to 15 Within the Tast year I don't think so, but T just
16 invite people to a Mayor's Club event, for example, 1% don't remenber precisely when the last check would
17 but my invelvement with hin recently is not very 17 have been.
18 much, 18 Q How Tong have you been active working on behalf of
19 @ When was the last time thet you attended any type 18 Mayor Norquist?
i of fundraiser, political, social event Tnveiving 2 A Well, since 1987.
i Mayor Norquist? 24 Q@ So you've been with his political organization since
20 & 1'd say the Tast event I attended was when the 2 1987 1o the present?
2 Governor was here at a Mayor's Club breakfast for 23 A Yes.
24 him. I don't remember precisely when that was, 24 Q Mhat role have vou pleyed during those years?
25 @ bhat nonth was this? 25 A Well, a variety of roles. [ worked for himas a

38 40

VERBATIM REPORTING SERVICE,

LLC

(608) 255-7700

Page 37 to Page 40



Case Compress Deposition of WILLIAM L. CHRISTOFFERSON 3/11102 Sheet 11
( staff aide in the capitol. 4 accounts?
2 Q Okay. 2 A Ido.
3 A T vas his canpaign manager the first time he ran, i 3 @ You handle these personaily?
4 have heen an unpaid advisor at times. I have been 4 A (Nodding}.
5 the general consuitant for his reclection campaign. 5 @ Ckay.
B I have been his media consultant in other campaions. 5 A MWell, Idon't do my taxes, but I do the »-
7 I was his Chief of Staff in City Hall for two years. 7 0 Okay. But you would be the person 1o 1ell me
§ The relationship changes, you know. [ have § whether or not this year you have received any
§ always had some connection with him, but {t's been a g compensation from the Norquist campaign --
10 variety of things. 10 A Yes.
£ 0 A1 right. But throughout all these years since you 11 @ -- or office; is that correct?
42 worked with him at the capitel to the present, you 12 A Yes.
13 have been in a continuous working relaticnship with 13 Q A right. Last year did you receive any
14 his office; is that correct? 14 compensation from the Horquist czmpaign or his
15 A Largely. There have been periods where 1 have had 1§ office?
16 Tittle or no centact for menths at a time or perhaps 16 A Last year being?
17 iy menths at 2 time in between campaigng or, you 17 @ 2002 -- 1, I mean.
18 know. 18 & 2001, ves.
18 O Okay. But otherwise every time that he has run for 1¢ 0 What about 20007
2 reclection or election you have been involved? 20 A Certainly.
A Yes, 21 Q Okay. 1899¢
22 Q ind have you been the chief planner and strategist 22 A T ihink so.
pA for Mr. Norgquist for the most part? 25 0 AN right. Obviously in 1998 you received
d A Yes. 4 compensation from the City?
25 @ Al right. Is it fair and accurate to say -- Given 25 A& Correct.
§ 43
1 what you call your relationship with Mr. Nerquist, 1 Q In 1987 you reczived compensation from the City?
2 is it fair and zccurate to say that you have been 2k Yes,
3 the chief planner and strategist throughout all 3 Q And so you also received compensation in 19967
4 these years since you worked with him at the 4 A Yes,
§ capitel? 5 Q Okay. During those two years when you were working
A Well, I wouldn't say that I have been exclusively 6 for the City of Milwaukse as Chief of Staff to Mayor
7 the person who has done all of the strategy and 7 Norquist, did you receive any compensaticn from
§ planning. [ guess if you used the word chief, I B Mayor Norquist's pelitical campaign?
9 would say yes, but -- $ A Yo
10 Okay. 10 Q@ A1l right. Did you do any political work on behalf
14 A 1 don't mean to represent that I'a the only one whe ik of Mayor Nerquist during '96 through '88 when you
12 has any role, 12 were the Chief of Staff?
13 @ I understand. But you have been the chief planner 13 A Depending on whaet you're asking, yes.
14 znd stretegist even though others have also 14 @ AN right. And did you receive compensation for the
15 worked -+ 15 political work that you undertook during those two
16 & 1 think that's true, 1% years?
17 0 s thet fair to say? 17 A& Mo
8 A Yes. 18 Q AN richt. When you work in a given political
19 @ AN rignt. Is it -- Just based on the chrenology 19 cawpaign as chief strategist end planner or in any
it that you have given me, Hr. Christofferson, is it 20 other capacity, what kinds of arrangements do you
21 fair and accurate to say that Mr. Norguist hes been Al nake ag far as compensation is concerned for your
22 the politician with whom you have had the Tongest 22 time?
% vorking relationship, steady working relationship? 23 A That varies considerably with the campaign.
4 b Yes. 24 Q Well, let's talk zbout Mr. Nerguist
25 0 Al right. Who handles your bockkeeping or 25 A Mell, it has --
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1 @ How do you bill for your time? 1 your time? I's just trying to understand how 2

9 A 1t has varied with him as well. I mean in the first 2 person gives you a flat fee. What do you do?

3 canpaign 1 ran for him, I was the canpaign menager. 3 A It's nothing 1ike being a lawyer where you can

4 I vas on staff. 1 received a paycheck. 4 account for every six minvies.

5 0 Let's go backwards. § 0 A1 right. But that's one way of keeping track cf

6 A Okay. b time.

7O For last year what fype of compensation arrangement 7 A Yesh. ! don't do that. I've never had that kind of

8 did you have? 8 relationship with a client.

9 MR, SCHRINPF: Objection. Could we 9 Q I justwant to know what you do. How do you keep
1 have it by year? When you say lasi year, that's 10 track of your time?

i sorewhat vague. f1 & Inmyhead. It's a good faith estimate of how nuch
12 MR. ARELLANG: A1 right. Okay. 12 time I spent end what the value of that is.

13 That's a good point, Mr. Schrimpf. 13 Q0 A1 right. So last year you would bill monthly.

14 R, SCHRIMPF: I'm glad you believe 14 How would you bi117 How would you respond for the
15 50. {5 work you did? I just want to understand your

16 Q@ For the year 2000 -» We got this ongoing 1% procedure, your practice, for last year.

17 relationship. Don't pay any mind, They hate me, I 17 A Howwould [ --

18 Tove them. It's a Jove/hate type of arrangement. 18 0 Yeah, I nean what did you do, bill on a monthly

19 For the year 2001 what type of compensation 19 basis, this is how much time 1 invested in this

20 arrangement did you have with Hr. Norguist? 20 project, you owe me so much? How did you do that?
9 & 1In 2001 I believe 1 just billed the campaign for & 2 & 1'd give then a one-line statement that would say
22 couple of months early in the year. He dicn't 22 Jenuary consulting fee, X amount, and they'd pay me,
23 really have a contract or an arrangement 8s such. 23 0 A1) right. How much did you generate for the year
24 Q How did you bi11 your time, hourly? 24 2004 from Mr. Norguist, regardless of whether it
25 & No, no, no. 1 bill on & flat basis. Sometines 25 came from the political campaign, from contributors

45 47

1 that's agreed in advance; sometimes it's after the 1 on his behalf, from his pocket. How much did you

2 fact depending on how much work I do. 2 generate in the year 20017

3@ It's kind of open with hin? 3 A 1 don't know that witheut checking.

4 A It's kind of cpen, and it's pretty much a trust 4 Q@ Okay. Any --

§ relationship. 5 A Net .-

§ 0 Soin the year 2001 you had a flat fee with 6§ Just a rough estimate.

7 Hayor Horgquist? 7 & I would be surprised, but again I want to say I

8 A I'pnet sure that's true. I believe in 2001 T only g don't know for certain. I would be surprised if it
9 billed hiw for a few months when | was deing a § were more than $10,000.
10 significant amount of work. 10 @ AW right. So is it your sworn testimeny that in
11 Q Okay, 11 the year 2001 the only amount that you got from the
12 A And I'm not certain it was the same amount every 12 Rorquist cenpaign or related to would be about
13 nonth. It was based on how much work I had done, 13 $10, 0007
14 and it vas an estinate that I pade, It wasn't an 14 & Idon't believe that's precisely what I sajd. |
15 hourly log or anything. 1§ think I said that as far as I could recoliect that ]
16 0 Sut you did not have @ written contract with hin? 16 would be surprised 1f it were more than $10,000
i1 4 Yo 17 during the last year.
18 Q You would just bill for a flat fee? 18 Hy recollection is that I was only paid for a
19 A Right. 1§ few months early in the year. 1 could be wrong. If
20 0 Is that correct? At what point did you bill for 20 I went heme and checked my records, 1 might find out
1 your flat fee, early, before you started the work or | 21 there was a month somswhere, and 1'd be glad to do
22 after you completed the work? Y that if that's so --
93 & After. Usually on a monthly besis at the end of the [23  Q That's where we're going to get.
24 month, 4 & Okay.
25 0 Okay. How do you bi117 1 mean do you heep track of 125 @ I'11 let Counsel know. Khat type of projects did
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1 you work on on behalf of Hr. Kerquist in the year 1@ April. Did you receive compensation for ?he

2 2004 for which you received compensation? 2 reelection campaign a1 the way up to April of 20007

5 & Well, 1 did a variety of things for him I guess, 3h Yes,

4 Sometimes that is giving advice, sometimes it's & 0 Did you receive any additional compensation after

5 helping other candidates who may be running for 5 April 2000 from Mayor Norquist?

B office. § A 1 believe I billed him for the month of December. 1

78 You billed fr, Norquist when you worked for other i don't think there was anything in between,

8 candidates that are running for office? § @ You did not bill him for any work done between April

& A& MNo, Iprobably didn't say that correctly. 4 and December, and [ just want to make sure the

100 1 dust -~ well -- 16 record has a clear chrenology of your swern

1 A Semetines -- one of the things I have done for hin 11 testimony. Is it your testimony that you did not

i2 through the years is -- 12 bi11 Kr. Norquist for any work or task that you may

13 0 Let's talk about 2001, Mr. Christefferson. 13 have undertaken on his behalf from April through

14 A Okay. 14 December of 20007

15 @ 1 just want to know, how did you generate 10,000 or 15 A That's my recollection.

18 0. Yhat kind of projects did you work on for 16 Q Al right. From April through December 2000 did you

11 Mr. Xorquist or on behalf of Mr. Norguist in the 17 do anything on behalf of Hr. Norquist, regardless of

18 year 20047 18 whether or not you received compensation?

49 & Frankly, a significant amount of that probably was 19 A Certainly.

0 in dealing with media strategy to try to help him 20 Q AW right. What did yeu do from April through

2 pesition himself and to answer questions. 2 December of the year 20007

22 Q Regarding which issve, the Figueroa fssue? 22 h Well, again, probably a variety of things,

1A Partly, 25 Q Such as advising hin?

4 Q Okay. 24 & Well, such as advising him on .- typically after an

25 A Partly with getting on with his agenda for the City, |25 election 1 will help with sort of the transition to
49 51

1 to figure out how to turn the corner and work on 1 a new sdministration. Normally when that happens

2 things that were important to hin that he wanted to ? there s a certain amount of change and shuffling in

3 work on. 3 the government. I usuvally help him with that, I've

4 0 Al right. Anything else? 4 never been paid for that,

§ A You know, ninor amounts of fundrafsing related 5 @ Okay.

b things. 1 may have written a letter for him or, you & A He calls me for advice on other things sometimes.

7 know «» i We talk zbout, you know, 2 variety of things.

§ 0 Do you ever keep track of the time you invest in § Q Did you work in eny shape, form, manner with

§ these activities? § Mayor Norquist in the year 2000 with respect to the

16 A K. 10 Rarilyn Figuerca issue?

11 Q Ever? 11 & Yes,

12 & HNo. 12 0 Al right. In the year 2004 1 believe you testified

13 Q AlY right. Have you told me everything that you did |13 that you provided advice on how to deal with the

14 on behalf of Mr. Norguist in the year 20017 14 Figueroa issue as well?

15 A T believe so. 1% A Yes.

6 0 Al right. What about the year 2000, did you 16 0 Is that correct? And in 1999 did you do anything on

17 receive any compensation from Hr. Norquist? 17 behalf of Mayor Norquist with respect to Marilyn

18 A Certainly. 18 Figueroa?

{8 Q Okay. Hhat type of compensation did you receive in 19 & With respect to Harilyn Figueroa what?

20 the year 20007 20 @ Or envthing related to Harilyn Figueroa and John

24 A Well, in the year 2000 we had a reelection campaign 21 Korguist., MWe're talking about 1998

22 going on and I was the media consuliant so I was 22 A T guess I'm not sure what you're asking me.

2 paid in that capacity. 23 0 Let me ask the reporter to read the question. !

24 @ Dkay, When vas Mayor Norquist reelected? 24 want you to pay attention so you can answer my

B & In April. guestion.
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1 A I'mpaying ettention. 1 Q When was the last time that you discussed vith

2 @ A1 right. Z Hr. Norquist anything related to the claims that

3 (Requested portion read) K Marilyn Figueroa has made against John Norquist, the

§ A 1 hired Marilyn Figueroa to work in the Mayor's 4 Tast time?

5 campaign. § A Inany substantive way or just in passing?

§ 0 A1l right, Other than hiring Marilyn Figueroa to § 0§ Llet's talk sbout substantive discussions first.

7 work in the Mayor’s campaign, did you undertake any 7 & I'd say certainly not since last summer and nzybe

§ type of work on behalf of Hayer Norquist to deel 8 before that.

g with anything related to rumers, innuendo, g Q@ Is it your sworn testimony that you have not spoken
10 allegations by Marilyn Figuerca against 10 to Mr, Norquist about Marilyn Figueroa since last
11 Hr. Horquist? 14 sunmer of the year 2001 to the present?

12 A Mo 12 A Except for incidental conversations, but not in any
13 Q Al right. What about 12987 13 substantive way, that's correct.
A Mo, 14 Q A1l right. What kinds of concident (sic)
15 @ Sam¢ question for '87. 15 discussions have you had with Mr. Norquist?
16 A4 No. 16 KR. SCHRIMPF: I'm sorry, I didn't
17 0 97 11 understand that question.
18 A HNo. 18 MR, ARELLANO: VYeah, let me
19 ¢ '957 1¢ rephrase my question.
20 A& Mo, 20 Q When you did exchange anything with Hr. Nerquist
2 @ Al right, When was the very first tine that 21 regarding Mariiyn Figuerca and the ¢lains she has
22 you became involved in providing advice to il against you, what if anything was exchanged between
A Mayor orquist with respect to anything reteted to 23 you and him?
24 rusers, allegations raised by Ms, Marilyn Figueroa, 24 HR. SCHRINPF: Objection, it does
25 whether these rumors or innuendo were rafsed by her 25 not accurately reflect the record.
53 55

1 directly or andfor indirectly? When was the first 1 Q Go chead, sir.

) time? 2 A Could T hear the question once more? 1'm serry. |
3 & It would have been in January of 2000, 3 got distracted.

4 Q Okay. Which day? 4 (Question read)

5 & 1 don't know that precisely. It was early in the 5 A That's quite a guestion. I have talked to his about
ﬁ month. b the subject, you know, a number of times cver a long
7 0 Okay. Now -- S0 as I understand, you have been ! period of time about, you knew, what to do, how to
) adyising Mr. Norquist since 19 -- since the year 8 respond publicly primarily. Hy role has been
g 2000, 2001 and to the present with respect to the ¢ primarily to talk about, you know, what is the
1t issues related to Marilyn Figueroa and John 10 public response to this.

1 Norquist? 11 Q When was the last time that you had any such

12 A No. 12 discussiens with Mayor Norquist?

13 Q Well, I believe you festified before that you became {13 A Hell, I don™i knov precisely, I do know that, and |
14 invelved yourself in January of 2000. 14 answered the serlier question, because I was aware
15 A Correct. 15 that fron the time I went on vacation last August

16 Q You also testified that you zlso provided advice 16 until very recently T hadn't spoken to him at all

17 with respect to 2001, 17 for probably, you know, six menths or five months.
18 A That's correct, 18 0 My question -- Hr. Christofferson, my question is

14 0 Okay. whet about the year 2002, have you done any 19 when was the last time that you addressed the issues
0 type of advising, media work, consulting of any kind [ 20 that you just described on the record?

21 with respect to the Marilyn Figusroa versus John 21 A Tdon't know,

by Norquist issues? 22 Q Do you remember the year?

3 & M. 23 A Well, I'm certain it was last year,

26 Q Mone at 2l during this year? 24 Q0 Okay. Do you remember the month when you had the
25 4 1 don't believe 50, 25 last discussion regarding how 1o address issues
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1 related to Marilyn Figueroa? 1 such as psychologists, sociologists, narketing

r A ke 2 people on the issue of sexual harassment?

30 AN right. Now let's talk sbout your participation 3 A N _

4 in the year 2000. Did you participate in a strategy 4 0 As you were eesisting the Meyor as you put it to

5 on how to deal with the media as far as the § geal with the allegations raised by Harilyn

§ allegations rafsed by Ms. Figuerca were concerned? b Figueroa, did you consult with any iype of treatiss,

7 A& Yes. 7 books, literature, information?

§ 0 Did you participate in a strategy on how to organize B & M.

§ responses by Fr. Norquist to allegations rade by 9 Q Did you consult with any attorney other than your
10 Marilyn Figueroa? 10 own attorney on how to deal with sexual harassment
11 A How to organize responses? 11 a)legations?

12 Q Prepare responses, 12 A Did I consult?
19 A Yes, 13 0 That was my question.
44 Q A1l right. Did you participate in working with . 14 & 1 talked to Attorney Annme Shindell at times.
1§ Wr. Norquist on how to address guestions regarding 15 @ Okay.
18 Marilyn Figuerea's claims? 16 A But not on my own behalf.
17 A Yes. 17 & On behalf of Mayor Norquist?
1§ 0 Do you recall whether or net you also prepared mediz (18 A Yes,
1¢ releases on behalf of Hr. Norguist? 19 @ AN right. Did anyone give you any type of Jegal
50 A Prepared statements for hin. 20 information on sexual harassment law?
7 @ Is that correct? 1A N,
b Yes, 22 Q Did you read any type of information on sexual
23§ Al right. Do you -- strike that. Did you hire any 2 harassment law in preparation -+ in helping
24 consultants to help Hayer Norquist to prepare to 24 Hayor Norquist on how to address the allegations of
28 answer the allegations made by Harilyn Figuerca? 28 Mariiyn Figueroa?
57 59

1A MNo. 1A No.

5 Q4 Did you serve as the consultant that would prepare 2 Q Did you hold any meetings for the purpose of

3 Mayor Norquist in order to answer questions related 3 preparing Mayor Norquist on how to address the

4 tg Marilyn Figueroa's clains? 4 sexual harassment ang discrinination allegations

5 A Yes. § raised by Marilyn Figueroa?

§ @ AN right. Did you consult with any other outside 6 A Yes.

T seurce on how to help Mayor Horquist to address the 7 0 How many meetings zpproximately did you hold with

8 allegations raised by Harilyn Figueroa? g Meyor Norquist for that purpose?

§ A Certainly. When are we talking ebout in time? g A 1don't know precisely. [ would say in the range of
10 Q At any point. 10 six to eight perhaps.

11 A At any time, yes. 1 @ And for what period of time?
120 Is that corrsct? 12 A Well, since Janugry of 2000 until now,
13 & Yes. 13 Q In the month of January of 2000 how many
14 0 Who did you consult with? fd mectings were held for the purpose of preparing
15 & Well, 1 know T consulted with Jeff Gillis. Who else 15 Mayor Norguist on how to address the aliegations
18 night T have talked to. 16 raised by Marilyn Figueroa?
i1 MR. SCHRIMPF: I'm sorry, I didn't 17 A Again, T don't know precisely. 1 would -- probably
18 hear that. 18 two.
19 THE WITKESS: 1 was just talking to 19 Q Okay. And in the month of February?
il nyself. Sorry, T was speculating shout who else 0 A 1den't know,
Fy I night have talked to. 24 & Did you have any, one, ten?
22 HR. SCHRIMPF: I would object to 22 A 1don't know.
2 any speculation. 23 @ Why is it that you don't know?
24 A He is probebly -- he is the only person I recall. 2% A Tdon't know. If I had sy celendar in front of me,
25 0 Did you consult with any independent professionals 2% I night be able to tell you that, T have no
58 60
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i recollection of when meetings were held two years 1 that there was a complaint?
2 ago. I an answering this to the best of my ability, 2 A The first one 1 becane aware of I think was probably
30 Okay. 3 in Decenber.
4 A TF 1 knew, I would tell you. 4 0 A right. And --
5 Q Would your calendar refiect the times when a neeting 5 MR. SCRRIMPF: For the record, what
§ was held for the purpose of preparing Mayor Norguist b year, Counsel?
7 on how to address Marilyn Figuerva's allegations 7 0 Hhat year?
§ ggainst hin? 8 A 2000.
§ A Yes and no. 9 0 A1 right. So the very first tine that you reviewed
10 Q Tell me the no aspect. Why not? 10 any corplaint would have been in the year 20007
11 & Well, my calendar doesn't have detzil about purposes 19 & 1 believe so. [I'm not aware there was any complaint
12 for meetings. [t tells me what day and what time I 12 filed until then,
13 saw someone, And if it's something that got 13 Q@ A1V right. A3 right, Did you prepare written
14 scheduled at the last minute, perhaps with the 14 strategic responses on behalf of Mayor Norguist
15 Rayor, it may not even be in there. 15 after you learned that a potential lawsuit or
16 @ In helping Mayor Norquist as you put it to prepare 16 conpiaints for Marilyn Figuerca were about to come
17 to answer Marilyn Figueroa's claims, did you review 17 out?
18 Marilyn Figueroa's complaints? 18 A& Yes.
19 A Yes, eventvally. 19 0 A1 right. Did you prepare any suggested respenses
20 Q All right, Did you read every complaint that she 20 for his wife as well, Susan Mudd?
7 filed sgainst Mayor Norquist? Mok Ves.
22 A 1don't know, 22 Q Did you prepare any type of suggested responses 1o
25 Q Okay. Did you digest the allegations that Marilyn A the clains raised by Mariiyn Figueroa for Anne
24 Figuerea was filing against the Mayer for purposes 24 Shindell as well?
5 of assisting the Mayor to prepare? 2% A Yes,
61 §3 _
4 & Inageneral way 1 vas familiar with then. 1 Q A1l right, Did you prepare suggested responses on
2 NR. FINERTY: I'm going to i behalf of all other rayoral assistants with respect
3 interject an ohjection. The gquestions are vague 3 to how to address any questions from the press or
4 as to time. Are we still talking ehout January 4 anyone regarding the complaints Marilyn Figueroa was
5 and February of 20007 § making against the Mayor?
§ HR. KRELLANO: We'11 get there. 6 A Idon'trecall that,
7 HR. FINERTY: AND right. 7 Q0 Al right, Other than you do you knew 1f anyone
8 MR, ARELLANO: Thank you, Counsel. b e1se was also preparing suggested answers or
g HR. SCHRINPF: For the record, I § strategies on behalf of Mayer Norquist?
10 will join that objection. 10 A I'm not aware of anyone else preparing written
11 MR. ARELLANO: AI1T right. Now we 11 statements.
12 got a gang of Jawyers zgainst me. 12 Q Okay. Are you aware of anyone else that was
13 MR, SCHRIMPF: It's the only way we 13 assisting you on how to develop a strategy on behalf
14 ¢an deal with you, Victor. 14 of Mayor Norquist in order to address the
15 MR. ARELLAND: Yezh. Don't even 15 allegations raised by Marilyn Figueroa?
16 try it, Mr. Tokus. 16 A It would depend on when you're asking me about.
17 0 When was the very first time that you reviewed any 17 Q0 At any point after this relationship or exchanges
18 complaints or documents where Marilyn Figueroa was 18 between Marilyn Figueroa and Norguist came to 1ight
18 identifying her claims against John Nerquist, 19 or to your attention.
20 Hr. Christefferson? 20 MR. SCHRIMPF: Objection, vagus.
21 A T don't know, 21 0 From January «-
22 Q Mell, let's talk about January of 2000. Did you 2 HR. SRELLANC: Let me clarify then.
&3 review any of her complaints? Pi Meybe I can address your concern.
26 A I don't believe there were any complaints. 24§ From January of 2000 to the present.
25 Q0 Well, when was the first tine that you became aware 75 A& From January of 2000 until the present has anyone
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1 alse participated in -- 1 Q - inany of these meetings?
9 Q@ The strategies. 2 A Mo ‘ o .
3 A Well, certainly, 3 0 AV right. I believe you identified approximately
. § 0 Hho? 4 two neetings. Based on what you're teiling me,
215 & Jeff Gi11Hs whom we've discussed earlier, Mike § M Christofferson, and don't accuse me of being
g Soika, Anne Shindell. There is another attorney, B naive or innocent, I'm not going to use the word
7 and 1'm blank. 1 stupid, is it fairly clear and accurate to say that
§ Q Hr. Lester Pines? b you were the one coordinating the entire defense
9 A Ro. Well, T guess, but I only know that from § strategy for the purposes of helping Hayor Norquist
10 hearsay, 10 on how to deal with Marilyn Figueroa's complaints?
11§ Al right. 11 A Mo
12 A 1 have never talked to hin. {2 @ whe vould have been in charge if there was anyong?
13 G Okay. Who else? 13 A Anne Shindell would have been in charge. This was @
14 & David Loeffler. 14 Tegal question,
15 @ David? 15 Q Was she in charge of the redia?
16 A Loeffler. 16 A She was in charge of speaking to the media, yes.
17 Q As in Loeffler? 17 Q Okay. But you were in charge of developing the
18 A L-o-e-f-f-i-e-r, I believe. 18 strategy; true?
16 @ Al right. Was a Mr. Fleming involved? 19 & Of developing the statements for the media.
20 A N 20 0 Okay
24 @ Anyone else? 24 A And the appropriate response, yes.
22 A Susen Mudd at times. 22 Q Okay.
23 @ AN right. Anyone else? 23 A Mot the strategy, big picture strategy,
26 A 1 don't think so. 74 Q Sut you were responsible for developing the strategy
25 0 A right. What about Mr. Pruitt, P-r-u-i-t-t, 25 on how to deal with Marilyn Figueroa's allegations;
65 87
.‘ 1 Chuck? 1 is that correct?
7 A Yes, 2 A Inthe public media, yes.
3 Q Mhat zbout -- 3 Okay. A1l right. At what point did Ms. Susan Mudd
4 A Ko, not yes -- I'm not saying, yes, be was invelved, 4 become involved in some of the strategy meetings
5 1 don't believe he was, ['m not recalling his 5 that you have so eloguently disclosed here for us?
6 involvement in any of this -- § A At what point?
7§ Heetings? 7 Q Janvary, February, Harch?
B A Right. § A I believe she was at one of the early neetings in
9 Q Al right. Did you ever consult with Hr. Bruce 9 January.
10 Hurphy as part of your strategy on how to deal with 10§ Okay. AU} right.
11 the media? 14 & But she's not a consistent participant. I nean she
12 & Bruce Murphy? 12 participated occasionzlly.
13 Q Yes. 43 0 Mas -- Let's talk about the first two meetings in
14 A Ho. 14 January. Do you know when was the first meeting
1§ Q what chout a journzlist by the lTast name of Murphy 1% held?
16 that has a wehsite on -- 16 A Mot precisely, no.
17 A 1 know who Bruce Murphy is. I have -- woulid never 17 0 Early January, late January?
18 have spoken to him about this. 18 A 1'd say sarly January.
19 Q Hr. Jim Rowen, was he ever involved in any of the 1§ Q Okay. Where did the meeting take place?
20 strategy meetings? 20 A At Shindell's office.
1A Ko 2 0 Who was present?
92 HNo. A right. What about Ruth Wyttenbach? 22 A 1 beleve the Havor, Hike Soika, me, possibly Susan
. 23 A ho. 23 Mudd. T don't know which meetings she attended and
i {24 @ What about Mike Miller, was he ever involved -- 24 which ones she didn't for certain. I don't know if
128 A e 25 she was at the first one or not. '
66 68

VERBATIM REPORTING SERVICE, LLC

(608) 255-7700

Page 65 to Page 68

Sheet 17




Case Compress

Deposition of WILLIAM

CHRISTOFFERSON 3/11/02

Sheet 18°

®

70

1§ Al right. And again, you don't remember the 1 May and wanted someone to be recponsible while I was
2 approxinate date? 2 gone.
3 & Mo, Iwould say it's during the first half of 3 Q4 What's the background on Mr. 6i1lis?
4 January, but T don't know specifically. 4 & Well, he and I have worked together on a number of
5 @ Al right. Let's talk about the second mesting. b campaigns ever the 1ast 1§ years.
§ Where did the cecond meeting occur? § 0 Just give it to me quick. ls he a cempaign
7 & Well, soretime in the next week or twe. It's 7 consultant, a pelitical consultant?
g probably in the last half of Janvary. Again, I § & MNo, no, he's not. He's a former employee of the
g don't know specifically. 8 Mayor's office, both for Henry Haier and for John
10 Q Hhere did the mesting occur? 18 Norguist. He lives in Shawano, Wisconsin. fe's a
11 & Where? " friend and adviser and kind of Tong-time supporter
12 0 Yeah 12 of the Hayor end someone whose skiils I value in
13 A At her office again. 13 dealing with the nedia,
14 Q0 At Shindedl's office? 14 0 What do you expect Mr. Gillis, what rofe do you
15 A Yes. 15 expect him to play while you were out at the
1§ 0 And who was present at that second weeting, sir? 18 country?
17 & 1'd say the same group. 17 A 1 expected him to be available if this whole issue
18 3 The Hayor? 18 became public in some way during the time I was
19 A The Hayor, myself. 1§ gone, that he would essentially play the role I
20§ Mr. Seika? 20 would have played in terms of coordinating a
Mk Hike Seika. A response and making sure that things were orgenized
22 Q tr. Christofferson. Susan? 2 and helping people think through the best way to do
91 A 1 think - I think she was probably at one of those 23 it.
U two, probably not both, but T don't know which one. 24 0 % at this neeting it would have been the Mayor,
25§ A1l right, And when was the very next meeting -- 25 Mr. Soika, yourself, Mr, Gi119s. Was Susan Fudd in
69 b
i A 1 don't know, 1 this particular meeting?
7 Q - that you recall, sir? 2 A& 1don't know.
3 & Idon't know. 3 @ Mas she also participating in the strategy on how te
4 0 MWere there any meetings in February? § deal with allegations?
§ & I don't know, 5 A Well, to a degree. [ mean if she was in the
6 @ What about March? b neetings, we telked about it, she was participating
7 & 1 don't know. i I suppose.
§ 0 Which meeting did Mr. 6i11is attend? § @ Well, Idon't want you to assume. I want you to
5 A He did not attend any until after the election, ! 9 te11 me whether or not she offered any approach or
10 know that, so after April sometime. 10 strategy on how to deal with some of these
11§ Al right. Any meetings after April? let's talk 11 allegations.
12 ahout April. Any weetings for the purposes of 12 & At times, yes.
13 dealing with Merilyn Figueroa's issues related to 13 Q Okay. What kind of suggestions did she give, if
14 sexual harassment or discrimination? 14 any?
15 & I'm sure there was at Teast one in April, 15 & T don't recall that specifically.
1§ 0 Okay. Where was that meeting held? 16 @ Is she an attorney as well?
17 A Again, at the Shindell Law Firm. 174 Yes.
16 @ Okay. Who was present at that time? 1§ Q A1 right. Where does she work, do you know?
19 A4 MWell, again, Shindell, Soika, Nerquist, me, meybe 10 4 At the time she was working for Citizens for a
i) Gi111s, but I'm not certain of that. 20 Eetter Environment, I don't believe she's there
91 0 How did Mr. Gi11is happen to get invoived at this 21 anymore,
22 stage in the game? 2% Q That's quite inappropriate, huh? Any other meetings
23 A He got involved partly because -- well, he got 23 in the month of April?
24 involved at my invitation and because, partly 24 b 1don't know. There may have been two. There may
25 because [ was Teaving the country for three weeks in |25 have been one, I don't know that with any
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1 certainty. i Marilyn Figeeroa?
7 0 Any neetings in May? 2 A Not ihat I know of,
3 A HNo, 3 0 Generating informetiof about Marilyn Figueroa?
4 Q Hone? 4 A e
5 A Well, not that T attended. 5 0 All right. We'll talk about that. During these
§ 0 Okay. What about June? B neetings did anyone propose -- before Decenber 2000
7 A T don't know. 7 when Mayor Norguist became public with his version
g 0 Julyt 8 of the events, did anyene propese to investigate
9 A Idon't know. 9 from Karilyn what her clains were against the Mayor
0§ Aoy other meetings for the rest of the year? 10 at any of these meetings?
1 & Idon't knaw. ['ve told you that I think there were 1A N
12 probably six or eight in total, and [ can't tell you |12 Q@ Al right. The meetings were prinarily designed to
13 what month they tock place in. 13 protect the Mayor, true, with respect to the
14 0 VYhen these meetings occurred, who would coordinate 14 allegations raised by Harilyn Figuerca?
14 the reetings? 15 A 1 would say that the mestings were primarily
16 A In what sense? 16 designed to have a response prepared if this becams
17 0 Who would gather the people? 7 public.
18 A Well, Idon't know, [ guess either Anne Shindell or 18 Q Well, do you deny, sir, that the meetings were at
19 Hike Soika. 1 mean there were only three of us to 19 least in part designed to protect the Hayor from any
20 gather so - 20 allegations raised by Marilyn Figueroa? Uo you deny
21 0 Today you'rs represented by a very competent H that, that that was one of the objectives of the
22 counsel, Mr. Finerty. 27 meetings?
23 A I'mglad to hear that. 23 A No. Tt depends on how you're going to define that,
24 @ I suspect Mr. Finerty was never at any of those 24 but, ne, I'11 say that was part of the .-
25 meetings? 25 Q A1 right. The meetings were alse designed te
73 75
1 A No, 1 find a strategy that weuld be efiective to protect
7 0 Is that correct? Did Hr. Finerty represent you in 2 Meyor Norguist with respect to the allegations
3 the year 20017 K raised by Yarilyn Figueroa; correct?
4 A Be & A Yes.
5 0 Okay. So he's representing you primarily, you don't 5 0 Okay. You got to szy yes or no because although !
§ have to te11 me, but this is the first time that § understand your nedding of the head, 1 understend,
7 you've consulted with Mr. Finerty, this year? 7 but we need to put it in writing.
§ A& Yes. 8 A VYeah, well, I .-
¢ 0 A right. Did you have & lawyer in the yeer 2000 9 0 [id the meetings also include 2 plan on how to
10 participating in any of these meetings? 10 develop a convincing story on behalf of the Mayor?
11 A Ho. 1 & HNo
420 A1l right. What about 20047 12 0 Did you develop any type of suggesied response that
13 4 Ne. 13 would portray Marilyn Figuerca as the predator, sort
14 Q A1 right. And obviously Hs. Shindell was not your 14 of speaking, in these sexval exchanges that occurred
1§ attorney? 15 between the two of thenm?
1 A& he. 16 I want you to listen to the question and
17 0 And Ms. Mudd was net your aftorney? 17 answer my question.
18k No. 18 {Question read)
19§ A1 right. During the year 2000 when these meetings 19 A 1 wouldn't use the word predater. [ would say as @
20 were held, did you include as part of your strategy 20 willing participant, yes.
" to talk to other people about what they knew about 21§ AN right. That was one of your objectives as part
22 Marilyn Figueroa? il of developing a strategy to protect the Mayor?
23 A N, 23 A No. One of ny objectives was to tell the truth.
240 Do you know if any member of these meetings that 24§ AW oright, We'l1 talk abouf that.
25 attended these meetings was talking to others about A AN right
74 76
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0 AN right. Mevertheless, you did develop a strategy 1 point?
l to portray Harilyn as a, @ you put it, willing 2 A& Mo
3 participant; correct? 3@ A1 right, Did you ever question him in detail on
5 A Kot o portray her but to state the facts &s I knew 4 how these sexval interactions developed?
5 then. Y A o
§ O Did you at any point develop a strategy through your § 0 Did he ever share that information with you?
i writings portraying Marilyn as the aggressive in 7 A HNot in any detail, no.
8 these sexual encounters? § 0 Okay. Do you recall any one tine when he disclosed
g A 1don't know that precisely. I'm not sure what g to the group or to you his view of the relationship?
10 documents we're talking about. 10 A Yes.
11 Q I'm just talking zbout any, any of your writings 14 Q Okay. How many times?
12 where you portrayed Marilyn as the aggressive 12 A Yow many times? Well, I remember ane specific
13 within these sexua) encounters that she had with 13 time --
1 Hayor Norquist. 140 Okay.
15 & That's possible, You could interpret some of it 15 A -- with me, and there was probably at Teast one
16 that way. 16 other occasion in one of these group meetings.
17 0 AV right, a1l right. 17 Q A1 right, The very first time -- First of all let
18 MR. ARELLANO: Off the record, 18 we ask you this since we're getting inte that. When
1% ¥S. AURIT: Going off the recerd, 14 was the very first time that you had any knowledge
2 (Discussion held eff record) 20 or Tearned ebout anything related to a relationship
21 (Exhibit Nos. 6 through 1% 2 between Norquist and Marilyn Figueroa?
u Cnarked for identification) 22 4 Sometime early in January of 2000.
Vg M. AURIT: We are back en the 23 Q0 And what day?
24 record. 24k I'mnot certain precisely the day.
23 KR. ARELLANO: Could you bring me 25 @ What week?
77 78
1 back to 1ife, last guestion, last answer? 1 A Well, the first or second week, 1 don't know.
? [Requested portien reac) 2 @ What did you learn?
3 0 Mr. Christofferson, 1 am not involved in politics 3 A Well, I Tearned that he had had an affair with
4 and 1 heve difficulties being involved in pelitics 4 Marilyn and that it had ended somelime previously.
] but 1 do remember debates zmong peliticians, § Q0 As [ understand there were -- according to your
b presidents and governors and what have you. TIs part § sworn testimony, there were two cccasions when
7 ot your job to help people also to prepare for i Hr. Norquist disclosed his alleged relationship with
8 debates? 8 Ms. Figueroa, is that correct, cne when he told you
9 A& Yes. 9 during the first or second week of January and -~ is
10 Rehearse them on how to address debates? 10 that correct?
1 A Right. 11 & Correct.
12 0 And you also testified that right after Jenvary of 12 Q@ A1V right. She's waiting for your answer,
13 2000 you 2lso prepared Mr. Norguist on how to 13 & Correct.
14 address the allegations raised by Marilyn Figueroa, 14 @ A1 right, And then the second time, as I
1% is that correct, or at least to prepare hin? 15 understand based on your prier sworn testinony, was
16 A Prepared in the sense of I worked on & statement. 16 when he addressed the group that was meeting for the
17 0 Okay. Did you slso -- did you also werk on helping 11 purposes of helping him to present a defense?
18 Mayor Nerquist how to make his presentation with 1% A& Correct.
19 respect to his side of the story as far as Harilyn 19 0 Is that correct? The second time occurred when,
0 Figueroa's complaints were concerned? 2{ when he spoke zbout his relationship?
Hoo4 Mo 24 & 1amnot certain, At some point during one of these
220 De you know if anyone did? &2 reetings, but I -+
23 A& Re 28 0 Well, there were meetings from January through
24 0 Did you ever get to hear Hr. Korquist's full version 24 Decenber of 2000; isn't that true?
25 of his interection with Marilyn Figuerca at some 25 A That's true.
18 80
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10 A1l right. At what peint did Hr. Norquist discuss 1 the statement where he acknewledged that he had had
"1 the aspects of the alleged reletionship with Marilyn 2 an sffair, he apologized for it, e said it wouldn't
3 Figuerca during that period of time? 3 happen again, that he nad talked to Susan about it,
.1 £ A 1 don't know precisely, And he didn't discuss them d et cetera,
B in any detail at either one of these meetings. 5 Q This is -» The slatement that he read to the press
6 0 Well, T understand that, but was it early in the § is what you prepared?
7 year, late in the year, mid-year? T A Yes,
§ A Idon't know. 1'mnot certain. § O You prepared the entire statenent?
g Q Do you have any records that could help you to 9 A Yes,
10 refresh your recollection or essist you in any way 16 Q Is that correct? Where did you prepare that?
11 to tel] us with precision when this could have 11 A Where did I prepare that?
12 heppened? And 1'm talking sbout when Nayor Morguist |12 4 Yes,
13 disclesed his relationship with the group. 13 A At my home on my computer.
14 & No, and disclesed s not I don't believe what you 14 @ At your computer, Do you still have the hard drive
1% asked me to begin with, 15 for 20007
16 @ Well -- 16 A I still have that document, yes.
17 A He disclosed it to we when I had -- 17 0 Al right. I'm talking about do you keep ihe hard
18 Q@ 1 understand that. 18 drive for your --
19 A -- when I had no previous awsreness of it. 16 & Mo, I have -- I have a computer that 1 purchased 1
20 Q And then he disclosed it -- 20 think in November of 2000 but the document you're
31 A He didn't disclose it to the group. He may have i talking about is on that hard drive, yes.
22 characterized it for the group. I believe that's 27 0 Al right. You did it at home?
23 what you asked me before. 23 A Yes,
24 0 And so when was that? 24 0 Did enybody assist you in putting fogether that
25 A 1 still don't know. 25 statement?
'II' 81 g3
P11 & You don't know? 1 A HNe.
2 A Ko 2 0 Okay. AVl right. Let's go back to the second time
1 Was it when the cnow was on the ground or the 3 when Hr. Norguist disclosed or addressed his
4 flowers were blooming? 4 relationship with Marilyn Figuerca within the group
5 4 1 think it's safe to say it was before Decenber 1st. 5 that wes gethering during that year 2060. Do you
§ Q Okay. 50 it could have been -- § recall 11 it was just the month before he went
7 MR. SCHRIMPF: 1'm serry, of what 1 public?
B year? § A No, Iwould say it was -- well, no, I don't know
§ THE WITHESS: 2000. 9 when [ think about it.
10 HR. SCHRINPF: Okay. 10§ A1l right. But the only ome that you do recall
140 So it could have been January through December, 11 where -- the only time when you recall Hr. Norquist
12 before he becane public? 2 disclosing his alleged reletionship with Karilyn
13 A Sometime during that time. 13 Figueroa would have been the one in early January;
14§ A1} right. Did you prepare a press release for 14 correst?
15 Mayor Norquist on December ist? 15 A Yes.
16 A Yes. 16 0 And do you recall when in January Mr. Horquist
17 0 Okay. 17 disclosed o you his relationship with Hs, Figueroa?
18 A& Mell, a statement, 18 A I believe it was within the first or second week of
19 0 A statement. The statement that he read -- 19 January. 1 have locked at my calendar to try to
20 A& Yes. 20 refresh oy memory, The most 1ikely date that T see
21 @ -- to the press? 2 on there, although I can't swear 1o it, there is a
22 A Yels. 22 neeting with hin on January 6th which nay have been
. 23§ Did you prepere any statenent -- Was that the 2% . the day but T cannot say with certainty that was it,
J24 stetenent of apology? 240 Al right, This is Exhibit Mo, 10,
2% A Well, you could charaﬁ;;rize it that way. It was 5 Mr. Christofferson. 1 believe this is a copy of
84
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1 your 2000 weekly calendar; is that correct? ! just say yes or no.

2 & That's correct, 20 AN right. Well, let's take a look at January Sth

3 Q And this is a record that was produced by your 3 and Januery 6th. Do you recall which of those twe

4 attorney, I suspect thal calendar belongs to you? 4 days Hr. Norquist disclosed for the first time

5 A Yes, 5 anything related o his interaction with Harityn

§ @ Is thet cerrect? B Figueroa?

7 A Yes, 7 A Well, if in fact it was one of those two days, it

§ 0 And ! believe it has your name on top of that page, § would have been the Bth and not the 5th 1'm certain

3 is that correct? 9 from Tooking at this.

10 A That's right. 10 Q@ Why would you say that?

14 @ And it only contains January and February of 20007 11 A Well, January 5th is more specifically, it says 1:30
12 A Right. 12 briefing followed by 2:20 interview with the Labor
13 Q Is that correct? 13 Councit st Serb Hall and then an interview with

14 A Yes. 14 senebody from Milwavkee Magazine so I'm certain that
15 Q0 A1) right. Did you keep any other type of calendar 1% that neeting was to prepare him for those two evemts
18 other than what we have here before us marked as 1% that were coning. The one on the 8th doesn't have a
17 Exhibit No. 4 (sic)? 17 subject on it, which is not unvsual, but .-

18 A M. 18 @ Was it your practice to prepare Mayor Norquist

18 @ Al right. Did you keep a calendar in your 19 before he met with any group or representative

0 computer? 20 outside the {ity of Milwaukee, I mean outside City
24 A Ko 1 Hal1? Excuse me.

22 @ Do you keep one of those new computer calendars? 22 A Well, in inportant campaign situations, this was an
23 A Mo 43 interview for an endorsement by the Labor Council,
24 0 Al right. So the only calendar that you ever used 24 typically 1 would talk to hir zbout what he was

25 during the year 2000 would be the one that is in 25 going to do there. I believe I went with him, and

85 §7

1 front of you which has been marked Exhibit 4 {sic}? 1 the other was an interview with Milvaukee Magazine

z A That's correct. p and 1 also accompanied him to that and prepared him

3 0 AN right. Now Tet's take & leok at that calendar 3 for it.

4 for the first week and tell me if there is anything 4 0 During this -- Was there an interview with the

5 in that calendar that would assist you to refresh 5 Milwaukee Hagazine?

B your recollection about when your discussion with b A Yes,

7 Mayor Norguist may have occurred. 7 & Who was the interviewer?

§ A Well, as T had told you, there is an entry on § A Mary Nohl.

§ January 6th at eleven o'clock that simply says JON § 0 Mary Mohl. And during this particular interview ¢id
1t which is our shorthand for John 0, Norquist, 10 the Harilyn Figueroa matter come to Jight?

11 @ Okay. Did you meet with fr, Nerquist at any other 11 4 Yes.

12 tire during that first week of January? 12 G In what manner?

13k Yes. I met with him i1 appears on January 5th. 13 & At the end of the interview I believe Hary Nehl

14 @ Hhat time? 1 asked a question about the Mayor's relationship with
15 & 1:30 pum. 1% Marilyn Figueroa. I don't remember precisely how

16 @ And the Jenuary 6t shows that you hazd some type of 16 she asked it.

17 neeting or contact with Mr. Norquist at 11:00 a.x.; 17 @ And before that question came up did you have any

18 correct? 18 knowledge of any rumors andfor innuendoes regarding
19 A& Correct, 1% Marilyn Figuerca and Mayor Norquist?

20 O Okay. Did you meet with Meyor Norquist at any other 20 A Well, I guess there must have been, but I can't say
Al tine during that first week of January 20007 21 with any certainty, I den't believe Mary Nehl was
22 A Well, my calendar doesn't reflect that, But as ] 22 the first person in Hifwaukee to hear the rumer

b3 told you earlier, I believe if sonething were 2 but --

24 scheduled Tast minute, short notice, it may not 24 0 Before that quesiion was posed by Hs. Hary Nohl on
25 appear on here, which is partly why I'm hesitant to 28 that meeting of January 5th, as I understand that's

g8 a8
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1 when it tock place; correct? 1 MR. SCHRIMEE: And 1 will join n
2k Correct. l that objection.
3 MR, ARFLLAND: Okay. We got to go 3 Q Is that correct?
4 of# the record because we got to change the tape, 4 & 1don't helieve that's what 1 said.
5 at Teast she's got to change the tape. § 0 Well, what d1d you say? You stated that before
§ MS, AURIT: Geing off the record. § January 5th some rumers had developed although you
7 (Discussion held off record) i couldn't remcaber specificeally when or what.
8 MS. AURIT: This is tape two of the § A Well, the first specific thing I remenber gppeared
§ deposition of Williem Christofferson. § in the Shepherd Express end it talked about 2
10 KR, ARELLANG: Can you repeei my 10 discrimination conpiaint might be filed by Harilyn
11 grevious question if 1 ever got to finish {t? 11 and it had nothing to do with sexual harassment. I
iy Last two guestions and 12 do remember that. I don't recall the date, but
13 answers read) 11 that's the first time I remember anything.
14§ Before that question was posed to Mayor Norquist by 14 0 Was that before January $th?
15 Mary Nohl regarding the rumers of Marilyn Figueros 15 A Tdon't know. That's the first public thing that I
16 and hin, did you ever question the Mayor on this 16 can recall zbout it,
17 particular issve regarding Narilyn Figuerca? 47 @ 1 understand. But before January 5th do you recall
18 & HNo. 18 hearing any rumors of any kind, no matter how
49 Q A1 right. What was Mayor Norguist's response to 19 remote, zbout allegations regarding Harilyn Figueroa
20 that question as posed by Mary Hoh regarding his 20 having a relationship with John Norquist?
A relationship with Marilyn Figueroa? 24 A Not that I cen recall, ne.
92 A 1 don't remember her precise question so I don't 22 @ Al1 right. So now do you recall prior to
2 remenber his precise answer, but essentially the 2 January 5th other reporters or members of the public
4 answer that he gave was that there had not been any i questioning you or any member of the Korquist
26 charge filed, there had not been any kind of 25 canpaign organization about allegations involving
89 8
1 complaint filed anywhere, that there was really 1 Marilyn Figueroa and John Horquist before
i nothing to talk about. 2 January §th?
3 Q Before you went -- Was there anything else gxchanged 3 b Ho, Tden't.
4 between Hary Nohl and John Norquist after she esked 4 Q By virtue of your answer, is it fair and sccurate to
§ that first guestion regarding Marilyn Figueroa? 5 say that on January 5th when Ms. Hary Nohl
§ A Idon'trecsll. There is, as you mey know, some § quesiioned Norquist en Marilyn Figueroa's
1 dispute about what she asked and what the answer 1 allegations or anything related to the relationship,
b was. 8 is it fair end accurate to say that that was the
§ 0 Yeah, and that's not my question. My question is do § first time that you had heard somsone questioning
10 you recall anything else being exchenged on that 1t Mr. Norguist specifically on that jssue?
11 specific issue, the Figuerca versus Norguist 44 A I know there were no allegations at the time,
12 relationship? 12 Marilyn Figueroa had made no allegations which was
13 A No. 13 what the Mayor's response was as I recall,
14 Q Anything else? 14 My guestion to you is was that the first time that
15 A& ({Nodding}. 15 you ever heard anyone raising this issue, and ['w
16 Q Before you went to that interview with Mary Nohl, 18 talking about the relationship between Norquist and
17 did you suspect that she was going to he esking 17 Figueroa regardless of whether or not allegations
18 questions about these rumors regarding Norquist 18 were out there.
18 versus Figuerca? 19 A T don't know.
200 A& No, Tdon't believe so. 20 Q0 But one thing is cleer, that that was the first time
21 0 You testified that before January 3th, before that Fy at Yeast that you can tell me today when someone
22 interview there were rumors or innuendo regarding 22 questicned Mayor Norquist about his relationship
a3 Norquist and Figueroa? 2 with Rarilyn Figueroa; correct?
24 ¥R. FINERTY: Objection, 24 & 1 tbelieve -- It's the first time anyone asked hin
2% mischaracterizing his testimeny. 25 sbout it in my presence.
80 82
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1 0 Okay. Was that the last question that Mary Keh 1 Q Okay. So if she claims that she has a tape, you
i asked of Meyor Korquist during that interview? 2 have no basts to challenge that because you don't
3 & T ihink so, 3 know 1f she dig?
4 0 Vas that question pesed at the end of the interview? 4 A I believe she has 3 taps.
5 & 1believe so. Thet's what 1 remember. § @ Okay.
§ @ Yhen that question was posed, to your knowledge was § A Or had a tape.
i Hayor Nerquist upset about it? 7 Q0 A1 right. Did yeu ever hear the tape?
8 A Yes. § A No. I've requested an opportunity to hear the tape,
9 Q MWhat did he say? g and she and her editor have denied me the
10 A 1don't remember. To her? [ don't remember 10 opportunity,
i1 precisely. I tried to characterize what I believe 11 @ A1) right. When did you make that request?
i2 he said which was that there was nothing to talk 12 A At the time her article ran on the Marilyn story,
13 sbout, there was no complaint, there was no 13 whenever that was.
14 allegation. 14 Q Late in 2000, 20017
15 @ MWhat Ted you to believe that he was upset as a 15 & 1 don't know precisely when -- you probably know
18 result of that question pesed by Ms. Nehl regarding 16 better than I do when that was,
17 the Figueroa matter? 17 @ All right. After -- Did you travel together to that
1§ & WHell, 1 think he appeared to be angry about it and 18 interview with Nary Hoh1?
18 we walked out together. He said semething, you 19 A I think so.
20 know, he had felt 1ike he had been set up by her, 20 G Okay. And I suspect you Jeft together?
21 you know, she had scheduled an interview to talk 24 A Walked out together I think, yeah.
22 about some other things. 22 0 Okay. Mere you traveling in the same car?
23 & Okay. When you went to that interview, where did 23 A Probably.
U that interview take place? 24 Q Okay. When Mary Nohl asked that question, did you
25 A It took place in a coffee shop or restaurant 25 ask Mayor Norquist anything related 1o that maiter
93 95
{ downiown, 1 after you left the interview?
2 0 Okay. Who else was present besides Mayor Norcuist 7 A Mo
3 and you? 3 @ VWere you concerned about some of these rumors or
& A Mo one. 4 questions being posed by the press?
5 @ Just the three of you? 5 A Certainly.
6 A Yes. § Q Did you ever question the Mayor on whether or not
70 A1) right. Did you take any notes of that meeting? ! these rumors were accurate?
8§ A Ne. § A Eventually.
§ 0 Is it customary for you not to take notes curing $ 0 But on that particular day did you follow any
10 interviews with Mayor Norquist? 10 questions?
11 & Ko, I don't take netes, 11 A Ko. And again, T'm not certain, I want to make it
12 Did you ever make any notes or recerdings after that 12 clear, I'm not certain what rumors were cut there or
13 neeting was concluded? 13 precisely what kind of questions she asked him,
14 A Ho 14 There is a dispute about what the question was as
15 0 Was that neeting videotaped in any manner? 18 well as what the answer was.
16 4 ho. 16§ But just based on your testimony, you were clear
17 Q A1 right. Do you know if she was taping the 17 that she was asking about an alleged relationship
13 neeting? 18 between Norquist and Figueroa, trus, as you sit here
19 & She has since szid she was. I'm not sure if I knew 14 giving testimony under cath, sir?
20 that at the time. 20 & She was asking about, something about Figueroa and
21 Q Was taping the reeting part of the zgreement when 21 the Kayor.
by, you met with her or before you met with her? 22 0 Soup to that point you learned that there were some
23 A Well, we don't negotiate that kind of thing. If 2 21 rumers about them two, Figueroa and Rorguist; true?
24 reporter has a tape recorder, they have a tape 24k hAgain, T don't -~ I don't know what that gquestion
25 recorder. i was. What 1 was aware of at the time is that .-
g4 96
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1 Q 1'n talking about what happened after you Teft 10 How did youlleafn that Ms. Figueroa had picked up
2 Mrs. Hohl. Did you discuss with Nr. Norquist 2 the discrinination forms?
3 anything related to that question that Mary Hohi had 3 A 1'ponot certain _ ‘ '
4 zsked regarding Marilyn Figueroa? § 0 Who provided you with that infornation?
5 & Mo, except to complain that she had asked it. 5 A ¥ell, I'n not certain,
§ 0 Did there come a time when you questioned the Mayor 5 @ You don't know?
1 on this matter? 7 A 1don't know. I could speculate, but I don't knov.
§ A Ves. § 0 Well, why den't you tell me your very best shot as
¢ Q@ When did you do that? g to how you tearned that Harilyn was planning to
10 A Well, at this neeting that may have been on 10 initiate some type of discrimination complaint.
11 January 6th or sonewhere around that date I would 1 HR. SCHRIMPF; Subject to the
12 say. It was that -- I think it was that week. It 12 City's chijection as to speculation.
11 was probably that day. I just can't say it with 100 13 0 Go zhead.
14 percent certainty. 14 & Most 1ikely I learned that during this eleven
15 @ MWhere 4id the discussion take place? 1§ 0'clock neeting and either during the meeting or
16 Kk In his office. 16 before the meeting or -- 1 was in the Mayor's
17 0 Who was present? 17 office, and 1 suspect that someone, most 1ikely Mike
18 & The Mayor 2nd me. 18 Soika, weuld have told me, but I don't specifically
19 0 And it was pursuant to that neeting that you had 18 recall that.
20 scheduled af 11:00 2.8.7 20 0 Well, how did that infermation was related to you
2 A T4 was subsequent to that meeting. ral other than what you just said, that somebody toid
22 & As you sit here under oath, Hr. Christefferson, who 2 you that she was intending to file a complaint or
2 raised the issue with respect to the relationship 23 that she had picked up --
2 between Norquist and Figuerca? 24 A Right.
2 A1 did, % - Q --a discrimination form?
67 8
1 Q MWhat did you say? 1k Yes,
2 & Well, if 1 could backup a 1ittle bit maybe. There ? 0 Is that correct? Is that what you learned?
3 was discussion that day T believe, and that's why I 3 A Yes.
4 think it was that day, that Marilyn Figueroa might § 0 And that is what prompted you to question
5 be filing 2 complaint of some sort, which up until 5 Mayer Norguist?
B then had been characterized as a discriminatien B A Yes.
7 cemplaint for not being pronoted in the Mayor's 7T Q Prior to Tearning that Marilyn was going to be
§ office, and 1 zsked him whether there was any remote 8 fiting a discrimination complaint, is it fair and
g possibility that she could somehow claim sexual ¢ accurate to say thel you never questioned him before
10 harassment in addition to discrimination. 10 about his relationship with Mayer Nerquist {sic), at
11 & What did he say? 11 Teast that's what 1 believe your position to be?
12 A He said that he had had an affair with Harilyn, that [12 & That's correct.
13 it had ended, that he didn't believe there was any 13 0 Is that correct?
14 basis for any harassment claim, and that was -- that }1id HR. SCHRIWPF: Objection, because
1§ was about the extent of it, I believe. 15 it nischsracterizes the record. It dogs not
16 @ That was what Mr. Norquist responded to your 16 reflect the state of the record.
17 faquiry; is that correct? 17 & Could 1 hear the question again?
18 A That's correct. 18 0 Just to clarify «- Yeah, you are welcome to hear the
19 Q A1l right. When did you learn that Harilyn was 18 questien.
20 planning to file 2 discrinfnation complaint? 28 {Question read)
M A Well, 1 didn't know whether she was planning to. 21 Q And I meant with Rarilyn Figueros.
) There was a rumor. [ believe this is the period 22 A That 1 never esked the Mayor about his relationship
23 where she had picked up the necessary forms or 23 with her before that?
VL napervork to file a complaint which is what prompted |24 @ Right.
25 me to ask the question. 25 A That's correct.
38 100
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1 4 Hhat prompted you was the fact that you learned that 1 somg point he said that the affair had bequn when

2 she wes intending to file some type of 2 Marityn had invited him to her home.

3 discrinination complaint? 3 Q Let me just meke sure we understand the chronology
4k That's correct. 4 here. The details of the relationship that he

5 0 Is that correct? Before you questioned 5 disclcsed to you, he made that disclosure after the
f Mayor Norquist on this particular issue, his 6 complaint was filed? Because you say several

1 relationship with Merilyn Figueroa, did you have any 1 menths.

§ type of suspicien of any kind that there was § & Well, I'm not certain, I believe there were

§ sorething going on between Marilyn Figueroa and John § prebebly -- there was probably more than one

il Norguist? 1t occasion, There was never a time that he sat down
11 4 Absolutely not. 11 and said, let me t211 you every detail.

12§ A1l right. Have you told me everything that 12 & A1 right., Well, let's see if we can pin it down te
13 Meyor Norquist told you regarding his relationship 13 a tine period. Did he disclose any details of the
14 with Marilyn Figueroa on that day, Jenuary 6th? 14 relationship before the compleint, any complaint was
15 4 HRo. 15 actually registered?

16 0 What else did he tell you? 16 A Yes, yes.

17 A MWell, later in the day he -- 17 @ ADD right.

18 & So there was a second meeting. I just want te put 18 A Including I would say what I just tolc you.

18 my chronelogy -- 19 ¢ Did he distlese any details of the relationship

20 A No, no, if I can finish, Later in the day he 20 after the complaint was registered?

4 telephoried e at home and said that he just wanted 29 A Hell, yes.

22 to meke certain that he told me everything. 22 Q A1) right. And as T understand based on your sworn
23 0 A1D right. 2 testimony, Mr. Christofferson, the very first time
24 A And what he wanted to tell me was that this affair 24 he disclosed anything regarding his relationship
25 had gone on over a period of five years and that 25 with Marilyn Figqueroa would have been during your

101 103

1 there had been maybe eight or ten sexuval encounters 1 meeting of January Bth at 11:00 a.m. in his office;
2 and he wanted me to know that it was & Tong-ierm. ? correct?

3 Q What else did he 1611 you on that second contact? 3 & That's what T believe.

4 A& That was the extent of it. 4 G As aresult of your inguiry after you learned that

§ 3 Okay. Did there cone a time later on, after 5 she was at Jeast intending to file a discrimination
£ January Bth when these two discussions regarding § complaint?

7 Marilyn Figueroa took place, did there come a time T A Right.

g when later on he disclosed te you in detail how the 8 O And at that time as I understand he dida't describe
9 relationship developed? 9 any details of the relationship?
10 & 1In some more detail, yes. 10 & HNo.

11 & When was that? 11 0 AUl right. And then later on during the same day,
12 A 0h, I don't know. Sometime over the next several 12 as 1 understand based on your sworn testimeny, he
13 months, 1 suppose. 13 telephoned you; correst?
14 @ Where did he disclose the details of the 14 A Correct.
15 relationship? 45 Q And he then again disclosed to you -- he told you
16 A& Where? 16 that he wanted to tell you everything that hzppened;
17 Q Yes. 17 true?

18 A MWell, I believe -- well, I's not certain. Let me 18 4 He said that he wanted me fo understand the whole -
19 think about it. T don't know. 19 Q I'n just writing what you were testifying under oath
20 Q What details did he disclose to you? 20 here.
24k Well, over the course of talking sbout the complaint |24 A Okay. He didn't say he wanted to tell me everything
22 and a response, which was clearly some time much 21 that happened.
23 Tater, you know, he -- when I think about it, ft was |28 Okay.
24 probably not during the mext several months because 24 A He said he wented me to undersiand that it was a
25 there was nothing to respond to for a long time, At |28 Tong-tere affair.

102 104
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1 0 A1 right. And at thal time what exactly did he 1 Jenuary 6th, is thgt.corregt, uherg he disclgsed to
Z disclose to you? 2 you personally additional information regarding the
3 A What I've fold you, that it went on for five years 3 relationship with Harilyn Figueroal
4 and that there were, that there were naybe eight to 4 I said -- I think I said there might have been, 1'm
§ ten encounters. 3 trying to reconstruct it and 1 --
6 Q Did he tel] you anything else besides that? § Okay.
7T A Mo, no, 7 1 said I didn't know if it was on the telephone or
8 Q A1l right. So then several nonths later is when he § it person, I said I didn't know when it was. And
g began te talk ebout the details of the retationship? 9 that's still what I say.
10 A Well, over time I would -- I don't think - you're 10 Okay. Well, if it was in person, do you recall
11 Tooking for a specific day that we sat down and he i} where this discussion may have occurred?
12 to1d me 411 of this stuff, and there jsn’t @ day 12 Ne.
13 1ike that. 13 A1 right. f it was by phone, do you recall when
t¢ @ Mr. Christofferson, I'm not trying to pin you down i that may have occurred?
15 to anything. 1 want te understand what you recall, 15 No.
16 ind so you have given me two discussions with 16 Do you recall the specifics of what he may have
fi Mayor Horquist on January 6th. 17 related to you in person, not in a group setting? I
18 & Right. 18 don't vant you to assume. I just want you to tell
19 Q@ One in his office and one via telephone. 18 me if you remember.
0 A Right. P Yes.
24 Q0 When was the next time that he disclesed any details |29 Okay. Was it severa) weeks after January #th,
22 of any kind related to the relationship he had with 22 several months?
3 Marilyn Figueroa? I mean weeks, months, years? 23 I don't know that specifically.
24 & 1don't know that for certain. I believe it was 24 Okay. Well, do you recall whether or not he told
25 prebably in the context of one of these neetings in 2% you things personally after he had disclosed certain
105 107
1 the lawyer's office. 1 things in & group setting type thing?
2 0 Andl-- 2 No, T don't remember.
3 A But Idon't know, I can't put a date en it, 3 Tnversely, do you remember if he discussed with you
4 Q Was it before the complaint vas filed or after? 4 2 third time the details of the relationship before
5 A Before, § he actually disclosed them to the group?
§ Q Was it close to the time when the complaint was b No, I den't remember the sequence of these things,
7 filed or much earlier? T Do you recall whether or not the third contact that
§ A 1 would say nuch earlier. I would say some of this 8 he had with you directly, personally, was before the
9 nust have been discussed between say January and May 9 complaint was filed or after the complaint was
10 but not necessarily all in one meeting or one day or |1 filed?
11 one session. 11 1 don't know. ¥e're talking about an extended
19 @ And these discussions where Hr. Norguist disclosed 12 period of time where a 1ot of things happened.
13 the aspects of the relatienship, where did the next 13 You have identified a total of three occasions where
14 incident occur where he disclosed this relationship? 114 you had a direct one-to-one discussion with
15 & Well, 1 believe in one of those meetings in Amne 13 Hr. Norquist about Marilyn Figueroa and the claim
i$ Shindel1's office. 16 she was naking, The first one -- the first two
17 0 Did Hr. Norquist ever disclose any additional 17 invelved one in person on January §th at his office
18 infornation to you directly, personally when no one 14 and the other one via telephone, and you just
1§ else was involved or was most of his disclosure ina 19 disclosed another one that you just can't recall as
20 meeting-type setting? 0 to tim¢, location, place and s¢ on and so forth.
2 A 1 think there may have been at least one occasion 21 Has there any other time when he talked to you
22 where either in person or on the telephone he might 22 directly, person-to-person, on the details of the
2 have talked just to me. 3 allegations or the relationship?
240 Okay. Well, we're talking now about a third contact |24 A T don't recall.
28 and the third being another telephone call after 25 0 A1l right. How many times did Mr. Norquist disclose
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1 the details of the relationship in the group setting 1 A I mean ] believe this is when he {old me that at
2 type thing? 2 times she would ¢all him, drive to his houss, pick
3 A Well, Idon't know a number. T mean he would 3 him up, tzke him to her house. If was all, again,
4 discuss things sometimes in relationship to, you 4 te illustrate the kind of relztionship it was.
§ know, allegations or »» 5 0 1 just want you to tel! me what he said.
6 & Okay. Hell, do you recall specifically what § & That's pretty such all I recall.
I Mavor Korguist disclosed to you on that third T 0 AW right. Mhen he stated to you that Harilyn
§ contact he made directly with you? § wanted him to Teave his wife, did he tell you when
§ A Yes. 9 that occurred?
16 0 What did he disclose? 1 & Ne
49 A He disclosed that Marilyn wanted him to leave his 11 @ A1 right. Did you inquire further?
12 wife for her. 12 A e
13 9 Anvthing else? 13 Q Okay, Did he ever tell you who ended the
14 A That was pretty nuch the gist of it. It was in the 4 relationship? 1 believe you testified --
13 context of, you know, whether this was harassment or |15 A Yes. At scme point.
16 a different kind of retationship and he said, well, t6 3 What did he say? .
i Tet me te1} you the best way I can explain it is §7 A HKe said - well, I'm trying to recall, He said - I
18 that she thought 1 was going to leave Susan and 18 believe he said that he had ended §t. My
14 tried to get me to. : 19 recollection i5 that there were a couple of sert of
26 O This is what he said? 20 false endings, it ended a couple of times and didn't
2 A Yes. M really eng and in the end it either -- that he did,
|22 @ And this discussion resulted because you were trying 22 in other words.
23 to determine whether or not this was a sexus’ 23 0 Al right, a1l right.
2| harassment or - 24 A That's what I recall.
25 A wasn't trying to determine ft. I never had any 25 Q Did you ever make any notes of your discussions with
109 i1
t question about it. He was -- i Mr. Norquist when he was disclesing to you his
1 R. ARELLANO: Read me his last 2 version of the events with Marilyn Figuerea?
} previous answer. 3 A Ko
4 {Question read) 4 0 Al right. Do you know if anyone during these
5 O You were trying to determine whether or not this 5 neetings, anyone made any notes of any discussiens
§ relationship was consensual or »- 6 that took place regarding Marilyn Figueroa -
T A Ne. 7 A Tdon't belfeve se.
8§ 0 -- bordering on sexual harassment? § Q .- or John Norquist?
9 A ¥o, Iwas not trying to determine that, § A Idon't think so.
10 0 A1) right. But that was one concern in the back of 10 Q AV right. Then you testified that Mayor Norquist
H your mind? 11 then made additional disclesures of the details of
12 & fe. 12 the relationship when the group met; is that
13 @ Mo, all right. 13 correct?
14 A He had told me on the first day that this was an 14 & Correct.
15 affair. 15 0 A1 right. Tell me what cther things Hr. Norguist
16 Q AN right. 16 disclosed during these group meetings.
{7 A 1 had no reason to doubt that. 17 A ¥ell, I believe in -- the neeting that I recall is
18 0 A1 right. Hhat else did he tell you on that third 18 after a complaint had been filed and that he offered
19 discussion? 1§ some information 1o be used in responding, including
20 A That's the nain thing I recall. 0 that Marilyn had given him a gift and things along
10 A right, 21 those Yines, Very specific responses to the
22 & I guess that -- i complaint.
23 0 What else do you recall? 23 Q 1 want you to tell me everything he said.
24 & Well, I'm trying to recall. 24 & Well, 1 can't te}l you everything he said.
25 0 Okay. Sorry. 25 @ Okay. Then tell me what you recall.
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1 A Well, that's what I'm trying to do. 11 what 1 would ¢all a romantic affair.

20 AN right. 2§ ANl right.

1 & 1'mtrying to think of what else. 1 believe that 3 A Ao office romance.

.;\. 4 was the tine when he talked about Marilyn telling & @ A right. Did he ever discuss any dating with
‘s hin she had had 2 fence built so they'd have § Marilyn Figuerca outside her home or his home?

B privacy, be able {0 go out in the vard together. § A No.

7T Q@ Okay. ' 70 D44 he ever show any documents, records, personal

§ A And Ireally; 1 don't recal} much more. 1 mean nost 8 things to you or any menber of the group that was

§ of vhat was discussed that day ended up in a legal § working on strategies and plans to zddress Herilyn
1 docurent that was filed as a response te a 10 Figueroa's allegations?

11 complaint. 11 A Did he show any documents?

12 4 A1l right, 12 Q- Records, cards, personal things?

13 & So it's on the record somewhere, but I don't 13 & HNo, no.

14 remenber the details. 14 G Receipts?

15 0 Haeve you told me everything that Mayor Horquist 15 4 M.

18 disclosed at that time? 16 0 Personalized items?

17 A Everything I remember. 174 N,

18 Q Okay. 18 0 A1 right. Did you ever ask for any of that

19 A The rest of it would be in that docunent probably. 18 gvidence?

20 0 Now, by virtue of the previcus infornation you 20 A T wasn't investigating him,

21 have given me regarding your discussions with 2 @ A right. You just wanted to help him to deal with

2 Hayor Norguist about Marilyn Figuerea, is it fair 22 this situation?

1 and accurate to say that it was not until after the 25 A 1 just wented him to -~ I wanted to help him tell

24 complaint was filed that he brought up the gift and 24 his side of the story and tell the truth,

25 the fence issues for the first time? 25 0 A1l right. During this entire peried of time, from
113 115

1 A& 1 helieve so. 1 January Bth, 1 believe, when you learned about this

2 Q Allright. Did thers come a time when he c¢isclosed i relationship, were you ever interested in learning

3 anything else other than what you have dis¢losed 3 Marilyn Figueroa's side of the story?

4 here so far? 4 Ho.

5 A4 MNot that I recall. 5 Did you ever suggest to the group that somebody try

§ O A1 right. Do you recall any one time when § to get Marilyn's side of the story before she filed

7 Mr. Norquist disclosed the details of the sexual li a complaint?

] acts? 8 A Ho.

& & No § Q AN right. Have you told me everything that
16§ To this date have you ever heard Mayor Norquist 10 Mayor Norquist discussed with you endfor members of
11 disclese the details of the sexual acts? 11 the group that were getting together for the
12 & HNo, 12 purposes of helping him to tell his side of the
13 @ Did Mayor Norquist ever disclose to you that he got 13 story?

14 Marilyn Figueroa to allow him to engage in anal sex? |14 A I've told you everything I remenber.
15 A Ko, _ 15 @ A1 right. Do you have any recards, calendars,
1§ @ Did he ever say that to you? 18 notes, messages, computerized items that could help
17 A4 Ko, 17 us to understand what other things you discussed
1§ 0 Did you ever questden hin on the details of the 18 with Hayor Norquist?
14 relationship? 14 A HNo.
W& Ne 20 0 With respect to this group meeting, what was the
21 O Did Mayor Norquist -- Fow would you characterize 21 role that Kr., Soika was to play in assisting
2 Mayor Norquist's deseription of the retaticnship? i Hayor Norquist to tell his side of the story?
.\ 2% & How would I characterize it? 20 A Mell, his role was to help the Mayor function in his
! 124 Q EBased on what he toid you. 24 job as Mayor and continue to be the chief executive
25 A Based on what he to1d me, 1 would say he described 2% and move forward on his agenda.
114 116
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1 Q Anything else? 1 A I believe it was on January 4th, 2000,
2 A HNo. 2 Q Where did this contact occur?
3 W there ever a suggestion that Hr. Soika 3 A At the cavpaign headquarters.
4 investigate people that may have semething to say 4 Q MWhers was that located?
b about Merilyn Figueroa? 5 A On South Second Street.
6 A Mo § 0 And what tire did you have any contact with Marilyn
7 Q Vas anyone assigned to find some dirty leundry on ] Figueroa on that day?
8 Marilyn Figueroa? § A We hat a carpaign staff meeting at noon which she
8 & Yo g attended.
10 Q To your knowledge has anyone ever contacted Harilyn 10 Q@ Who was present at this staff meeting?
11 Figueroa's ex-husband since she filed a complaint 14 A Myself and the canpaign staff,
12 against the City? 12 Q Who was?
13 A Mot to my knowledge. 13 A Who was Hichelle MeGrorty, Dave Fiebrantz, Wendy
14 Q@ To your knowledge did you cr any member of the group 14 Kukek, Molly Christofferson, maybe Megan MeGrorty,
15 ever consult with the City Attorney's office right 1% Marilyn Figueroa, and I believe Hichael Niller from
116 after January 4th but prior to December 1st of 20007 18 the Mayor’s office kight have been there that day as
i7 A Did anyone -- 17 well,
18 O Consult with the City Attorney's office on how to 18 @ And what time was this meeting?
18 desl with this potential problem regerding Marilyn 18 A HNoon.
20 Figueroa before she actually filed her complaints. 20 2 MNoon. And who was conducting the meeting?
M A ldon't -- oA T was.
22 0 As you sit here. 22 Q Youwere, What was your title at that time?
23 & T don't know. 23 A 1was, I don't know, again, general consultant,
26 Q Did any member of the City Attorney’s office ever 24 nedia consultant, campaign director. Michelle
25 participate in any of the meetings? 2% HeGrorty ran the campaign day-to-day. [ oversaw the
117 118
1 & Mo i operation.
20 Do you recall Hr. Langtey being involved in any 2 0 And what time did Marilyn arrive?
3 neeting before hs. Marilyn Figueroa filed her 3 A Around noen I guess when the meeting started.
4 complaints? 4 0 Did she arrive before the meeting started or after?
5 4 Mo, 5 A 1don't know.
6§ QDo you know if enyone kept the City Atterney's § Q Okay. How long was she there?
7 office involved? 7 A For the duration of the meeting which was, I don't
§ A 1don't know 8 know, probably between an hour and an hour and 2
9 0 Do you know if you or any rember of the group ever g half,
10 requested a Tegal opinion from the City Attorney's 10 @ So she was there as a part of the group?
11 office on how to deal with Harilyn Figueroa's 1A Yes.
12 potential complaints against the Hayor and/or the 12 @ Okay. And where was she sitting at that time, if
13 City? 13 she was there sitting?
14 & Hot that 1 know of. 14 A 1 don't know, Typically we wers all around a table
15 @ Al right, Did anyone suggest that Hr. Soika 15 1ike this,
1% consult with employment relations on how to deal 16 @ At what point did you have any direct contect with
17 with Harilyn's absence? 17 Marilyn Figueroa?
1§ & T don"t know. 18 A Well, Idon't recall precisely. She participated in
19 @ Al} right. Did you ever suggest that, 19 the meeting. A number of the things we covered had
2 Hr. Christofferson? 2t to do with things she was going to be responsibie
24 A Did 1 ever suggest that? 21 for.
2t Cerrect, 22 @ Wnat was she responsible for at that time?
23 A Ho. 73 & Well, she vas going to be the field director and
24§ A1l right. When was the last time that you had any A responsible for whet we call voter contact, phone
25 contact with Marilyn Figueroa? 28 vanks to identify Norquist supporters, mailings to
118 120
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1 nersuade people, a Get Qut the Yote campaign, 1 political campaign before?

2 litersture drops, a1l of these kinds of things. 2 A Yes.

5 Mnen was she designated field director? 3 Q Okay, How would you characterize her as far 25 2
4 & Well, ! had telked to her sbout it in the fall, 4 worker for the political campaign? Mas she a good
5 probebly in September or October, asked her if she 5 worker; was she a bad worker? . .

§ would be interested, She started on a part-tine § B MWell, she wes good enough as a community erganizer
i basis either in November or December. 1 don't 7 type of person with enough connections in the

8 remenber which for sure, 8 connunity to be veluzble to the campaign and in 1998
g 0 But ny question, to be nore precise for the record, 5 she had organized a voter registration, voter canvas
16 when vas she actually designated the field director? 10 for us on the south side,
1 When was she officially named field director? 11 1 had 21so worked with her on a coupie of
12 & Whenever she started work, whether that was Novenber 12 assenbly canpaigns, school board carpaign, other
13 or Decenber, Wnen she came to the canpaign, that 13 things, and so I, you know, I vas aware of her
44 was her title, that was her job, 14 organizing ability and 1 asked her whether she
15 & What year? 15 wanted to be invelved in the Mayor's reelection

16 & 1899, 16 campaign.
47 0 And were you the one who assigned her field 17 @ So just so I understand, you perceived her to be
18 director? 18 good enough as a community organizer?
19 A Yes. 19 A That's precisely what this job calls fer, yes,
20 Q Okay. Did you give her this assignment in writing? 20 A1} right. Did you see any other strengths on
2 & 1 think Tdida job description at one point, H Herilyn Figueroa?
22 although 1 haven't been able to Tocate it. 22 & Well, Marilyn had the, had a connection with and 2
23 0 Was this a paid position? 23 kind of Toyal fo}lowing of people that she could
4 A Yes. A bring with her which was another advantage.
2% O What was the salary for this position? 25 Q Did she ever play any major role in the planning
121 123

1 & Well, it was a salary that was equivalent to what 1 andfor strategizing of the overall political

, she was being paid at City Hall enly on 2 part-tine 2 canpaign for Mayor Norquist other than community

3 hasis, and the way it began, and again I don't 3 organizing?

4 recall whether it was November or December, -- 4 & Well, yes and no. 1 mean she had --

5 O How many payments had she received? 5 @ Tell me what -« tell we -~

§ & That's what T don't recall. 1'm not sure which § A What I was trying to accomplish during this

i nonth she started but she was on essentially 25 i campaign, had she seen it through, was --

8 percent time for the campaign and 75 percent time § 0 Sir, hold on, Llet's go back.

8 working for the City and in January that was to § A Okay.

10 become a 50150 propesition. 10 @ You said yes and no to my previous question.
49 @ Al right. Was there a contract with the City as 1 MR. ARELLAND: T want you to read

12 far as this arrangement is ccncerned? 12 ny previous question, his answer, and I would
13 A Mo 13 1ike you to answer that question.

14 0 How was she paid? Was she paid monthly? 14 (Question read)

15 & Honthly, T believe, 15 Q Okay. Tell ne in what aspect she actually

16 @ Monthiy. And what was her rate of pay? 16 participated in the overall strategy for

17 A It was equivalent to whatever her salary was at the 17 Mr. Norquist's political campaign.

18 City at the time, 18 MR. SCHRIMPF: Let me just

19 Q Do you know what the salary was? 19 interpose an objection here. I believe the

90 A I believe she was in the nid-50,000. 1 don't know 2 witness was trying to answer your question and
21 precisely. Py you cut him off.

22 Had she ever worked for the political cempaign for 22 MR, ARELLANO: T know. My problem
23 pay before this assignment was given to her? P& is a lot of these folks want to give ne a lot of
24 A I'nmnot certain. % political speeches, I just want to get to the
25 G A1 right. Obviously she had worked for the 2% facts.
122 124
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i & Okay. Mere no than yes. 1 Colon. We worked together on a school beard

20 Al right. With respect to the yes, whet do you 2 canpaign for Joe Dannacker. She helped us somewhat

3 think what her role wes? 3 on seme other races, She had -- T'm trying to

4 A 1 believe there were tines over the years that she 4 recall whether she worked -- 1 believe she helped i

5 was at strategy meetings, you know, figher level or § Tony Solinsky's carpaign for the assembly. I could

6 sraller group, not consistently, she was mot screone 6 be wrong about that but [ think she had some

1 who was always at the table, but there were tines 1 involvement,

§ that she had a role. § 0 Okay. On January 4th how Tong did this meeting

¢ ( But for the nost part she was viewed just as a § ast?

10 commenity crganizer; true? 10 A Between an hour, an hour and & half.
14 L& For the nost part she was not considered a campaign 11 Q@ And during that hour and a half did Narilyn

12 enployee, she was 2 City Hall, she was & City 11 contribute, participate in any manner?

13 enployee. 13 A Uh-huh.
14 @ That wasn't my question, Hr, Christefferson. 14 @ What did she say?

{5 & Well, I'm explaining why she would not have been at 16 & I don't know what she said. 1 can tel) you that
16 the table, 16 nost of the agenda hiad to do with we were just
17 0 But she dig not play any major role in the overall 17 beginning that week the field organization that she
1§ strategy of the palitical campaign on behalf of 18 was going to be responsibie for and nost of the
18 Mayor Norguist; correct? 18 items had to do with her rele so T'w certain she
20 A Correct. 20 participated.

24 0 She was pretty much targeting or at least che was 24 Q A1 right. Did you have any contact with her after

2 gretty much assigned to the minority communities; Py the meeting?

23 true? 23 A Yes.

24 A False, 24 0 Okay. MWhat happened?

25 Q Okay. Teli me what communities she was assigned to 25 A As the meeting broke up, 1 approached her, I don't
128 127

1 do outreach for in organizing. % remepber precisely, sort of as we were walking out 1 .

2 & 1 asked her to be the field director to run the 2 believe it was, that I told her that Barbara Candy,

3 entire city-wide carpaign, in every district in 3 who was the fundraiser for the campaign, had been

4 every part of the city, to do the things I've just d trying to call her several times in the last several

§ described to you, to run the phone banks, the 5 days about an event and that she needed to talk to

B literature drops, the mail, the Get Dut the Vote § Marilyn and Rarilyn hadn't called her back.

i program, not just in the south side or the inner 7 0 And what happened?

8 city or anywhere but for the entire city. § A HKhet happened. Marilyn got kind of visibly upset,

9 0 Okay. And this is something you believe you ¢ kind of beczme emotional, began crying. I asked ner
10 provided to her in writing? 10 what was the natter, what's the problem. She said,
11 & I believe so. If not, she clearly understood that 11 I don't want to talk to you about it. I said, well,
12 was the job and so did everyone else on the 11 te11 me what it is. I can’t help you if you won't
1 campaign. 13 tell me what it is. She said -- she said, I can't
14 & AN right. And this was the first time that she was 14 tatk about it. I just, T have some decisions to
15 going to be ¢oing something cuteide the minority 1% make.

16 community? : 16 ! walked -- This meeting was on the second

17 4 Mo 17 floor. 1 walked down the stairs with her talking to

18 0 When was the last time she did the tzsks that vou 1§ her the whole way trying to kind of console her and

14 just mentioned here today? 19 get her to talk 1o me about whatever if was that had

20 A Mell, she had run a couple of assenbly campaigns 20 her upset and she refused to tell me. 1 said,

H that [ had worked with her en, H repeatedly, if you don't tell me, I can't help you

22 @ Which onest 22 and she went out and I guess got in the car and

23 A Well, one in -- I think the first tine I ever worked |23 left. We both left the meeting at that .- T mean
with Harilyn was in 1934 for Victor Larrius who ran 2 the neeting was over.

25 for the ascemdly. We worked together to elect Pedro |25 @ Was that the Tast time you had any contact with
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1 Marilyn Figueroa? 1 @ Is that correct?

2k Yes, ? A Correct.

3§ Okay. Did you suspect enything as 10 what was 3 Q From mid-June 1898 through'JanuaryIAth of @he year
4 affecting her at that tine? 4 2000, did you ever see Narilyn acting emotional or
5 A fo. 5 crying?

§ Q Did you report this incident to the Mayor? § A Hhenl-.-

7 A T doubt it. 7 Q Other than January 4th.

§ Q0 Did you have any contact with the Hayor from the § A Between the time I left the office?

§ time you spoke to Marilyn Figueroa on January 4th te § 0 Right _

10 January $th? 40 A Well, no, but I didn't see her very much.

11 A I'msorry, did I - 1 @ Al right. And the three or four tines which we're
{2 @ Have any contact with the Nayor during that time? 12 going to ¢iscuss later, these were three or four
13 4 Well, 1 saw hin again on -~ I saw him on the 5th, 13 tines during the two-year period that you worked as
14 Ne talked about that, 14 Chief of $taff for Hayor --

15 @ Right. 15 A Correct.
16 A Did I taik te him in between, I don't think so. 16 @ -- Norquist? Do you recall which year you saw

47 Q Before the meeting with Mary Nohl, between the time 17 Marilyn acting emotional, ‘06, '87, 887

18 Marilyn talked to you on January 4th and the meeting |18 A No.

18 with Hary Nohl, did you disclose your encounter with |18 @ A1) right, okay. So going back to Januery ith, is
20 Marilyn Figueroa to Hayor Korguist? 20 it your sworn testimony that you did not disclose to
21 A 1 don't know. N anyore your encounter with Marilya Figueroa? And
79 @ You testified that Marilyn was visibly upset, became i I'm talking about your January 4th encounter with
N ghotional and begen to cry -« 3 Harilyn Figueroa.

24 A& Uh-hub, 94 A Ko, 1 wouldn't say that, You asked me whether I
25 @ .- during her discussion with you on January 4th? 25 told the Mayor, I believe,

129 131

1 A That's correct. 40 Well, did you ever tell the Mayor?

9 0 Is that correct? Did you disclose -- strike that, 2 A T don't believe so.

3 Prier to that January 4ih encounter with 34 ATV right. A1 right. You went and -- you

4 Marilyn Figuerea after the neeting, dic you ever see 4 testified that Hike Soika may have called you to let
5 Mari1yn Figuerca crying or similarly emotional 5 you know that Marilyn was intending to file a

§ before? § discrimination complaint; correct?

7 A Prior to that? i MR. SCHRIHPF: Objectien, not the
0§ Yes. 8 state of the record,

§ A Oh, yes. § 0 Is that correct, sir?

10 Q@ When? 10 A I said that he may have told we.

11 A Well, during the tine [ was the Chief of Staff, 11 Q Right. And up to that point you did not xnow what
12 there was more than one occasion when Marilyn would 11 kind of conplaint she was intending to file?

13 be kind of eroticnal, would be in or near tears 13 & Correct.

14 sbout something. Usually, it's frequently, a tot of |14 Befors you talked to Mayor Norquist, did Marilym
15 tines it wes maybe anger, but nonetheless, she would |15 ever tell you that she was intending to file a

it be visibly upset, it appears that her eyes woulo be 16 discrimination complaint against Mayer Norguist or
17 erying. 17 the City of Milwaukee?

18§ How nany incidents do you recall seeing Harilyn 5 A Mo

18 Figueroa acting in sinilar fashion? 19 Q. Did she ever talk about filing complaints against
20 A& In the two years I was in the Hayor's office, three 26 anyone, including you?

2 or four maybe. 2 & Mo

22 O Okay. And between -- I believe you testified that 92 @ A1l right, Before you spoke to Mayor Norquist en
23 you teft the office sometime in June, mid-June of 2 January 6th, did anyone ever mention to you that
4 19987 L Marilyn was intending to file a compiaint other than
25 A Correct. 2% thet day when Soiks may have given you that
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1 information, any other individual other than Seika? 1 question of sexual harassment involving the
9 A Well, I'm trying to recall. It seems to me that 2 President of the United States and 1{ seemed to me
] that fdea had been expressed befere. 1 don't know, 3 that if there was any possibility that that was
4 you know, I don't think that was the first time ! 4 going to be an issue, then I wented to know and the
5 ever heard that Marilyn night file a cemplaint. 1 5 only way to find out was to ask him. And the way I
6 helieve it may have been sometine before that § asked the question was, is there any way, by any
i when - i streteh of the inagination that she could somehow
§ ¢ What did you hear? 8 inferpret something as sexual harassrent because I
§ A Well, I'mnot certain of this, § thought the chance was so remote but 1 wanted to
10 0 And I don't want you to assume, I wani to know -- 10 know.
11 A Right, 1 don't waml to assume, 11 @ Once you realized -- sirike that. Once Mr. Norguist
12 Q -- what you heard. Dkay. khat leads you to say 12 disclosed to you -- strike that.
11 that there was a meniion that Harityn was intending 13 Khen you asked Hr. Norquist that question, did
14 te file & complaint of discriminatien before that? 14 he confirm to you that that was a possibility?
15 & Kell, I'w trying to recall. It just -- There had 15 & He confirmed to me that he had had an aifair with
i6 been a period before that, I don’t know, October or 16 Karilya Figueroa.
17 Novenber when Marilyn had quit coming to work at 17§ And when he confirmed that, did it cress your mind
18 City Hall where there was, there was talk then [ 18 that sexual harassment could be one of the claims
14 believe that she might file a complaint. She ended 19 that she was going to file?
20 up coning back to work but it had been -- I believe 20 & Did it cross my aind, yes.
H that's when the first rumors may have appeared that 21 Q A1 right. Did you discuss that with Mr. Nerquist,
n she was going to file a discrimination compiaint. 22 do you think she's going to file a sexval harassment
25 Q October, November of 19897 23 complaint?
4 A Yes. 24 A Mo. That was the question [ had asked hin.
25 @ Al} right. Where did you hear these rumors from? 25 @ Okay. Well, did you share with him your fears that
133 135
& 1don't know, ! sexual harazssment could be one of the possibitities?
2 Q When you heard these rumors back in October or 2 A Idon't think so.
3 Noveuber of 1989, dfd you ever discuss with Harilyn 3§ Okay. When you -- When Hayor Norquist disclosed 1o
4 Figueroa whether or not she was in fact intending to 4 you his relationship with Figuerca, did he disclose
5 file a discrimination complaint? b to you who else was aware of this affair .-
6 A Mo 6 & HNo.
70 A1 right. Did you ever assign or direct anyone to 70 --asheput it?
8 discuss with Marilyn this particular issue, whether 8 A Mo
g or not she was fiting a complaint of discrinination? 9 Q Did you ask?
10 4 Mo, 1t A b,
11 0 Al right. Did you ever report to the Mayor these 11 0 Did he -~ Do you know if Hs. Susan Mudd was aware up
12 rumors, that Marilyn was planning to file a 12 to that point of this relationship?
13 discrimination complaint or at Teast that there was 12 A She was not.
14 a rumer that she was intending to? 14 0 What Teads you to believe that that was the case?
1 A Mo 15 & Because after our conversatien he said, I guess I'm
6 @ Al right. Did that at all concern you when she 18 going to have to go heme this afternoon and tel!
i7 begen fo -- when you heard these rumors - i1 Susan.
18 4 Mo 18 Q So is it fair and sccurate to say, at least based on
18 @ -- for the first time? AL right. MNow I want you 1§ your perception, that your inquiry and your
2t to te1l me, Kr. Christofferson, what prompted you to |20 disclosure that Merilyn Figuerca was intending to
21 question Mayor Nerquist on Janvary 6th about whether |21 file a complaint is what prompted him to go-and
22 or not sexual harassment could be one of the ¢lains 12 disclose to his wife?
2 that Harilyn Figueroa could file? 23 MR. SCHRINPF: Objection, not the
26 & Well, T believe at the time that there had been a 4 state of the record.
2 substantial amount of news coverage ehout the 25 @ Go ahead, sir.
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1 & A1V 1 know is that after our conversation he said, I 1 {Discussion held off record)
2 quess ['m going to have 10 g0 home and tell Susan 2 ¥S, AURIT: We are back on the
3 this efternoon. } record. . .
4 Q Did you suggest that he do that? ¢ Q AN right. Mr. Christofferson, we discussed this
£ A Ho. 5 aorning some of the fssues that were discussed
§ Q Did you provide him with any advice as to how he B during your discussions with Hr. Norquist regarding
1 should handle that with his wife? 1 the Harilyn Figueroa dispute, and you identified at
8 A No. 8 Yeast three contacts with Hr. Norquist where he
o Vere you ever present when he discloted this § disclesed certain information te you and then you
10 information to his wife? 10 also stated that there were, I don't know, six to
1 & No. 11 gight meetings, 1 believe that's what you discosed?
12 @ Did he report back to you ghout his exchange or his 12 & Cerrect.
11 discussion with his wife regarding this 13 Q Or was it more than that?
14 relationship? 14 A It was six to eight.
15 A Mo 15 @ Ckay.
16 Q A right. Now, you testified that you prepared 2 15 A To the best of my recollection it was six or eight.
17 statenent for Mayor Norquist, the one that he resd 17 ] don't have a precise number but in that range.
18 on Decenber 15t of the year 2000; correct? 18 Q Just so we don't skip anything, what 1 would like
19 A Correst, 19 you to do to the best of your recollection is to
20 Q I went you to 1ist for ne what specific information 20 te1] me what was discussed in sach meeting that was
2 you had available before you prepared that statement | 21 held after January 4th, 2000, T know you mentioned
22 for Mayor Norgeist regarding the retationship. 22 two meetings in January, and I think you glready
23 A MWell, the only information I had available was what 2 disclosed the number of individuals that were in
2 he had told me. 24 those two meetings.
95 @ Al right. Before you prepared that statement, 1 25 Have you -- Why don't you tell me, what was
137 138
1 went you to tell me whet investigation, if any, the 1 the nature of the first meeting where you were
2 office of the Mayor or for that matter the City of 2 present?
3 Wilwaukee had conducted on whether or not this was a 3 & 1 reaily don't recall specifics. The first meeting
4 consensua) relationship, 4 I betieve was to, for me at Teast to meet Anne
5 & I don't know, 9 Shindell for the first time.
§ O Before you issued that statement or prepared that § @ Let's put it in proper context. You talked 1o the
7 stetenent for Mr. Norguist, what if any information 7 Mayor. The Hayor -- You asked him ebout whether or
§ did you have -~ other than the complaint, what 8 not sexual harassment could be one of the potential
g specific information did you have from Marilyn 9 conplaints coming from Marilyn Figueroa, and at that
10 Figueroa? 10 point he disclosed to you what you stated earlier
1 HR. SCHRINPF: Objection, That is () today. What happened after that es far as dealing
12 asked and answered. 12 with the Marilyn Figueroa potential problen?
13 A None. 13 A Vhat heppened after. Well, at some point within the
14 Q A right. What if any investigation did you 14 next week or so, [ guess, there was a meeting at
15 conduct before preparing any of the strategy 15 tnne Shindel1's office with the people 1've
18 staterents that you prepered in this case? 18 described.
17 _ MR, SCHRIMPF: Objected as asked -- 47 0 Let ne take you back 1o your meeting with
18 T's sorry. Objected to as asked end answered. 18 Mayor Worquist which 1 believe you testified
19 0 OGo shead, sir. 1§ occurred on January the 6th; correct?
20 A %ene. 20 A T belfeve it was the 6th.
70 AN right. M Q Right. After he -- For how long did you discuss
py, HR. ARELLANC: Let's go off the 2 with hin his relationship with Marilyn Figuerca on
23 record. 1 think this is a good time for another 23 that morning, which 1 believe occurred about eleven
24 breat. 24 a'clock in the morning?
25 MS. AURIT: Going off the record. 25 A Right. When I spoke to him, it was probably more
138 140
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1 1ike noon or something. 1 relationship?
? & Okay. 2 & Later that day, yes, 1 balieve so.
3 A But not long. 1 0 Okay. What did you learn with respect to that
4 Q Okay. 4 relationship?
§ A Ten minutes or less. 5 & Well, I didn't Yearn anything more but the Mayor
6§ Al right. And as I understand no one else was b called me late that afternoon and I believe that
7 present? 1 Hike Soika called me and then put the Mayor on the
g8 A That's correct. 8 teiephone and at that point it was obvious to me,
g 0 Is that correct? What if any advice did you give 9 whether one of them told me or not, I don't know,
10 Ke. Korquist at that time, immediately efter he 10 but 1t was obvious then that he had alse told Hike
11 disclosed his relationship with Marilyn Figusroa? 1 Soika.
12 A Nore. 12 0 So the first 1ime that you suspected that Mr. Soike
13 @ Al right. What if anything - Did you discuss that {13 was aware of this relationship was when this
14 event with anyone else? 14 three-way phone conference occurred?
15 4 No, 15 A& Well, I couldn't say suspected. I knew he knew
16 MR. FINERTY: Can [ clarify, are we 16 about it,
17 talking about the event of the meeting or the 17 0 8o the first time that you knew was wnhen this
18 gvent of the disclosure? 18 three-way conference took piace?
19 @ Both. 19 A It wasn't a three-way conference, He called, talked
20 A Well, other people knew I had met with the Mayor. 20 to me, he said the Mayor wanted to talk to me some
21 Q Which people knew that? bAl rore about this and then put hin on the telephone.
22 A Wel), vhoever might have been in the previous 22 { Vho said that, Hr. Soika?
23 meeting, and I don't know who that was. There was 23 & Yes.
24 an eleven o'clock meeting that was schedvled on my 24 0 Hr. Soika called you to intreduce the Fayor over the
25 calendar, 28 telephone?
141 143
1 0 Okay. 1 & Yes, yes.
2 A And I believe it was after that meeting ended that i 2 0 Okay. And that was when the Mayor then disclosed
3 went back into his office and shut the door and 3 additional information te you?
4 talked to him one-on-one. 4 & Yes.
§ @ Okay. £ Q A right. The information you shared with us this
§ A So anvbody who was there knew I went back in and & morning?
7 1alked to him. 7 A& Yes.
§ @ But te your knowledge did they know what you were § @ A1 right. And then when was the very next time
§ talking about? 4 that the Figueroa issue was discussed?
10 A No. 10 A 1 believe et that meeting at Shindell's office.
1% 0 Before you sddressed the Mayer with respect to this 14 Q0 ¥he proposed the meeting with Ms. Shindel1?
11 relationship with Merilyn Figueroa, did you disclose |12 A 1 don't knov.
13 to anyone that you were going to confront the Hayor 13 @ Who called vou for the purpeses of requesting that
i or at least ask him questions regarding Marilyn 14 you participate in that meeting with Ns. Shindel1?
1% Fiqueroa? 15 A T'monot certain. 1 think Hike Soika,
16 A he. 16 Q0 FKave you read the testimony of Hr. Seika,
17 Q A1 right. Did anyene ever talk to you -- Before 17 lir. Christofferson, --
18 you met the Mayor that day, did anyone share any 18 & Yo
18 infermation about Harilyn Figuerca and the Mayor 19 @ -- as you sit here under cath?
20 before talking to the Mayor? 20 & Mo
U & Ho 21 0 Have you read the testimony of Barb Candy?
22 0 Okay. After you finiched talking to the Hayor on 22 A HNo.
a3 that January $th noontime about his relationship 23 Q0 What about Chief Arthur Jones?
A with Merilyn Figuerca, during that particular day to |24 A No.
25 your knowledge did anyene else know 2bout that 25 Q Mayor Norguist?
142 144
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1 A M. 1 & 1 den't remember anything else.
9@ No one mention to you what their testimony wes 7 @ How long did the meeting Test?
3 zhout? 3 A 1don't know, -
§ A HNo. 4 Q Okay. And so then we are in the second meeting.
5 Q Al right, ! believe you. So you et with ] When would that have occurred?
§ Hs. Shindell, and what was discussed at that § A 1don't know, Probably sometime within the next
i neating? _ i nonth. .
§ A That first meeting I believe we discussed being § @ And again, are we talking about the same five
§ prepered to respond if in fact something were filed g individuals?
10 and -- well, 1 believe that's largely the gist of 10 A I think so.
11 the neeting I think, 11 Q Al right, And what was discussed at the second
12§ Was that the meeting where Hs. Susan Mudd was 12 reeting?
13 present? 13 A I'mreslly not certain.
14 A Perhaps. 14 0 Any -« You don't recall anything that wes discussed
18 Q What if any suggestions did you give to the group? 15 at the second meeting?
16 A Well, I'mnot sure that [ was asked for suggestions. 16 A Well, I .« no. I expect that we had a report from
17 Q0 Well, did you give any? 17 tnne on if there had been any activity in the case.
18 A Well, there was a discussion. There were, you know, |18 I den't -~ I really don't remember, theugh,
1§ people -- 19 @ Did anyone question the Mayor on the relationship
7 Q Well, tell me the gist of the discussien, 20 during the first or second meeting?
21 A Mell, the gist of the discussion was that our 21k Mo,
2 pasition was going to be that until something was 92 Q Did he voice any opinions at all, make any
2 actually filed, whether that was a complaint or a 9 statements regarding the relationship?
24 Tawsuit or some kind of formal action, that there 24 A Eeyond what he had to)d me, I don't remember.
25 ¥as going to be no response from the Hayor or his 25 0 AYY right.
145 147
1 campaign or his attorney, that what we would say is & Mo,
2 there 1s no complaint, nothing has been filed. If 2 G So how long did the second mesting last?
3 there 1s, we'll respond 1o it. Until then, this is 3 A 1don't know, Typically these lasted an hour or twe
4 just rumor. 4 depending on -~
5 @ What eise was discussed at that first mesting? § @ Who notified you of the neeting?
§ A 1 would say that is pretty much 1. 1 believe we § A That particular meeting, I don't know.
7 talked sbout not widening the circle of people who 7 @ Do you recall whether cr not part of the pian
§ knew about it. 8 included to have Anne Shindell contact Ms. Figuerca?
g Q What did you mean by that? 9 & T don't remember that, no,
10 A Well, Anne Shindell suggested that because it was 10 Q Are you aware that Ms. Shindell contacted
11 Tikely to become a legal matter that there was no b Ms. Figueroa?
12 point in any of us, since there were only I believe 12 & 1'm aware of that now because 1 have seen that
13 five of us in the room who knew the facts about 13 somewhere in some of the papers that have been
14 this, to share that with anyone else, to widen the 1 filed, but otherwise I'm not aware of it
15 ¢ircle of people who knew that. 15 independzntly, no.
16 Q@ And those five individuals would have been 16 Q When did you become aware that Ms. Shindell mede
17 Mr. Soika, Attorney Anne Shindel1? 11 direct contact with Ms. Figueroa?
18 A Right. 18 A T don't know.
19§ Mayor Norquist? 19 Q Was it before she filed her complaint or after?
0 A He 20 A Idon't know.
210 Yourself? 2 Q0 Obyiously Hs. Shindell did not beceme invelved until
79 A And Susan if she were there. If she wasn't there, 22 after Mayor Norquist disclosed his sexual
e she clearly knew sbout it, so there were five people 2 interaction with Ms. Figueroa; correct?
24 who knew about it. 24 & Correct,
25 O What else if anything was discussed at that meeting? |25 ¢ AMY right. So is it your testinony that it was
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1 never suggested at any of these meetings that 1A Ne
2 Ms. Shindell centact Hs. F1gueroa directly? 70 A1} right. During these two meetings in Jenuary did
§ Not that 1 recall. 3 anyone repert, within the group did anyone mention
4 Was there ever any suggestion to try to resolve the 4 anything zbout Mariltyn being sick or taking sick
5 issue with Ms. Figueroa at that early stage, during 5 Teave?
£ the first or second meeting in January of 20007 § A HNo,
7 To resolve it, well, certainly there wes -- 7 0 AV right. Did enyone suggest to determine whether
§ Okay. What was discussed with respect to that? § or not Marilyn was on sick leave?
¢ Well, at some point, and I don't know 1f it was the 9 A Not that I recall.
10 first neeting, the second meeting, somewhere along 10 0 AV right. You had had a similar situation where an
11 the 1ine Anne Shindel} rzported that she had been 11 erployee stopped coming to work while you were the
1l _contzeted by an attorney for Narilyn Figueroa and 12 Chief of Staff; is that correct?
13 that there were discussions taking place about a i3 A Ho.
14 possible settlement. 14 Q0 I believe you stated that you terminated a person by
15 Okay. 15 the name of, last name of Andersen,
1% I think there was also a conversation about whether 16 A Oh, yes. T didn't consider that similer, but, all
17 Marilyn night be ceming back to work, maybe at the 11 right.
18 first mesting, which would have resolved it as well. 118 @ Okay. Well, she stopped ceming to work.
18 Who gave you the information that Marilyn could be 19 A Yes.
2 or nay be coning back to work? 20 Q True? And at some point you called her?
21 I don't think anyone gave me that information. I 2 A Yes,
22 think there was a hope in the early days when 92 Q Trug? And then she authorized you to talk to her
pA Marilyn had quit coming to work thet perhaps she 23 doctor; true?
24 would return. 24 A Yes,
25 Did anyone suggest to contact Marilyn directly to 25 @ And then you did?
148 154
i find cut why she was not coming back to work at any I A Yes.
2 of those meetings in January? 2 @ And you discovered from the docter what her status
3 Did anyone suggest that? 1 don't know, 3 was?
4 1 don't want you to assune. I just want you to tell 4 A Yes.
§ ne whether or not that was ever suggested. 5 Q And therefore you took esction based on what the
§ 1 don’t know. b doctor teld you?
i Do you know if anyone reported at any of these Tk Yes,
§ neetings, during any of those twe meetings in 8 Q Did you ever suggest any similar approach to be used
9 January, having made contact, direct contact with 9 or applied in this case?
10 Harilyn Figueroal 10 A T believe the same approach was applied except
11 1 remember people reporting that they had attempted 11 Marilyn wouldn't return the phone calls.
12 to contact Marilyn. I don't recall anyone saying 12 0@ Okay. Well, the first question I want you to answer
13 they had actually contacted her. 13 ze is did you ever suggest that that approach be
14 Who reported attempting to contact Harilyn Figuerca? 14 followed?
15 Well, 1 believe Hike Sofka had called her on more 15 & T don't know whether T suggested it or not, I can't
16 than one occasion. 16 tell you thet.
17 What did he say about that? 17 0 Did anyone suggest that?
18 He caid he had called her and left her some messages [18 A 1 believe that approach was followed.
18 as 1 recall, 1 don't belfeve he had tatked to her. 19 0 And you're talking about because you becans aware
2 Okay. Did anyone suggest to Mr. Soika at any of 20 that Hr. Seika tried to call her at home?
sl those two meetings that he make an attempt to find X A& I'mtalking ebout that the Chief of Staff calling
22 out what was wrong with Hs, Figueroa? 2 Marilyn, the same way that when I was the Chief of
Ve Well, T believe that's what he was doing. 23 Staff 1 called Rita Anderson, yes,
! That wasn't sy question. Did anyone suggest to 24 0 Weld, did he tell you how rany times he called
28 Hr. Seika -- 25 Harilyn?

152

VERBATIM REPORTING SERVICE,

LLC

(608) 255-7700

Page 149 to Page 152



Case Compress

Deposition of WILLIAM L.

CHRISTOFFERSON 3/11/02

Sheet 39

1 b Mo, not specifically. T know it was more than once, 1 ‘oundation Taid and speculation.

7 @ Okay. And what did he report to the group? ? & Go ahead and answer,

3 A That he had been unable to reach her, 3 A Well, as I said, T don't know that 1 was aware of
4@ AN right. 4 that befere she was terminated so you -

5 A T bettfeve, 5§ @ Mr. Christoffersen --

§ 0 Did Mr. Soika ever report to you -- By the way, do § A Your presenting a different set of facts deesn't

1 you know when Harilyn Figueroa was ssued a letier 7 change my answer.,

8 of ternination? § 0 Okay. Mr. Christofferson, just 1isten to

9 A Dol know? Yes. 9 question, and I want you to address my guestion.

10 0 When was that? 1 Okay? Go shead.

14 & 1 believe it was February 7th or sometine in early 11 {Question read)

12 February. 42 A 1don't believe that would have been my decision or
13 0 Yas this issue discussed at any of the mestings that {13 responsibility. I was not working for the City.

14 were held within the group, the fact that she sheuld |14 Q 3ir, that wasn't my question, I didn't ask you --
1§ be issued a letter of termination? 15 & My opinion of what the City may have done is

1% A Ko 18 jrrelevant,

17 Q@ How did you Tearn that she had been issved a letter 47 Q Hold on 2 second, and we'll take it as such, I want
18 of termination? 18 you to Tisten to that question ene more time, and I
19 & 1 belfeve Mike Soika told me. 19 want you to pay attention to the question.

20 Q When dic he tell you this? 20 MR, SCHRIMPF: For the record, and

21 A After it had happened, I believe, ol 1 don't want to interrupt the witness after the
22 4 A right. And you believe that she was terainated 2 court reporter gets done, but same objection, the
23 on when, February 2nd? 23 shiection stands, and I'11 also put in the fors
24 & Tth, I believe. 24 of the question.

25 0 Tth, okay. Is that something Mr. Sotka told you? 25 HR. ARELLANG: Objections noted

153 155

{ A MNo. That's something I know from reviewing ! end ongeing, Now I want you to pay attention to

2 decuments. z my question, Hr. Christofferson, and answer my

3 What did Hr. Sefka teil you, when was she 3 question,

4 terminated? 4 {Question read)

5 A 1don't know. He told me he had sent her & letter. § & o

6 I'm sure he didn't say the date. 6 Q And why is that, sir?

T 0 A1 right. But your understanding was that she was T & DBecause I believe it would have been her obligation
B terminated on February the 7th? 8 to notify the City that she needed medical lsave.

§ & That's my understanding, 9 0 And again, following that answer, assuming that the
10 Q Okay. Before February the 7th did anyone, in¢luding |10 City was notified before February 2nd, do you

1 Mr. Scika, report to you that Marilyn had requested 11 believe that the City should have inguired further?
12 sick Teave? 12 MR. SCHRIMPF: Same chjection,
13 A4 Mo 13 MR. ARELLANO: Listen to my

14 0 Before Februery 2nd did anyone report to vou that 14 question.

15 Marilyn was hospitalized? 15 (Question read)

18 A4 Yes. 16 & That if the City was notified what?
17 @ When did you Tearn of that fact? 17 0 That she was 111 or hospitalized, do you believe
18 & You know, if T can rethink that, I'm not positive 18 that the City based on that notice should have
1§ that was before February 7th that I Tearned that, 18 ingeired further before terminating her?
20 0 Okay, If Marilyn -- 1f you had tearned prior to her |20 A If there hac been a notice frem her that she had
21 terpination that she had been hospitalized, do you 2 been hospitalized and required sick leave, yes, I
7 beifeve that the Gity should have inguired further 22 believe the City should have dene that,
P& as to whether or not she was entitied to medica) 23 0 And to your knowledge do you know if the City was
p2 Teave! 24 ever notified in any manner by Marilyn Figuerca or
25 MR, SCHRIMPF: Objection, 25 anyone speaking on her behalf --
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1 4 e L talking about pe over there?
2 Q -- that she was requesting medical leave and that 2 MR. SCHRIMPF: No. He's just
3 she was hospitalized? 3 discussing the exhibit, as a matter of fact.
4 A HNo. 4 0 Let ne show you, sir, what has been narked as
5 Q@ A1) right. Do you know, Mr. Christoffersen, whether § Exhibit 18, and let me represent te you that
§ or not at some point Marilyn Figueroa produced a B Exhibit 16 was produced by your Tegal counsel
i nedical absence authorization from her doctor? i pursuant to our Subpoena Duces Tecum which was
8 MR. SCHRIMPF: Objection as not 8 issued to you pursuant to these Tegal proceedings,
9 ~accurately or properly reflecting the recerd. 9 Is that & document that -- Do you recegnize that
10 Subject to the sbjection, the witness may answer. 10 document?
14 Q0 Go chead, sir. 11 & This document?
12 A 1 have seen a document. 12 Q Correct.
13 @ So when did you become eware that she had produced a 13 & Yes, I've seen it before.
14 nedical absence authorization? 14 Q. Did you have a copy of this document in your
15 HR. SCHRIMPF: Same objection. 15 pessession? And T don't mean to trick you,
16 A Well, I'm not aware that she produced it or when she 16 Wr. Christofferson.
17 produced it. [ have merely seen a piece of paper in 17 A Yes,
18 the pile of filings here. I don't know when I would 18 @ These are records that your counsel has given to us,
18 have heard that. : 18 A Yes,
20 Q You have seen a medical euthorization that was 20 @ I suspect thess are the records that you preduced
A issved on behalf of Marilyn Figueroa, is that what 4 pursuant to our Notice of Depositien; is that
22 you're telling me? 22 correct?
25 A 1 have seen it, yes. I have seen a letter that's 23 b That's correct.
24 dated sometimg later in January, not addressed to 24 @ A right, And when did you obtain this record,
25 anyone, that says Marilyn is on Teave or something 25 sir, the first time?
' 157 159
i to that effect. 1 & Well, I don't know this for certain. I probably
2 O When was the first time that you saw that letter, 2 recejved them around the time of this filing.
3 sir? 3 Q0 Al right. Let me take a look at this. Before
4 A I would say whenever it was that you filed that with 4 Marilyn Figueroa was terminated, February 2nd or
5 one of your complaints, 5 7th, did you ever inquire from Mr. Soika whether or
§ O Is it your sworn testinony that was the very first & not Marilyn Figuerea had called or notified his
i time that you ever seen that letter, sir? 7 office about his status, his condition?
§ & Yes, it is. 8 A HNo
§  Did enyone ever, including Ms. Shindell er 9 MR. SCHRIMPF: Objection,
10 Mr. Soika, disclose the fact that Marilyn Figueros 1 jnaccurate reflection of the record and the
11 had submitted a medical release to John Norquist's 14 facts.
12 representative? Did anyone ever discuss that fact 12 @ And is it your sworn testimony that Hr. Soika never
13 at any of these meetings? 13 netified the group, including you, anvthing about
14 & Mot that I recall. 14 Karilyn Figueroa requesting sick leave?
150 M1 right. 15 A& Correct,
16 HR. ARELLAND: Let me merk this 16 0 A1 right. Let me show you a record which is
17 document as is. 17 sttached to Exhibit 1€ of your deposition, and et
18 (Exhibit Mo, 16 marked 18 me show you 3 Tetter written on behalf of Marilyn
18 for identification) 19 Figueroa; is that correct?
20 HR. ARELLANO: Counsel, 20 A Yes.
21 KR. FIKERTY: This is the issue? 21 Q0 And it was written by Dr. Loiben?
22 MR, ARELLANG: Right. 22 A& Correct.
23 HR. SCHRIMPF: Thank you. You've 23 0 And it wes dated Jenuary 21st, 20007
24 parked 1t as Exhibit 18 for this? 24 & Correct,
25 HR. ARELLANO: {Nodding). Ts he 25 Q A right. Have you ever seen this document before
158 160
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1 Sir? ! authorization by Dr. Loiben, did you suggest that

7 A Hell, yes. 2 Marilyn Figueroa be given medical Teave?

3 Q When was the first time thet you saw thet document? I A Yo

4 A 1believe, as I've just told you, it wes probebly in 4 0 Did anyone within the group suggest that?

§ February of 2001 when this was filed. 5 A Not that I recall. ‘

5 0 Okay. Do you recall whether o not the contents of 6 @ Did you check with -~ To your knowledge did anyone,
7 this Jetter were cver mentioned by anyone in the 7 including you, notify the enployment relations

8 group that you have identified at any point before 8 office about this Tetter during the period of time
9 Marilyn was terninated? 8 in which you folks were meeting?
10 ¥R, SCHRIMPF: Objection, vegue, 10 A Not to my knowledge.
1 which Tetter? 14 Q Al right. The zight to ten meetings -- [ keep
12 0 I'mtalking about the Tetter from Dr. Loiben on 12 using different numbers, You're talking about §ix?
13 behalf of Harilyn Figueroa dated January 21st, 2000, 13 A 5ix to eight I said.
14 A1 right? 14 0 S$ix to cight. When was the last meeting? These six
15 A Al right. 15 to eight meetings, when was the last meeting? Mas
16 @ Do you recall whether or not anyons discussed this 16 it in 2000, 20047 Was it pefore Mayor Norquist went
37 letter in your presence in any manner efter Marilyn 11 gublic with his version of the relationship?
18 Figusroa was terminated from the City? 1§ A Oh, 1would say after that probably. There probably
19 & I don't remember anyone discussing it, no. 19 was a meeting or more in 2001.
20 @ AN right. This document which is in front of you 20 Q How nany meetings occurred before December 1st,

Fal places Marilyn Figueroa on full-tine medical Teave pal 20007
22 starting January 4th, 2000 until a date yet to be 22 A That 1 attended?
23 deternined. Did I read that correctly? 93 @ Out of the six and eight that you mentioned.
4k Yes. 24 A Maybe four or five, I'mrnot .- I don't know
25 0 Obviously those are the dates that would have 25 specifically,
161 163

i applied to Marilyn Figuerca after Jenuary 4th of 1 Q And how many occurred after December 1st of 20007

2 2000: correct? In other words, that was the tine ¢ A Maybe two or three. T den't know precisely.

3 when Marilyn Figueroa was not coming to work; is 3 G Do you recall Anne Shindell mentioning this letter
4 that irue? 4 before or after December 20007

5 & Yes. 5 A I believe before, bt I --

§ O A1l right. Did Mr. Sotka ever tell you that he § G Wnhat dig she say with respect to this letter?

7 hecane zware of this Tetter shortly after Marilyn 7 A Oh, Ibelieve at sone peint she said, and, you know,
8 Figueroa was terminated? 8 there is a lstter that, ! believe that Harilvn's

§ A Mot that I recall. 9 attorney gave to me, me being Anne Shindell, that
10 Q Wnat about Mayor Norquist, did he ever mention to 10 was, you know, beckdated, never sent to the City,
11 you that a letter had been sent to his attorney? 11 not even addressed o the City, you know, and 1

12 & Mo 12 don't know when 1t was received. I don't remember
13 G What zbout Ms. Shindell, did she ever disclose this 13 her saying that.

14 letter to the group at any point? 14 @ S$o she mentioned the letter from her doctor given to
15 & She may have mentiored this at some later tine, 15 her by Mariiyn's attorney; true?

16 Q@ How much later? 15 A Yes.

17 & Idon't know. You've been asking me sbout before 17 @ Did she also inform the group that the doctor had
18 February 7th. _ 18 placed her on redical leave?

19 @ Was that before -- was that during one of those six 18 A MWell, I think she told people about this letter,

20 to 12 meetings? 20 G So is the answer yes?

M4 Six to efoht 1 believe, Mk Well, the doctor didn't place her on medical leave,
22§ Six to eight meetings? 2 I mean the City would place her on medical leave.
23 A Yes, 23 @ Okay. But did she disclose to the group that her
24 Q Is that correct? AlY right. When you becane zware L doctor was at least, given his limited power, was
25 that Yarilyn Fiqueroa was issved a medical leave 2% nlacing her on a full-ting redical Teave?
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1 A 1 den't remember how she described it. 1 HR. SCHRIMPF: Yes, you're

2 But did you understand that to be the case when she i badgering the witness.

3 disclosed this informaticn? 3 HR. ARELLANO: 1f I did, I'm sure

'”] 4 b 1 understood there to be 2 letter that had not been 4 Counsel would let me know that.
S sent to the City in any kind of timely fashion and 5 HR. SCHRIMPF: 1 am.

§ that’s a1l I knew basically. B HR. ARELLANO: Well, you got nore

7 Q Mr. Christofferson, I understand that's your li vested interest in here.

8 position but what I understand is, did you § MR, SCHRIMPF: And so do you.

g understand -- by virtue of the information that § MR. ARELLANG: Yeah, the interest I

10 Ms. Shindell disclosed regarding this Tetter, did 10 have is understanding what his positien is.

14 you understend that the letter was in essence i HR. SCHRIMPF: Your interest is

12 placing Yarilyn Figueroa on medical Teave? 12 your fee.

11 NR. SCHRIMPF: Objected to based on 13 HR. ARELLANO: Well, T move to

14 foundation, as well as badgering the witness. 14 strike that, and I hope that you would join me on
15 MR. ARELLANG: T certainly wouldn't 13 that because I -»
18 badger this guy. He looks a lot bigger than [ 1% HR. SCHRIMPF: Mo, I will not.

17 am. And with you two in here, I wouldn't even 17 MR, ARELLENO: I think you're

1 get close to that, 1§ getting personal, Counsel, and I don't appreciate
14 Lat e ask you to read my question back, and 18 that.
20 I want you to pay sttention to that. i MR. FINERTY: Haybe we can get on.

H (Question read) 2 The question was the characterization of the

22 A Well, as I think we just said, he wasn't placing her 22 Tetter, and Tet's go back to that guestion. 1
px on medical leave. He was -- I guess he said she was |23 don't really care to hear two lawyers fight over
24 but 1 -- this wes presented as something that, 24 this right now.
25 frankly that was almost irrelevant, thet it wasn't 28 KR. ARELLAND: 1 apologize,

165 167
bl done properly, it wasn't sent to the City, it was 1 Counsel. .

2 just sort of something that was nentiened in 9§ At some point you becane aware that Marilyn's docter
3 passing. It was not discussed as any serious 3 had issued @ medical shsence autherization; correct?
4 docunent at all, 4 A Correct.

§ 0 So when you learned that her doctor had issved a 5 0 Al right. And once you learned of that fact, did

§ Tetter, you didn't give that Tetter any B you give any significance to that information?

7 significance; is that correct? T A No.

8 A Tt wasn't my place to give it significence or not. § 0 All right. MWhy not?

9 { That wasn't my question. You as & member of that 9 A Because it was presented, as I've described, as

10 group -- 10 . something that was net done properly, it wasn't dons
19 A That was my answer, 1 in a timely fashion and didn't go to the City end
120 Well, you know, the point is, and I really, the 12 frankly it wasn't my place to make a judgment about
13 reason why counsel claims that 1'm badgering you is 13 it. This was an issue between a City employee and
14 beczuse | keep trying to get you to answer my 14 City government. 1 wasn't employed by the City.

15 questions, sir, and you keep dodging them. 15 You know, 1 had no role in deciding whether this was
16 A You keep trying to get me to say things that T know 18 relevant or not really.

17 are not true, 17 G When that information came to Tight, who was present
18 @ 1 just want you to fell me -- 18 at that meeting, the same five individuals?

1 MR, SCHRIMPF: Counsel, I'm going 19 A The usval cuspects.

20 to cbject to that remark beceuse that 1s 20 O Okay. Mas Susan Hudd cne of them?

2 badgering the witness and the fact of the matter M A Tdon't know.

2 is the witness s answering the question, you 22 Q A11 right. Did anyone supgest to get an epinion
23 just don't Tike the answer. 2 from the Department of Erployment Relations 1o see .
2 MR. ARELLAND: You know I'm not 24 if 2 letter such as this would apply retroactively?
25 badgering the witness. 2% A N
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1 0 AN right. Did anyone suggest that the letier 1 @ This document indicates - o
2 should be jgnored? 2 MR, ARELLANO: You don't mind if 1
3 A 1 don't believe there was any discussion about 3 approach the witness?
4 taking any action or et acting on it. Tt was morg 4 THE KITNESS. Mo,
s a point of infornation. 5 MR. FINERTY: Go right ahead.
§  Did you make zny suggestions to inquire what should § This docunent indicates that Marilyn Figuerce made 8
1 be done once this information regarding Dr. Loiben's i phone cz}l on or about January {4th at 10:54; s
§ Tetter was disclosed to these five individuals that 8 that correct?
g were present, inciuding you? g That's correct.
W0 A Didl - i ind in that particular phone call Hs. Pat Stawicki
11 MR. ARELLANO: Read me that 14 is notified that Harilyn Figueroa had called to say
12 question back, please. i2 that she was 11 and would provide a doctor’s excuse
13 (Question read) 13 next week, Did Mr. Seika ever notify you that
14 N 14 Marilyn had called?
15 Q It was your position that the letter was not 15 1 don't remenber that, no.
16 subnitted properly; is that correct? ig A1 right.
17 & It's not my positien. It's what had been presented 17 MS. AURIT: Going off the record.
18 to. us by the attorney. 13 {Discussion held off record)
18 @ Okay. Which sttorney? 18 MS. AURIT: This is tape three of
20 A Anne Shindelld. 20 the deposition of William Christofterson.
34 @ A1 right. Did Hs. Shindell explain to the group, il KR, ARELLANO: Thank you.
22 including you, what was the proper steps according 22 You testified earlier, Hr. Christofferson, that it
3 to City palicy? 2 vas decided during one of these meetings that the
24 A 1don't believe so. 24 Bepartment of Employment Relations should be
25 0 Do you know what the proper steps are with respect 25 contzcted in order to determine how to deal with
169 171
1 to sick leave autherizations? 1 Marilyn Figueroa's situation. Dfd I hear that
2 MR, SCHRIMPF: Objected to as i correctly?
3 yaque. 3 heo.
& A 1doknow that one proper step would be to notify my d Do you know -- To your knowledge did anyone gontact
] enpioyer 1f I were going to be on sick leave. 5 the Department of Employment Relations?
§ Q Okay. In which manner? § T'n -~ Not to my knowiedge. I'm not aware of
7 4 Either in person, on the telephone, in writing. 1 i wyhether anyone did or not.
8 don't know. But at jeast some contact with your 8 During any of these mestings in January of 2000
9 supervisor, 9 through December 2000 did anyone, including
10 Q And that would be meeting the proper procedures in 10 Hr. Soika, report anything on how the employment
11 your view? 11 relations felt Marilyn should be cealt with?
19 A 1 believe it would be neeting more than this letter 12 Not that I recall.
13 gid. 13 {Exhibit No. 18 marked
14 Q Al right. Very good, ANl right. 14 for identification)
19 (Exhibit Mo, 17 marked 15 HR. SCHRIMPF: Mhat's the exhibit
15 for identification) 18 number?
{7 & Let ne show you what has been narked as Exhibit 17 MR. FIKERTY: 18.
18 No, 17 of your deposition which was also marked as 18 HR. ARELLAND: 1It's Exhibit 18.
18 Exhibit 16 of Mr. Soika's deposition. Let me allow 19 MR. SCHRINPF: Thank you.
20 you to read that document, and then 1'1% have 2 20 Let me show you whai has been marked as Exhibit 18
Y couple of questions for you. Have you reviewsd this |2 of your deposition, Hr. Christofferson. Let ne give
2 Exhibit No. 477 22 you & second to review it. Let me know when you're
b Yes. 23 done. 1've got a couple of questions. Are you
G Have you ever seen this docurent before, sir? 24 done?
25 A N, 25 A Yes.
170 172
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{ 0 I'msorry. Did you understand -- 1 & My daughter has it.

2 & Yes, 2@ What did you do with the herd drive in that

3§ Q -- this document? 3 computer?

4 A Yes. 4 A 1 believe she has it.

5 @ 'Y epproach you just for a second because 1 don't 5 Q Is that the computer where you did most of your work

§ have an extra copy. It's a meme from Michael Soika b regarding Figueroa after January 20007

i to Pat Stawicki. Do you know Pat Stawicki? 7 A Yes, for -~ until I belfeve I got this new one in

g4 Yes Ido. § approximately November maybe.

0 0 Did she work for the Mayor's office? 9 HR, SCHRIMPF: 1'm sorry, of what
10 & Yes. 10 year?

11 Q Is she responsible for payroll -- 1 THE WITNESS: Of Z000.
12k Correct. 12 HR. SCHRIMPF: Okay.
13 { -- and administrative matters? 13 MR. ARELLANG: A3} right. Let's
14 A That's right. 14 start identifying some of these goodies.
15 0 Did you ever supervise Hs. Stawicki? 18 (Exhibit No. 19 marked
16 A Yes. 16 for identification)
17 0 AM right. And in this particular memo Nr. Seika 17§ 1amgiving you -~ oops. Let me mark this
18 rnotifies Pat on January 2ist that according to 18 (Exhibit No. 20 marked
14 Hr. Jeff Hansen Marilyn should be placed on unpaid 1% for identification)
20 fanily and medical leave. Did I read that 20 4 Let me show you what has been marked as Exhibit 19,
ol correctily? Py and tell me whether or not you recognize this
22 A Yes. by, document that's marked.
23 G What did you understand by that? 23 & Yes.
24 MR. SCHRIMPF: Well, objected to as 24 ¢ Did you prepare that document?
25 foundation Yaid. Subject to the objection, the 25 A Yes,
173 175 ‘

1 Witness may answer. 1 Q And when did you prepare that document?

7 4 0o zhead. What did you understand by that memo? 2 A Mhen did I prepare 17

3 A By this memo? 30 Yes.

4 0 Yes. 4 A In the spring of 2000.

& A 1 understood that Mike Soika had spoken to Jeff 5 @ Spring meaning what month?

§ Kansen who had given him some advice ebout how to 6 A Well, I don't know. March or April probably.

1 handle this. 7 Q Yho directed you to prepare such document?

§ 0 Did you also understand that Mr. Hansen advised § A Ko ons,

9 Soika to place Marilyn on fanily leave unpaid? § Q Was that part of your responsibility at that time as
10 & Yes. 1t you were dealing with the Figueroa/Norquist issue,
14 Q A1} right. Did Mr. Soika ever disclose this 11 to deal with media and respond to ailegations and
12 infermation to anyone within the group, including 12 things of that nature?

13 you? 13 A Yes. I'e sorry, 1'm just trying to place the {ime
14 A Ddon't -~ I don't know that. I don't recall him 14 frame here on this, It talks about something
1% ever disclosing it to me, 15 happening when the Mayor is on vacation so it would
16 0 Did you know that Mr. Hansen had zdvised Hr, Soika 16 be possible to figure out when that was but clearly
17 to place Marilyn Figuerca on unpaid family medical 17 it was sopetime after the election,
18 Teave? 18 @ AN right. Mas that before Harilyn Figuerca had
19 A HNo. 19 filed her complaint?
20 Q A1 right. Let me see the rest of these exhibits. A Yes.
Al By the way, Hr. Christofferson, you testified 24 0 A1Y right. And you wrote here in txhibit 19, if a
22 that you just got 2 new computer I betieve you 22 claim is filed, I think the Mayor's office tells the
3 stated that for the year 2006; is that correct? 3 pedia that the Bayor -- that the Mayor is on .
24 A Yes. 24 vacation and rot reachable and refers thex to Anne,
25 0 Wnat did you do with your old computer? 5 Did I read that correctiy?

174 176
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1 A& Correct. 1 & Ko, it was a rumer.
7 0 When you grafted this document, was the Hayor on 7§ Well, if you had knowledge -- .
3 yacation? 3k There wers wild rumors at the time, all kinds of
i A Ye was going to be on vacation, yes. 4 rurors about a relationship betveen the Mayor and
5 0 So the title of this document was geered toward 2 5 Harityn,
§ tine when he was on vacetion? § 0 Well, one -- what wes the nain rumor?
7 A Yes, 7 & The runors were everything from they had had an
§ 0 When did he leave on vacation? § affair to Marilyn was pregnant to he was leaving his
9 4 1 don"l know. g wite, You name it, it was -- there were all sorts
10 0 And is there a reason ¥hy you didn't date these 10 of rumors,
11 records? {1 Q Al right. With respect to an atfeir, when you
12 A& Why 1didn't date them? I typically don't. 1 12 prepared this document, that was not a rumor, was
13 mean - 13 it?
14 0 TIs there a reason why you don't date what you do? 14 & As far as the public was concerned, it was a rumor.
15 A Mo reason I don’t but there is no rezson to date 15 ¢ I'm tzlking about you, as far as you were concerned.
18 the. 16 A Mo, as far as 1 was concerned it was not a rumor.
17. 0 Okay. Al right. Then we have .- Did I take 7 4 So what you wrote in here is ot factually correct;
1% another one? Right here. 18 true? When you wrote this docurent, thet was not a
18 MR. SCHRINPF: Counsel, I haven't 18 runor, it was & fact, that he had had 2 relationship
20 examined that doctment. 20 with Marilyn Figueroa?
2 MR. ARELLANO: Are you sure? 24K You don't know what we were responding to when you
29 @ Exhibit 20, can you review that document and tellme |22 read that decument.
23 whether or not you prepared such document? 73 Q Well, were you responding to the aliegations or
24 A Yes, Idid, 2 rumors?
25§ Al right. Let me take a Took at that, Do you know |25 A Thisis the contingency plan depending on what kind
177 178
1 when you prepared Exhibit 207 1 of wild story was given to the news media which is
9 A At the same time as the previous one. 2 what it says on the top there.
30 las that in the spring before the election or after 10 A1 right. Are you -- Let me just take one more
4 the election? 4 shot at it.
5 A After the election I believe, 5 MR. FINERTY: Just for the record,
§ 0 In this record, 20th, you write in the Tast 1 would § 1 think your original question that kicked off
7 say two-sentence paragraph, "We do not respond to 1 ihis 1ine of questioning referred to a claim and
8 runors or 1o wild charges.” Did I read that § the neme refers to a claim so in its proper
g correctly? § context it seems to be as such.
10 & Yes. 10 Q When you prepared this docunent, Exhibit No. 20, you
11 Q Was the ¢laim that a relationship existed betwsen 1 had already knew that there had been an affair at
12 Harilyn Figueroa and Norquist a rumer or 2 fact when 112 least as admitted by John Norgquist; correct?
13 you wrete this ¢ocument, sir? 15 & Yes.
14 A When I wrote that document, as far as anyone else 14 @ And you prepared this as a way te give this a
1§ was concerned, it was a rumor. 15 political spin that would not face the guestion
15 0 Did you prepare this docunent after January 4th of 16 directly with an answer; true? That was a pelitical
i 20007 17 spin you created?
1§ A Yes. 18 4 HNo, no.
14 @ Did you know at that point that Rorquist had 19 MR, SCHRIMPF: Objected to as lack
20 adnitted to have had a relationship with Marilyn 20 of foundation.
2 Figueroa? 94 & HKo. It was the position I lafd out for you a little
2 A Yes, P garlier, that until such time as something official
95 0 S0 was that a fact in your mind when you wWrote this? P was filed, whether a claim or a lawsuit or
2 A Yes 2 sonething, that we did not respond to any wild
25 @ So it was not a rumor; it wes a fact? 25 rumers of charges or rumors or innugndo or anything
178 180
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1 glse; that if there was something to respond to, we { @ Who requested that you prepare these records, sir?
i would respond to it. 2 A I'wnot certain anyone requested me to prepare then,
14 Did anyone ever question you, sir, after Nerquist 3§ What prompted you to prepare those records?
{ disclosed this affair, did anyone question you on 4 & The fact that there had been media reports about .
§ whether or not there was an affair between Figueroz 5 Anne Shindell, about - invelving a number cf
§ and Norquist? § things, including drunk driving cases, there had
i MR. SCHRIMPF: Objected fo as vaque 1 been a Milwzukee Nagazine story, there had been some
8 and ndefinite. 8 television coverage. I don't remember what 2ll, but
9 Q Before she filed her complaint. 9 somsthing that clearly the Nayor wes going to be
10 MR. SCHRIMPF: S$til1 vague and 10 asked sbout since she was his personal atforney.
i indefinite. 19 ¢ There was an article, I don't know if you remember
12 4 Go ahead. 12 this, there was an article indicating that
13 A Did anyone ever ask me whether there was an affair? 13 Ms. Shindell had had a difficult time with a rather
14 @ Right, right. 14 zbusive relationship in the past. Do you recall
15 A I would say yes. 16 that?
16 Q How many times were you asked that question? 16 A Vaguely, ves.
17 & 1 don't know, @ number. 17 0 Did you ever discuss with Ns. Shindell -« During
18 Q How many times did you take the position that you 18 these meetings did she ever disclese to anyone in
14 would not respond to rumers? 19 the group anything related to that abusive
20 A Well, whensver I was asked. 20 relationship thet lasted I think four or five
21 0 So you never told them what you knew? A years =-
22 A Who? 22 A N
23 Q To whomever was asking you whether or not there was 23 0 --in her 1ife? Do you believe that Ms. Shindell
24 an affair, 24 was involved in an abusive relationship for four or
25 & Ne 23 five years?
181 183
1§ You were not honest with them? 1 & If she says so, I believe it, yes. .
2 MR. SCHRIMPF: Objected to. 2 MR, ARELLAND: Let me ask you to
3 A Not .- 1did not }ie to anybody. I said 1 was not 1 nark these two.
4 going to respond unless there was something to 4 (Exhibit Nos. 23, 24 and 25 marked
5 respont to. 5 for identification)
6 Q@ Al right. Q& Let me show yoo Exhibits 23 and 24,
7 MR. ARELLANG, Let me ask you to 7 Mr. Christofferson.
§ rark this other document. 8 A Dkay.
g (Exhibit Nos. 21 and 22 marked & @ When did you prepare those two exhibits?
10 for identification) 10 A I think approximately April of 2000.
41 Q@ I'm showing you Exhibit No. 21, I'm shewing you 14 @ And the contents of those two exhibits, where ¢id
12 Exhibifs 21 and 22. 12 you get a1l of that information?
13 MR, SCHRIMPF: Counsel, T haven't 13 A From the Mayer.
1 seen 22. 14 0 Were those -- Were the contents of those twe
15 0 I'17 give you 21. 1% exhibits ever made public to vour knowledge?
16 MR. SCHRIMPF: I'm going to ask 16 A TIna different version gventually in December.
17 that the witness not respond until I've had a 17 0 What version are you referring to?
18 chance to examing 22, 18 & Well, I mean af a news confergnce but it was -- this
19 _ MR, ARELLAND: That's fine. 19 is -- this is an early draft of the statement that
200 Q@ I'17 show you Exhibit %es. 21 and 22 of your 20 the Mayor eventually made publicly.
by deposition. Let me ask you to review those records, |21 Q@ And this is the draft you prepared as early as
22 and when you're ready, Tet me know, i April?
23 b Al right. 23 & That's correct.
Q Did you prepare those records? 240 Is that correct? And do you have the final -- did .
25 A Yes, 25 you submit to counsel the final draft?
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1 A Yes. ' 1 B, sir? ‘
2 Q0 Okay. : What 1 did, 1f 1 can answer a little bit more
3 MR. ARELLANO: 1'm going to 3 broadly. ‘
4 approach your ¢iient. § Go shead. I want to understand it.
§ 0 You heve version A, which 18 Exhibit 23, and versich 5 1 ¢id twe versions of the statement. There was
b 8 is that correct? § discussion shout whether the Mayor was going 1o nake
7 A Correct, i this public. One version would be whether something
§ 0 What proupted you to have two different versions? § had already happened publicly to trigger ihis, a
¢ A Well, as you'll see from some of the other things | 9 conplaint had been filed or something else had
19 have given you here, that's not unusual, Sometimes 10 happened. The other version he would be naking it
11 i T don't have a strong feeling one way or the 1 public without anything having happened. So in one
12 other, 1'11 write something two different ways and 12 case it says she’s chosen to meke it public; the
13 leave it up to the person who actually has to make 13 other one says she's threatened to make it public.
14 the statement to choose one. 14 A1 right. The one where you used the language
15 Q@ In Exhibit 23, version A, your second paragreph 13 threatened to make it public, the one that you
18 rezds as follows: "I had a personal relationship 18 shared with Nayor Norquist, you prepared this in
17 with a former staff person who has chosen te make it 11 April of the year 2000. Whai specific threats were
18 public." Did I read that correctly? 18 you aware of that Harilyn Figueroa had issued to
18 A That's correct. 19 reke this complaint public before you prepared this
20 O And then on version B, I believe the only difference 20 version &, Exhibit 247
Fal i that the second paragraph, which I read in Al Well, T was aware of threats that if there wasn't a
22 version A, version B shows, states as follows: "I 2 financial settlement, there was going to be a claim
23 had & personal relationship with a former staff P or a Jawsuit.
24 person who has threatened to make it publie.” Did Itad Who made that threat?
2% read that correctly? 75 Well, 1 believe her attorneys who represented her.
185 187
1 A Correct. 1 Which attorneys?
7 Q@ Which of those two paragraphs was included for 2 Well, at this point I'm not sure who her attorney
3 public disclosure? ] was. Pedro Colon, eventually John Fuchs. I don’t
4 & In the final version seme months later neither one 4 know quite what the sequence was with --
5 of those. In fact, Marilyn Figueroa was named in § What kind of threat did Mr. Pedro Colon make on
B the final statement. § behalf of Marilyn Figueroa?
T @ AN right, 1 Weil, 1 don't have firsthand knowledge.
8 A This you netice didn't name anyone, § What I want to understand, sir, before you published
g Q Did you provide these samples to meabers of the g this to a third person, in this case the Mayor, what
10 group that were getting together to discuss 10 specific evidence did you have that Marilyn Figueroa
11 Hayor Norquist's situation with Mar{lyn Figueroa? i was threatening to make --
12 A 1 may have, 12 HR. FINERTY: Objection zs to the
43 0 Well, did you give it to Hayor Norguist for his 13 form of the question, use of the word published.
Y review? 14 HR. SCHRIMPF: And I will join that
15 A Well, I'm cartain the Mayor saw it, yes. 1h objection and also object to foundation Taid.
16 0 Did you give it te Anne Shindell for her review? 18 Go ahead, sir. What specific evidence did you have
17 A Probably. Iden't know that for certain. 17 to support the claim that you made that Karilyn
18 0 Did you give it to Michael Soika for his review? 18 Figueroa was threatening to make the complaint
19 A Perhaps. 19 public?
20§ Yeu state here, "1 had a personal relationship with 20 I had been told by Anne Shindell that it had been
U a forner staff person who has threatened to make 1t 21 nade clear by Marilyn's attorney that the only way
Py public.” Did Hayor Nerquist give you that 2 to make this go away was to pay meney or there was
P information? 2 going to be z big public filing and disciosure of
4 b Ho. 24 all the details. That sounded Tike a threat to me.
25 Q On what basis did you make that statement in version {25 @ Hhen did she nake that known 1o you?
188 188
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1 A Idon't -- Semetime before I wrote this, 1 Q Okay. When did you prepare that record, Exhibit 257
2 Q Obviously, but prior to April? 2 & I think about the same time 1 prepared these, about
3k Yes, 3 April probably.
4 Q What exactly was the clain that Hr. Colen was 4§ About April?
§ naking? What did he do? § A Right.
§ A Again, T never spoke to him so I only know B O Is that correct?
7 ingdirectly. 7 A I think se.
§ 0 Mell, what did Hs. Shindell tel1 you Hr. Colon was 8 0 Of the year 20007
g demznding? 9 4 Yes,
10 A Well, he was demending & financial seitlement. I 10 @ Al1 right. Do you recell whether or not you
1 believe the number was getting larger during the 14 circulated this document to members of the group?
12 negotiations. I meen mavbe attorneys don't see this 12 & 1 den't believe so.
13 as a threat but to the average person 1ike me the 13 & Was this document ever releaseq?
14 possibility that someone is going to file a public 14 A4 No.
15 ¢laim and say that I have sexually harassed her or 15 ¢ Did you share ihis document with Nayor Norquist?
16 had an affair with her or done other things of that 16 4 I'mnot certain but I don't believe so, ne.
17 nature sounds 1ike a threat. 17 0 If you prepared this document, is there a reason why
18 0 Okay. Do you know 1f Anne Shindell contacted 18 you didn't share it with anyene?
19 Ms. Figeeroa before she even hired a Jawver? 19 A Because -- well, it was a document prepared for me.
20 A [don't know. 20 0 What information did you have befere you prepared
210 Do you know if Mr. Soika was trying to resolve the Fal this document which assisted you in the preparation
22 problem by contacting Ms. Figueroa first? 22 of this document?
2 MR. SCHRIMPF: Objected to based en 23 & Just what I knew from meetings and conversations
2 - foundation. 24 that we've already discussed.
25 A Yes. I believe he was trying to get her 1o come 25 Q0 Okay, Including your discussions with Mr. Norquist?
189 194
1 back to work. 1 & Yes.
2 0 Okay. So before Marilyn Figueroa hired any lawyer, 2 0 A) right. let me see if I read this with you, In
3 Hr. Seika was trying te reselve the preblem with 3 this document in the second paragraph you read, you
4 her, is that your understanding? d wrote, excuse me, "The Mayor refused to be coerced
5 A I don't know when she hired a lawyer, 5 into reentering a relationship that could destroy
6 Q4 Well, do you know when actually Nr. Seika trie¢ to § his family.” Did the Mayor tell you that
1 get ahold of Harilyn Figueroa? i infermation?
£ A Well, I believe in the days immediately following § & Yes, I believe so,
§ her leaving the office end not coming back in early § 0 A1 right. "He alse refused to be extorted for
10 January. 10 roney because of a threat of 1itigation based on
11 @ Did Br. Soike infors you andior the group how many 11 allegations that are simply untrue." Did you get
12 times he tried to get ahold of Harilyn Figuerca? 12 that information from the Mayor as well?
13 A Mo 19 A I'n -- Some of it. Some of it I believe I reached
14 @ Okay. Did he ever tell you whether or not he was 14 my own conclusion,
13 successful in getting ahold of Marilyn Figueroa? 1% 0 Okay. With respect to extertion for money, whe was
16 A I think T said earlier that as far as I know he 18 attempting to extor{ money from Mayor Norguist?
17 never actually spoke to her. 17 & 1 guess 1 would say Marilyn Figuerca and her
19 @ AY) right, okay. Let me have those two exhibits. 18 atiorney, atterneys, plural raybe.
1% Let me show you Exhibit No. 2§ of your deposition, 19 @ How did they try to extort money?
20 §ir. 20 A T believe by threatening to file a lawsuit that had
Mo A Oksy. 2 ne basis and fact which would probably embarrass the
22 0 Are you femiliar with that record? n Hayor and wasn't based on anything substantive.
233 & Yes, I am, 23 Q Okay. D¢ znyere -- Do you know of anyone that says
24 @ Did you prepare that record? 24 i1 you don't put so much money in my bank account or
15 & Yes, [ did 25 11 you don't give me so much money, I'm going to do
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something to you or -+ how do you find the word 1 & Go ahead, sir. . .
extortion applicable under the circurstences based 7 A Wel}, as I said, the way it was presented, 1t -
on what you knew? 3 0 My question, Hr. Christofferson, is did you agres
That it is «» 4 with the idea, regardless of whether they asked you
MR. FINERTY: Objection to the 5 to agree or not, Did you agree with the idea?
conpound nature of the question, foundation and § & Tnny head?
the incomplate hypothetical. Go aheat and T Q Yes.
answer ., g A The way it was presented, it sounded 1ike the
A T belicve what you just described s exactly what § apprepriate thing to do, yes.
10 was happening. 0 0 Do you know if Hr. Colon was convicted of extortion
14 Q A1) right. By the way, were you jnvolved in the i beczuse of his attempt to settle the case on behalf
12 decision to refer Mr. Pedro Colon to the District 12 of Marilyn Figueroa with the Mayor?
13 Attorney because of the alleged extortion attempts 13 A Ho, ! know he was not,
1 he made? 14 Q Have you read any of the testimony of District
15 A Not in a decision, no. 15 Atlorney Feiss --
1§ O Were you aware that he was going te be referred to 6 A Ko
i the District Attorney? 17 Q -- regarding the lawsuit thet Hr. Colon filed
18 A Yes. 18 against Anne Shindel}?
19 ¢ When ¢id you learn of that fact? 19 A HNo.
20 A At a neeting in Anne Shindell's office. 1 don't 20 Q By the way, you were working with the Mayor in
21 knaw - H addressing the Figueroa claim after Mr. Fuchs becane
27 @ Before he was actually referred? 22 her Yawyer; right?
23 A Yes. 23 b Yes.
24 Q Okay. Did you approve with that referral? 24 { Did Mr. Fuchs to your knowledge make a demand for
25 & 1 wesn't asked to approve or disapprove it 25 nonetary settlement on bebalf of Harilyn Figuerca?
193 195
4 0 Well, did you agree? 1 & Yes.
9 & 1 wasn't asked to agree or disagree. 1 was 2 0 Do you know how much he denanded?
3 presented by Anne Shindell. 3 A 1 belfeve it was in the pillions. 1 don't know the
40 I didn't ask you whether they asked you. 4 numbsr .
5 MR. FINERTY: You have to let him 5 0 Did you feel that Mr. Fuchs was also engaging in
B finish the question. He's responding as 6 extortion attempts against the Mayor when he made
i torthrightly as pessible, and I think he has the i that demand?
§ opportunity to respond. § A 1 quess I had not thought about it really.
§ & 1'p trying to tell you more than you asked but it 9 0 Did anyone within the group, including you, feel
i was presented by her as sonething that was opened 10 that Hr. Fuchs was also engaging in extortion when
11 and shut, a clear vielation, he had clearly gone 1 he made a demand for settlement on behalf of
12 over the Yine and that she had an obligation as an 12 Figuerca?
13 attorpey 1o report that. 13 & T don't know.
140 Hell -- 14 Q Okay. _
15 & That's how it was presented to me. 15 & 1 mean I believe there were other circumstances in
15§ Up to that point, at Teast before you filed, hefore i6 the Colon demand that were not present later.
17 you drafted this dosument, you believed that 17 0 What other circunstances?
18 Mr, Colon had engaged in extortion; correct? 18 A Well, I believe one of the things that Anne Shindell
19 A Pased on what she sald at that meeting. 19 talked about in addition to the monetary demands was
20 0 Right. And when she suggested to refer Mr. Colon 1o 20 what she took to be 2 threat. Marilyn had been
21 the District Attorney's office, did you concur in H hospitatized. Her relative, maybe her sister had
22 your pind that that was the right thing to do? 22 called the Mayor's office to make sure that-the
23 A In oy nind? 23 Mayor's affice knew she had been hospitalized fer
24 HR. SCHRIMPF: I'm going to object 24 1ike taking an overdose I helieve. Mr. Colon
25 to that question based on fourdation. 25 subsequently, as 1 understend it from Anne Shindell,
194 - 196
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1 referred to that in talking to her and said, you 1 A Yes.
2 know, this has heppened. If we den't get this 2 0 A right. You believe him today?
§ settled and you don’t pay up, I don't know what's 3 A& Yes.
4 going to happen next. She took that to be a threat. 4 Q AUl right. Next, "She wanted him to Teave his
5 Q Al right, 5 wife," 1s that information that the Mayor gave you?
§ A Al of those things were presented to us, I didn't 6 A Yes.
7 hear anything 1ike that happen with John Fuchs. 7 Q Did you ever inquire as te whether or not -- from
8 0 But the underlying concern which you took as an § Hs. Figuerca whether or not that was actually
¢ attempt to extort money from Norquist was the threat 9 correct?
10 ‘g go to the press, is that correct, if he didnt 10 A& No. I could ask her now.
11 settie? 11 G I'msure vou would Tove to. And then you write down
12 A The combination, 12 in a rather rhetorical question, or by way of
13 Q A1l right. Did Hr. Fuchs ever threaten 1o go to the 13 interrogation, "Does that sound 1ike harass, sexual
14 press while he was negotiating & settlement on 14 harassment to you? He's the one being harassed.”
1§ behalf of Marilyn Figueroa? 15 Did 1 read that correctly?
16 A I don't know that for certain. It wasn't to go to 16 A Kot the inflexion, The words were right.
17 ‘the press, it was to, well, go to the press or file {7 Q0 AN right. Just my Latin passion here. What
18 something which would have the same effect. 18 evidence did you have, specific evidence did you
19 0 Did Mr. Fuchs, to your knowledge, did he ever engage |18 have before you prepared this document that Harilyn
20 in the same type of demand? 20 Figuerca was sexually harassing the Mayor?
A Yes. 21 A Just what he had told me.
22 Q Okay. Do you know if anyone suggested that 22 Q Is it your sworn testimony that he accused Harilyn
PA] Hir. Fuchs be sent or referred to the District 23 of sexual harassment?
L] Attorney as well? 4 A Ne
25 A Not that I'm aware of. 25 Q That's what you concluded from what he told you?
197 199
1 Q A right. Now let's go back to this other. Then 1 4 Yes.
2 in the -- you have here "Discrimination [ or -- 2 @ AN oright, Did he give you any specific examples
3 offered promotions at least twice -- didn't want to 3 thai led you to conclude that Harilyn Figuerce was
¢ Teave the office"? 4 the sexual harasser in this relationship, specific
5 HR. SCHRIMPF: 1'm going to object § exemples that you haven't yet covered?
6 because you haven't identified what here is. 6 A The only one I specifically remember was he
7 & Exhibit 2. 1 described a public event that they were at fogether
§ MR. SCHRIMPF; Thank you, Counsel. § sfter the relationship supposedly had ended whers
§ 0 1believe the third paragraph. Is that correct? 9 Marilyn spent the night standing next to hin and
10 I1's basically one sentence. [s that correct? 10 rubbing against him and eventually suggested they do
11 & Yes. 11 sonething afterwards, I beliéve.
42 4 Did [ read that correctiy? 12 Q Did the Mavor tell you that that, he considered that
13 A Yes. 13 sexual harassment?
14 @ Did Marilyn ever tell you specifically that she did 14 & Ko, but it didn't sound to me 1ike he was sexually
15 not want to lsave the Mayor's office? 15 harassing her which is the point 1 was making in
18 & Mo 16 this statement.
17 Q@ A1) right. You concluded that she didn't want to 17 Q Before you wrote this document, txhibit 25, did you
18 Teave the office? 18 ¢onsult with any sexual harassment manual, attorney
19 A Yes. 18 s0 that you cowld understand what sexual harassment
200 Al right. Let's go to the next parzgraph. Fourth 20 neans, Mr. Christefferson?
U paragraph of Exhibit 28, "Sexual harassment .- Mayor [21 A Mo,
22 ended the relationship.” Is that information that 22 @ Do you know today what are the elements of a sextal
3 the Hayer gave you? 23 harassment clain?
4 b Yes. 24 A Wot, not in 2 legal sense, no. 1'm not an attorney
25 4 A1 right. You believe him? 25 as you know,
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£ @ "Anyone who has worked with Marilyn would have {4 That's the only one I can name. .
2 trouble thinking of her as 2 victin." This is 2 AW right. Whet did Hr. Gorden complain about?
3 Exhibit 25. Did 1 read that correctly? 1 A He cane in to see me one day after a block gramt
4 A& Yes, you did. 4 policy committee meeting just angry sbout Harityn's
5§ During a1 of the years that you have known Harilyn ¥ conduct at the meeting, asked me to take her off the
B Figuerca, did anyone ever accuse Marilyn Figueroa of b committee,
1 harassing anyone specifically? 7 Q What year was that?
§ A4 Of harassing anyone, no. § A '96, 7or 8 I don't know.
§ 0 Or offending anyone? ¢ Q What was your position at that time?
10 A Oh, certainly. 10 A Chief of Staff.
110 Tell me. 1 Q Okay. What exactly did he clain Nerilyn had done or
42 & She offended -- well, -- 12 not dong?
13 Q How nany people conplained about Harilyn Figueroa 13 A 1 don’t recall specifically what he was that worked
14 of fending anyone in 211 of the years that you have 14 up about. I just, I do remember that conversation,
13 known her? The name of the person, the Tocation. 1§ however.
16 A Well, you may recall that [ have known her for some 16 0 Well, what is it that he clained she did?
17 time. 1 only worked in City Hall for two years, and 47 A Well, I don't remenmber specifically.
18 during that time there were certainly nstances 18 @ ATl right. Did you discuss this matter with Harilyn
14 where people complained about her, 18 Figuerca?
20 Q Tell re the names of the people that complainec. 20 & Mo, T defended Harilyn.
21 A Well, I don't know how many I can -- 24 0 S5 to this date Marilyn has no idea that somebody
22 0 Give me the ones that you recall. Py, was complaining to you about her?
23 A Well, I can remember specifically Aldernan Fred 23 A I'm sure she doesn't.
24 Gardon. 24 Q A1l right. Well, how did you defend her if you
25 @ Anyone else? 2% don't remember what the issue was?
20 203
{ A That's the only one that T can specifically recall 4 & The issue was that I should get her off that
2 the incident and so -- it's not unusual in that 2 comaittee,
3 office for people to complain about the staff T 0 Okay.
4 people. & A How did T defend her? 1 ignored him.
5§ What I want you to do is tell me specifics. I don't 5 Q Okay. Why did he want her ¢ff the comnittee? And
b want you fo spin anything here. I want you to teil £ if you don't know, I'11 Teave you alene.
7 ne -+ 7 & Because they had just had @ contentious meeting
8 A I'mnot spinning anything. i where she had been [ think -- you know, he was
g Q Fred Gordon is one of them; true? ) unhappy with how she had perfored.
10 & Yes, 10 0 Any other examples that you can give me which would
{1 & Anyone else? 11 support your contention that anyone that knew
12 A Can you reming me of what it is we're Tisting here, 12 Marilyn would have trouble thinking of her as a
13 people who complained aboul what? 13 victin?
44 Q You are telling me that people have compizined about |14 A Well, what I was irying to say when I said that is
15 Harilyn. 15 that people who know her and have worked with her
16 A About her -- 16 see her as a strong persen, as a strong woman, not
17 0 Conduct, performance. Let's start with conduct, 17 as a vietim, that she's somebody who more than holds
13 HR. FINERTY: To begin, T want to it her own, in City Rall or in the community or
1% interject that the original question was had she 19 anywhere else, not that people complained about her
20 ever offended anyone. Pl but that no one would think of her as somebody who
21 MR, ARELLENQ: There we go, Thank 21 was weak or who would be victimized. That was the
22 you, Counsel. That's even a betfer question, 2 point here.
23 @ You identified Fred Gordon. Anyone eise that 23 0 Well, do you know anyone that has known Harilyn
24 compleined about Marilyn being offensive to hin or 24 Figueroa under similar circumstances?
25 her or is that the only one you remember? % A Similer to?
202 204
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1 MR. FINERTY: Objection, vague as ( HR. ARELLANO: Let me ask you to
2 to -- 2 mark this document.
10 S$iniler circumstances where she was according to her 3 {Expibit No. 26 marked
4 version subjected to sexual acts that were not 4 for identification)
§ welcome to her. Do you know anyone that has 5 0 Let me go back to Exhibit 25, Mr. Christefferson.
b discussed Marilyn Figuerca in those terms? § You have testified that the Mayer gave you this
7 & Idon't know that that has happened. 1 information, that the Mayor refused to be coerced
§ 0 1 know you don't know but what I'm asking you g into reentering a relationship that could destroy
§ is do you know anyone that knew what Marilyn was g his fanily. Did he explain to you how Hariiyn
10 guing through during this period of tine with 10 attempted to coerce him into reentering the
1 Hayor Norquist? 1 relationship?
12 & Ko, I don't. 12 & .If you had asked me that at the time, 1 probably
11§ Al right. Let’s go to the mext, You write here 11 could have told you but I can't today.
14 "Byt in the end he end Susan decided that a 14§ Well, what specific reasons did he give you for
15 settlement paynent would be seen as an admission of 15 ending the relationship as he {old you?
18 guilt." Did I read that correctly? 16 & You know, I don't recall the reasons.
11 A Yes. 17§ Let me show you Exhikit 26,
16 0 Did you discuss with Ms, Susan Mudd any type of 18 (Exhibit Mo. 27 marked
14 settiement in this matter? 1§ for jdentification)
20 & Did I discuss with -- 200 Al right.
24 @ With her? 2 A Okay.
20 A With who? 22 The document that is before you which T believe has
23 @ With Ms. Susam Mudd, what you wrote in here? 3 been marked as Exhibit --
24 & Yes, yes. 4 A 26,
25 @ When did you talk to her about this? 25 Q -- 26 vas produced by you via your attorney. Did
205 207
1 & Well, in one of those meetings with the attorney and 1 you in any way help to prepare the enswers
2 the question of settlement certainly was discussed. z i1lustrated in these documents, sir?
3 Q Which meeting was this? 3 A R
4 A I don't know, & 0 When did you receive a copy of that document?
5 0 Al right. Let me have that exhibit. Again, just 5 A Well, it Tooks Vike at the time it was filed.
§ s0 1 have a1l of these exhibits ¢lear here, did you § Q Do you recall whether or not the City Attorney's
7 circulate this racord te anyone? 7 office ever contzcted you in order to put together
§ & Until today, no one but me has ever seen thet. § these answers?
§ QAN right. 9 A I recall they did not contact me,
10 A And I suppose I should not volunteer. Would you 10 Q Did you ever disclose to the City Attorney's office
11 Tike me to identify that? Do you know what we're 1 the fact that Anne Shindell -- Before December 1st,
12 talking about? 12 2000 did you disclose to the City Attorney's office
13 KR, FINERTY: Just answer his 13 that Anne Shindell had informed you and others that
14 question and we'll move right along. 4 she had received a letter from Marilyn Figueroa's
15 THE WITNESS: A1 right, 15 doctor?
16 @ At some point Mariiyn Figueroa filed a complaint 16 4 M.
i1 with the Fqual Rights Divisien, Do you recall that? 17 0 Al right. Okay. Let's see where we are here.
18 & Yes. 18 Exhibit No. 27, sir. Did you prepare that record?
19 Q And do you recall whether or not you assisted the 19 A Yes,
20 office of the City Attorney to provide enswers to 20 0 And that is a document that you prepared for
U the investigator? pal Hs. Susan Hudd?
22 A [ don't recall. 1 may have but I don't know. 22 & fQorrect.
23 Q0 Did they coneult with you at al} during this peried 23 Q0 Is that correct?
of time? 24 A That's correct.
25 A Not that I remember, but I don't know for certain, 25 0 And did you consult with Ms. Mudd befere preparing
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1 this docunent? 1 & It was -- yes, it was okay with me.
5 & 1 don't believe I consulted with her, no. 2 (Exhibit Kos. 28, 29 and 30
3 The infornation that you have in this Exhibit 27, 3 narked for identification)
4 where did you get this information from? 4 HR. ARELLANC: 1'm going with
5 & Well, from conversations with her and the Hayor. 5 Exhibit 28, Counsel.
§ 0 She toid you that she had been aware of the § MR. SCHRIMPF: Counsel, 1 would
7 relationship for some tine? i just objsct because we are still reviewing
§ & 1 knew that. 8 Exhibit 28.
g 4 When did you learn that she had been aware of this 9 (Exhibit Nos. 31 through 34 merked
il relationship? 10 for identification)
1 A On January 4th, the day that he, or January §th, the |14 MR. ARELLANO: A1l right. Where
12 day he told me he wes going home to 1ell her. 12 are we?
170 Did she tell you -- 13 MR. SCHRIMPF: Just & minute,
44 A This vas written some time later. 14 Counsel. We're still reviewing Exhibit 32.
15 0 Did Ms. Mudd te)] you that she was aware of this 14 (Exhibit Xe. 35 marked for
16 relationship before January 4th? 16 identification)
17 A Mo, 17 HR. ARELLANO: Can I have whatever
18 0 Do you know when she beceme aware of this 18 you're done with, please?
19 relationship? 19 MR. SCHRIMPF: Thank you.
20 & To my knowledge she became aware of it the day that i MR, ARELLANC: Very good.
21 I beceme aware of it and the Mayor went home 2nd 21 0 Let’s go back to Exhibit 28, Did you prepere that
22 subsequently told her. 22 record, $ir?
2% 0 When did you prepare this Exhibit 277 23 & Yes.
24 & 1 annot certain, It was in connection with one of 26 0 And there are & total of two drafts of the same
24 these others, but whether that was the April 28 content: is that correct?
209 211
1 statengnts, whether it was later, I con't know. 1 4 Correct.
2 Q Do you know if this document was released to Susan 20 And those two were preparad by you; is that true?
3 tudd? 3 A Right.
4 A 1 think se. 4 0 Do you know when you prepared those two records?
5§ Was this document aise relezsed to others within the 5 A Probably the day before, November 29th or 30th of
b group? § 2009,
7 A I'mnet -- I'n ot sure. 7@ A} right. Let me have that. And again, all the
§ 0 How did you convey this message to Ms. Susan budd, ! inforration that is contained in Exhibit 28 would
g send it via mail or give it to John Norguist or how § have been informetion that you received from
10 did that happen? il Hayor Nerquist?
11 A I don't know. 1 A T beleve so.
12 Q A1 right. Do you recall any one time when 12 0 AN right. Mow let me ask you te review Exhibit 2§,
13 Ms. Shindell gave or mede a statement to the press, 13 I believe.
14 to the public on her cwn withoul you providing her 14 & Uk-huh,
15 with & statement? 45 0 You prepared this record?
16 A Yes. 1 A Yes,
47 0 Do you know how many tines she did that? 17 0 Okay. Let me direct your attention to the fourth
1§ A Ch, quite a nunber, 18 paragraph. By the way, did you ¢irculate this
19 @ Did she consult with you before making press 1% record to anyone, sir?
H statenents? WA Ko
21 A Sometimes. 24 0 You wrote in this cocument, "When she didn't get the
29 Q Did that cause a problem with you when she would 22 pronotien she wanted in the Mayor's office, she quit
% talk to the press without consulting with you? 2 coming to work." Is that something the Meyor told
ok N _ 24 you?
25 Q@ It was okay with you? 25 A No.
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1 Q What specific evidence do you have to make that 1 reason Ns. Figueroa and her attorney chose to file

? ¢laim, sir, that Harilyn Figueroa stopped ceming to 2 with the state Equal Rights Division instead of

3 work because she didn't get a promotion? 3 pursuing a lawsuit." When did you write this

{4 A I'naware of that. This statement may have 4 record?

§ compressed two incidents but -- 5 A Right efter the claim was filed with the Equal

§ @ I'mtalking about specific evidence which led you to B Rights Division, whenever that was.

7 conclude that Harilyn wes not returning to work T @ A1 right. Do you know if she filed any other

¢ because she did not get a promotion, What evidence 8 claims other than the LRD?

9 do you have? § A MWell, the federal EEOC which had dismissed it

10 A None. 10 previeusly which I mentioned in this statement.

14 Q Okay. Kow, you wrote in the fifth paragraph, "This 14 @ So she had alse filed with the federal court, I mean
12 15 not zbout harassment or discriminatien. It's 12 with the federal EEQC; is that correct?

13 about money and revenge," What evidence do you have {13 A That's correct. That had been diswissed at the time
14 to claim that Marilyn is engaged in some type of 14 [ wrote this however,

13 revenge? 15 0 Is that correct?

16 A Nome. That's my persenal tonclusion. 16 A Yes.

17 Q@ And on what do you base that conclusion, sir? 17 0 So when did you actually write this document?

18 A I base that on what I have heard about the case 18 A& When the ERD complaint was filed,

19 primarily from the Mayor. 19 0 A1 right. Exhibit 3, did yeu prepare that record,
20 0 Well, did the Hayor te1l you that in his view 20 sir?

Al Harilyn was being revengeful? 21 & Yes, 1did.

22 A 1 don't believe so. 1 don't know if he ever used 22 @ Al right. And did you circulate that record?

23 that word. 23 A Did 1 circulate it? 1 believe T gave it to the

24 Q Well, what words did he use which led you to 24 Hayor or someone in his office.

25 conclude she was being revengeful as you've put it 25 @ This document, Exhibit 31, what was the objective of

213 218

1 in this Exhibit 297 Tell me specifically, 1 this record?

2 A Idon't know what specific words he used. ¢ A The objective of this record was to give the Mayor

3 Q@ And again, a1} the accusations that you have made 3 something to say besides no comment when he was

4 against Marilyn is from information you received 4 asked about this case.

5 from the Mayor? 5 Q So basically to aveid talking about the rumers and

§ MR. FINERTY: Objection to the b allegations?

1 characterization that he's made any sccusations 7 A No. This -+ I believe this was later than that.

8 against anyone. § @ It was after the filing of the complaint?

§ Q@ Is that correct? § A 1 helisve s0.

10 A& It's correct that I have not made any accusations 100 A) right. Exhibit 32, did you prepare this record?
1 and no one except peepie here today have seen this 11 & VYes. Hell, I -- Let me read the whele thing, Yes.
12 either. 12 Q@ Is that right?

13 0 Well, my guestion is -- 13 A Yes.

14 MR. FINERTY: Let the record 14 @ This Exhibit 32 is titled "Statemeni of Anne

15 reflect he's referring te the exhibit in front of |15 Shindell, March 13th, 2001"; correct?

16 hiz, No. 29. 1% & Yes,

17 0 "The Mayor refused 1o be coerced rto reentering & 17 @ Did you give this document to Ms. Shindell?

1% relationship that would be destructive to his 18 & Yes, I helieve so.

1§ family." That is information you got from the 19 @ Do you know when you prepared this decument?

20 Hayor; is that correct? 20 A Hell, the way these things work, probably on

21 A That's correct. H Harch 12th or the 13th. The last minute, 1 presume,
22 @ ANl right. Exhibit 30, did vou prepare that record, [22 @ Do you know if this document was released to the

23 §ir? 2 press or to the public? '

4 A Yes, 24 A I don't know. )

25 0 In the third parsgraph you wrete, "This is one 25 0 In this record, the first paragraph you claim that 2
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1 cexval relationship between Norquist and Figuerca 14 Mo
2 began in Hovenber 1934 and wes initiated by 2 @ 1 believe you testified that he told you that there
3 Ms. Figueroa. Did I read that correctly? 3 were 10 to 12 encounters?
4 A Yes. 4 & I believe eight to 10,
5 0 Where did you get that infornation fron? 5 Q Did he 1el) you who started those encounters?
& & From the Mayor. 6 A Yes. MHe said in Novenber 1994 Marilyn Figueroa
70 Did he tel) you when in '94 the relationship 7 invited him to her house, drove him there in fher car
g started? 8 and they ended up --
¢ A Well, it says November '84. . Q What about '95, were there any encounters according
40 Q Did he tell you when, what day? 10 to the Mayor?
1 A No. 11 & 1 don't know.
17 Q Week? 12 Q What about '967
13 A November. 13 A 1don't know. I know what's in this statement which
14 And he says that “"who invited Hr. Korquist to her 14 is the first one and the jast one.
15 hore and drove hi there in her car™? 15 @ I understand that. What about '977
16 A Correct, 16 A [ don't know,
17 4 Did he tell you anything ebout that particular 47§ Did he disclose any encounters?
18 incident? 18 A No.
15 & Kot, not in any detail. He told me that she drove % 0 '587
20 him to her home, that they ended up having a sexual 20 A Ne
ra encounter and 1 believe then she drove hiw hone, MoQ 1
9 @ Did he tell you where the encounter occurred? 22 & Yes.
23 A Mo, 23 Q How pany?
24 O And then you said, "Mr. Norquist seid at the putset 24 A One that I'm aware of.
25 that the relationship would not Tead to anything 95 Q When did that ccour?
i 219
1 pernanent znd M. Figueroa said that that was fine.” 1 A October or November of 1999,
Vi Wnere did you get that information fron? 2 0 In October how many encounters did he tell you had
3 A From the Mayor. 3 taken place?
§ 0 A right. And "that the relationship was not 4 A 1 camnot tell from this what the specific detes were
5 serious but just *fun.'" Did 1 read that correctly? 5 of any of these.
§ 4 ({Nodding}. § Q Well, how rany encounters do you recall he pentioned
7 0 Mhere did you get that infermation fron? 1 had taken place in October of 18997
§ A Same source. § A One which is listed hers.
g Q Did he tel) you anything beyond what you wrote in 9 0 Did he disclose any other encounters in 19997
10 this document? 10 A Well, according to this --
11 A 1 don't believe so, 140 Well, I's talking about according to what you know.
12 Q Ye told you that on that day there was sexal 12 A Mell, this is what I know.
13 contact? 13 Q Okay.
14 A Yes. 14 A This is why | wrote it down.
45 0 Tls there a reason why you didn't include that in 15 @ Okay. How meny encounters did he disclose for 19997
16 your first paragraph of Exhibit 32 back in the year 16 A It's difficult to tell. It appears something --
11 2401 when you prepared this docunent? 17 probably one in October and one in November, but I
16 A This was not an attempt to give a detailed blow-by- 18 can't even say that with certainty, There are not
1§ blow of the relationship. 1t wes to summerize. It 19 specific dates attached to these.
20 says, "The sexual relationship began in November 20 0 So far vou think he disclosed to you two in 19887
Y 1984 when she invited him to her home and drove him 2 A T believe so.
a there in her car." 1 think the reasonabie 22 Q What about 13887
e conclusion is that they had sex. 23 A 1don't know.
20 Well, did Mr. Norquist ever detail for you gach 24 0 What zhout 1994, was there only ong or more than
25 encounter? 25 one?
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1 A Idon't know, Whether you ask me backwards er [ acts were undertzken by him and Harilyn?
2 forwards, 1 still den't know. 9 A 1 believe he said there was one that fook place in 2
3 Q AN right. The eight or 10 encounters that you have 3 car.
4 disclosed here today, did he tell you who initiated 4 @ What kind of sex act occurred in the car?
3 these encounters? 5 A Oral sex 1 believe.
§ A Mot specifically, mo. § @ Where did that socur?
7 Q Did he tell you where all of these encounters 7 A 1don"t know.
§ occurred? § G Any other place that he may have disclosed to you?
9 A Mo, Some. 8 A N
19 @ Which ones did he disclose to you? 10 Q Did he ever tell you that sexual acts were taking
11 & Well, at Teast a couple that took place at her home. } place in the office?
120 Okay. Do you recall what year these two took place 12 A HNo.
13 at her home? 13 Q Did you ask him about that?
14 A Well, 1989, one that's contained in this decument. 4 A Ko
15 @ What about the other one? 15 Q If sexual acts would have taken place in the office,
16 A 1don't know, Hell, the other one in 1934, 18 do you think that would have been the proper thing
17 Q So the only twe that you can recall would have been 17 to do?
18 the one in '84 and the one in 19397 18 HR. FINERTY: Objection.
18 A The only enes that have a specific date attached, 19 MR, SCHRIMPF: I'11 jein that
20 yes, 20 objection.
2 Q Okay. I just want to understand this. Dic he tell 2 Q Go ahead, sir,
2 you who initisted these eight to 10 sexual meetings? 22 A Do I think it would have been the proper thing to
9% A Well, as -- yes. He said she initiated the first 23 do?
24 one, 24 0 Right.
25 Q Okay. What about the other eight? A 4 M.
224 223
1A 1did not go through it point-by-point with hin. 1 0 AlY right. Let me have that exhibit sc we can keep
2 0 Okay. 2 them 811 right here. Exhibit 33, T believe,
3 A It scunded to me 1ike it was -- my impression was 3 A Yes,
4 that it was mutual. 4 0 Llet me just go back to Exhibit Ne, 32, You wrote
5 0 What led vou to believe that? 5 this as the statement of Aane Shindell; correct?
§ A Well, his description of how sometines she would 6 A Correct.
i ¢all him at nis home, come and pick hinm up in her 7 @ That was basically your statement; right? This was
§ car, tzke him to her fhouse, bring him home 8 this was a statement that you prepared under her
g afterwards, That sounded to me Tike a mutual g name; true? '
10 arrangenent, 10 A Well, it was a statement that [ prepared for - that
4 Q Did he tel) you when she picked him up -- 11 I prepared under her guidance and the Mayor's I
124 Yo 12 would say, She happened to be the person whe issued
13 Q0 -- at his home? 13 it and made it. It's her statement. 1 helped
14 A Mell, perhaps, but if he did, I don't remenber. 14 prepare it.
15 0 Did you write any notes about -- 15 0 Did she dictate this statement to you?
16 & No. 1% A& HNo.
17§ .- when he was telling you thsse things? 17 @ Did she tell you what to say?
18 4 HNo. 48 A Me discussed it. I believe the content of this
19 Q Before you prepered this record did you write any 18 statensnt is similar to 2 filing that was nade on
2t notes of your discessions with Mayor Norquist 20 the Mayor's behalf.
! regarding the sexual encounters? 21 @ When did you discuss this statement, Exhibit 32,
22 A 1 don't believe so. I mey have tzken encugh notes 22 with Ms. Shindel?
23 to prepare this. [ don't know. 23 & MWell, at some time before she made it.
24 @ Other than encounters occurring at her home or his 24 0 Where did you discuss it?
25 home, did he disclose eny other place where sexual 25 & Where?
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1@ Yes, 17 & Could | have & ninute? I'mnot even sure what this
2 A Tdon't know. It may have been in her office, it l document is.
3 may have been on the telephone, : 30 AN right. Take a second. T want 1o nake sure you
4 Q Wo was present when you discussed these facts? 4 understand what you're telling us her or at least
5 A Well, if it was on the telephone; ne ong, but ! 5 you know,
§ don't know. § MR. SCHRIMPF: Can we teke a shert
7§ Was the Hayor present when you discussed this with 1 break too, Counsel?
8 Ms, Skindell1? § HR. ARELLAKO: Sure.
§ A Mo § MS. MRIT: Going off the record.
40 Q Did the Mayor review this record before it was 10 {Recess)
11 ssued? , h (Exhibit No. 36 marked
42 A 1 don't believe so, but if I may go beyond that, [ 12 for identification)
13 helieve this is based on @ legal document that had 1 MS. AURIT: We are back on the
14 already been filed. 14 record.
15 Q Okay. WHho filed the Tegal document? 15 0 Let me show you, Hr. Christofferson, I want to
16 A 1 believe it was filed by Anne Shindell as part 18 skip a couple exhibits out of order, showing you
17 of -- a3 2 supplement to a filing from the City 17 Exhibit 36.
18 Attorney's office as [ recaill. 18 A 1 already have two. Are you aware of that?
19 0 So you prepared the document so that it could be 18 0 D'ssorry. I stand corrected, I apologize. Let's
20 filad pursuant to Marilyn Figueroa's complaint? il organize this thing. The statement of Anne
21 & HNo, no. Al Shindell. The statement of Anne Shindell, did you
22 That's what I thought you said, Why don't you 22 prepare this record, sir?
a3 clarify it for me. : 23 MR. SCHRIMPF: What exhibit number,
24 A No, no, 1 said this was based on a legal document 24 Jounsel?
25 that had aiready been filed. 25 MR. ARELLANO: I think it's --
225 227
i MR, SCHRIMPF: And for the recerd 1 THE WITNESS: 33,
2 this is Exhibit 327 2 MR, ARELLAKG: -- 33
3 @ Eyhibit 32. This content -- The contents of 3 0 Did you prepare this record, sir?
4 Exhibit 32 come from enother document that was 4k Yes,
§ ajready filed? 5 0 And this document, where d4id you get the information
§ A T hbelieve so. & which prompted you to prepare this document,
7 0 And who prepared this other document that you're 7 statement of Anne Shindell?
8 referring to? § A& From her.
9 A Anne Shindell. 9 G Inthis second paregraph she states that "My sons
10 Q So are you telling me that a1l of the information 10 and [ experienced some traumatic, devastating
14 that you have in Exhibit 32, you teok it from a 11 personal end professional losses and betrayals in
12 docunent that Ms. Shindell filed pursuant to Farilyn |12 the Tate 1690s." Did I read that correcily?
13 Figueroa's legal claim? 13 A Yes,
14 & T1'm saying this is based on that, I don't know 14 Is that information she provided {o you?
18 specifically that every fact in there is from the 15 A Yes,
16 document, but it -- 16 What types of betrayals did she disclose to you?
17 @ AV right. Where are the rest of the exhibits? 17 A MHell, she disclosed that her husband and soneone who
18 There we go, right there. Exhibit 35, when did you 18 was hendling the finances for their law firw had had
18 receive that decument, ¥r. Christofferson? 19 an affair and that the woman handling the finances
20 A It appears on the {4th of March. There doesn't seem |20 alse had enbezzled a substantial amount of money.
Al to be a year on here. I guess 2001. 21 Q Did she disclose any type of abusive spousal
20 & How did you end up getting this document? il reletionship?
23 A It was fexed to me by the Shindell Law Office it 3 A Mo
24 appears. 24 Q Did she ever el you that she had been the subject
25 4 Did you request that document? 2% of any type of spousal psychelogical abuse?
228 228
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1A HNe. ' 1 A VYes.
9 Q MWas this document ever released to the press, or 2 0 Al right. Once you learned that Ms. Figueroa -- in
3 statement? 3 essence you learned at some point after you received
4 & T believe se. 4 Exhibit 35 early in the year 2000, you discovered
5 0 A1 right. Did Ms. Shindell ask you to prepare this 5 that she had a disputed version as far as the
b s{atement for her? 6 relationship was concerned; true?
- - 1 R, SCHRIMPF: 1'm going to ohject
§ Q Al right, Did you have anything to do with § because I don't understand the question, but if
§ renoving Ms. Shindell as the persenal attorney far § the witness does, that's fine.
10 John Norquist? 10 Q Go ahead.
1 & Ho, 11 A That I understood there was more than -- that she
12 Q AV right. Now, before we took a short break you 12 had a different version of the story than the
13 were identifying Exhibit 35, is that correct? 13 Mayor's?
14 & Correct. 14 @ Correct,
15 0 And can .- and ] believe you recuested a little fime |15 A I had always understood that.
18 to review the record? 16 @ What do you mean you always? You mean since
17 A Right. 1 just wanted to be sure what the document 17 January 6th?
18 was. 18 A 1 hadn't known the details but if we were talking
19 Q And now can you tell us what thai document purports 18 about sexual harassment, tlearly she had 2
20 1o represent? 20 different --
20 & Well, it says it's a Netice of Claim on Behalf of 21 @ Yersion.
22 Marilyn Figueroa from John Fuchs. 22 A .- opinien than he did.
23 Q AL right, And I believe you testiffed that you 23 0 AN right. And up to that point when you received
1] received that document sometime in -« 24 this document right here, did you ever sit down with
25 4 It sppears on the 14th of Harch, 25 Mayor Norguist to go over each allegation that
229 231
1@ Okay. 1 Karilyn Figueroa was making?
2 A 2001, 2 A .
3 0 And T believe you received that from Ms. Shindell; 30 A right, At some point, as I understand, you
4 is that correct? 4 suggested, did you not, that the Mayor disclese his
5 & Correct, 5 relationship 1o the public?
§ 4 Is that a record that you reguested? § A Yes.
T A That I requested? I den't believe so. 7 Q And I believe that was on December 1st of the year
§ 0 Why would Ms. Shindell send you that document, 8 2000; correct?
4 Exhibit 352 § A No, mo, wrong. It was discussed long before that.
10 A So that I would be aware of what was happening in 10 The first time I suggested that was probably in
11 the case I expect. i1 April, maybe sooner.
12 @ Okay. Did you discuss any aspscts of this 12 @ Before the election or after the election?
13 Exhibit 35 with Hayor Kerquist? 13 A Probably right after.
14 4 [don't believe so. 140 Do you know why the Mayor delayed his disclosure
15 0 Did you review the document once you received it? 15 until December ist of the year 20007
16 4 Well, I presume I did. If I did, it must have been i6 A MWell, I believe there was hopes that there might be
17 cursory because 1 don't remember ever seeing the 17 some kind of other way to resolve it, that there
18 §5 million figure before, 18 might be a settiement or sonething might happen,
19 4 But did you review it enough te know what 19 that this wouldn't become a public confrontation.
20 Ms. Figueroa was claining? 20 @ What prompted the disclosure on December 1st of the
20 A Yes. & year 2000 on the part of the Mayor regarding his
22 0 AN right. And did you discover by reviewing that 2 version of a consensual relationship?
23 document, Exhibit 35, that she was ¢leiming that 23 & He and his wife decided that rather than give in to
2 Hr. Korquist had used his position fo obtain sexual iU demznds end pay a monetary settlement that he was
23 favors? 28 prepared to make this public and get rid of any
230 232
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1 “hreat that might be hanging over him and handle it 1 support your contention that.ygu offered Har11¥n
i that way, 2 Figueroa the block grant position on two ozcasions?
3 Were you present when the two of them had this 3 A Only her response in the magazine articls where she
4 discussion? 4 acknowledged that.
5 A HKe. 5 0 She acknowledged in the Madison -- in the Hilwaukee
6 Q Did you have any input with respect to -- g Magazine that you did offer her that positien?
T A HNo. 7 A 1 believe so.
Q- that? § QO Okay. Let's take a look at that one. Where are we,
o A I discossed this with them uch earlier, dut, no. g Hadisan Magazing,
40 0 Let e have that. Let me show you now what kas been |10 (Exhibit Nos. 37 and 38 marked
11 narked as Exhibit 36. 11 for identification)
12 A Yes, 12 MR. FINERTY: For the record, it's
13 MR. SCHRIMPF: Could the witness 13 Hilwaukee Hagazine.
14 identify that? 14 Q Let me show you what has been marked as Exhibit 37
15 Q Exhibit 36 I believe is the statement of Anne 15 which T believe is a copy of the Milwaukee Magazine
16 Shindell, March 13, 2001; is that correct? 1§ you submitted to your attorney pursuent to our
17 A Correct. 17 Subpoena Duces Tecur. Can you Took at that document
16 @ Did you prepare this document, sir? 18 and te11 me where Marilyn Figueroa acknowledges that
19 A 1 belicve 50, It seems to me to be identical to the 19 you of fered her any position?
20 one we looked at a 1ittle while ago. 20 A Well, yes, Mould you like me to read this?
24§ AN right. Very geod. Llet me see that. 24 0 Vhy don't you read the passage where your nane and
22 & Except that the print is bigger. Py the position is mentioned,
25 Al right. Kow let me show you what has been marked  [23 A Okay. "Or how the Hayor's chief campaign strategist
24 as Exhibit 34 which I believe is another statement bL and then Chief of Staff Bi11 Christofferson had
25 that you prepered on your behalf? 25 twice offered her a job running the community
233 235
1 & Correct. 1 develepment block grant office. She knew it was @
7 0 Is that correct? 2 hot seat job where people were always being pushed
3 & Corrset. 3 aut, & job that required technical skills she did
£ & When did you prepare this record? 4 not have and she was not going to commit
5 A Well, probably December Sth of 2000. § professional svicide by taking it."
6 O When was the first time that you mentioned anything § @ And when -~ This particular position that you
1 related to having offered Marilyn Figueroa 2 1 “offered Marilyn, what were the requirements for that
§ position while you were the Chief of Staff? § position, sir?
§ A When was the first time I mentioned that? 9 A The requirements were that T beliove Marilyn had
10 Q@ Right, 10 shsolutely the hest background and resume for that
41 A Probably in this instance. 11 jeb. She had -- she had served on the block grant
12 0 Okay. As I understand pursuant to this exhibit, 12 policy conmittee as the Mayor's representative for a
13 Exhibit 34, it is your positien that while you were 13 nunber of years, she knew the process, she knew
14 the Chief of Staff vou offered Marilyn the block 14 everyone on staff in the block grant office, she had
15 grant department directorship? 15 2 good relationship with the community groups who
16 & Correct. 16 were funded through the office. Frankly, there is
17 Q s that correct? 17 nobody who probably was more knowledgeable ebout
18 A Yes. 13 that than Harilyn.
18 0 And it 95 your position in this record that you 19§ Do you have a job description for that position?
2 offered that on at least two occasions? 20 A No.
21 A Correct. M Q Do you know what the job description for that
22 Q One jr '9 and one in 1989, correct? 22 position was at the tine?
23 A '% and 93, - 22 A M.
24 0 '98, thenk you. Other than your own statements, do 24 Q Do you know today what is the job description for
28 you have eny records, Tetters, menos that would 25 that position?
234 238
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£ & Mo, but 1 know that I was authorized to offer it to 1§ MWhich one was it?
? her, znd when she didn't take it, I offered it to 2 4 Dne or the other,
3 somebedy ¢lse. 30 Mhich one do you recall it was?
4 0 Hho authorized you to offer it to Marilyn? 4 A Well, T don't recall.
5 A I had that authority as the Chief of Staff. 5 0 Hhat did she tel} you?
§ 0 And when did you actually talk to her about that § 4 She told me she wasn't interested,
1 position? 7§ What reasons did she give you?
§ A MWell, at the time thet we were going 1o make a § & She really didn't say. She said that wasn't
g change on two occasions, 9 something she wanted to do.
10 Who did you offer the position to eventually? 10 ¢ Did she tell you at any time during thaet discussion,
11 A Eventually the first time Steve Holt became the 11 did she tell you that she preferred to be next to
11 block grant director. 12 the Mayor?
13 @ Where did Kr. Holt come from? 13 A He.
14 A Within City government. I've forgotten whether fhe 14 @ That's something you assumed?
15 was in the budget office maybe or - 15 A No. 1 assuned that she had two opportunities to
16 0 Did you know Hr. Holt before? 18 rove out of that office and turned them both down,
17 A Not really. 1 and 1 drew my own conclusion, that's true.
18 Q Did you interview him for the position? 44 @ That -- You reached your own conclusion thal she
19 A Yes. 18 wanted to be close to the Mayor?
20 Q Did he submit a resume for the position? 20 A That she didn't want to Teave the Mayor's cifice,
24 & T don't know, Al yes.
20 @ Who else interviewed him besides you? 22 Q@ Did you ask her if that was, in fact, correct?
23 & I annot sure. 23 & No, I concluded that after the fact when this other
24 Q Was this position advertised? P stuff became putlic frankly.
25 A Ko 25 Q0 Right. You concluded that as part of your strategy
237 239
1 Q@ How did you make contact with Mr. Holt? 1 1o respond to her allegations?
2 A I'msorry, how -- ¢ & Mo, not as part of my strategy. The light came on
3 Q How did you make contact with him? 3 after this became public. I concluded, no wonder
4 A He was reconmended to me T believe by David Reimer 4 she didn't want to leave the office, she only wanted
] who was the head of the Departwent of Administration 5 to work here,
§ at the time. 6§ @ What did you pean by that, Mr. Christofferson?
7 Q@ Had you spoken to Mr. Holt before offering the 7 A That she wanted to be able {o continue to have
8 position to Marilyn? 8 access and the relationship with the Mayor.
3 A HNo. 9 0 Well, did you ever ask her those questions?
10 0 Do you have any records that would reflect when you 16 A Mo,
14 actually spoke to Marilyn Figuerca -- 11 0 Did the Mayor 1el1 you that thai was the case?
12 A No. 12 A& Mo,
13§ -- about that position? 13 Q Did you ever ask the Mayor why, why is it that she
14 A No. 14 didn’t take these pesitions, the block grant
15 @ Do you know when Hr. Holt was hired for the 15 position?
16 position? 16 A Why would T ask the Mayor thet?
17 & When he was hired? i1 Q 1'w asking vhether or not before you -
1§ @ Right. 18 A No.
19 A Hell, 1'd know if | referred to this statement. 19 @ -- reached your conciusions.
20 0 Go ahead. A N
20 A Well, I guess T don't know precisely. I would say 21 0 And in your letters you basically reached that
22 November of 1948, 22 conciusion without conducting any investigatien,
23 Q Where did you talk fo Marilyn about thet position? 23 correct, that the reason why she turned down that
24 A In the Mayor's office, her office or my office, I 24 position was because she wanted to be close to the
25 don't know. 25 ayor?
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T & This statenent we're talking about doesn't reach 1 except for the Hayer's effice where she had access
2 that conclusion at all. 1 to the Mayor.
3 Q But at Teast in ether statements that's what you are 3 @ Okay. Did she ever show interest in the Rike Dawson
4 a1uding: isn’t that correct? 4 position?
5 MR, FINERTY: Objection. Go ahead. 5 A Hot while I was there.
§ & That was my conclusien. § 0 Did you ever learn that she was interested in
70 Al right. 1 beconing a tiaison 1o the council?
B & Yeah § A Yes.
g 0 Then you alse clain that she was offered another § 0 When did that happen?
10 position with the {ity development department; 40 A After the pasition had already been fi11ed and 1 had
1 correct? 11 left the Mayor's office. Someone else had baen
42 & Mot precisely that she was offered, that she had 12 hired as [ understand it before Marilyn expressed
11 expressed an interest in it, that she probably could |13 any interest.
14 have had the job, that 1 encouraged her but she 14 Q0 Who was hired for that position?
15 decided not to pursue it. 45 & Wel, as I recall, and I ag not sure --
46 0 Oksy. Let's talk about that one. Hnen did she {6 0 1 just want to know who was hired for that position.
17 express an interest in the City development area? 47 A Brenda Wood, 1 believe,
18 A During the time I was Chief of Staff. I don't know 18 0 A1) right. Who nired Hs. Erenda Hood for that
19 specifically when. 19 position?
99 Q Was that before you offered her the block grant 20 A Jin Rowen,
2 position? 2 Q Al right. When did Marilyn express interest in
29 & 1t was probably in between the two offers. 1 that position?
73 Q A1 right. And which specific position was she 23 A After Brenda had been hired.
24 Tooking for? 24 0 Okay. How do you know that?
25 A I don't remenmber that. 25 A From talking to Jim Rowen.
241 243
40 And whatever happened to that position? 1 Q AW right. He told you that?
7 A Someone glse was hired. 2 A Yes.
3 Q What happened to that positioen today? 30 Al right. Let's go back to the City development
4 A T don't know. 4 position, As I understand Marilyn came and told you
5 Q And did you offer her that pesition for the City 5 she was interested in that pesition?
6 development? § & Correct.
7 A 1 was not in a position to offer that. 70 Is thet correct? And now your sworn testirony is
§ 0 Do you knew if anyene offered her that position? g that Mr. Morgan told you that she had turned down
5 A 1 believe before it got to that point she said she 9 that position?
0 didn't went to be considered. 10 A Mo, no, no, That's not what I said.
11 Q Whe told you that? 14 0 1 want to understand what you said.
12 A Michael Morgan, I believe. 12 A 1 said that she had told me she was thinking about
12 Q When dic you speak with Mr. Morgan about that? 13 applying for this job at DCD, that I encouraged her
44 A At sone point when this was taking place. i to do it, that from whet I understood from people I
{5 Q And here you believe that she turned down that 15 talked 1o later, she could have had the job, it was
16 position as well because she wanted o be close o 16 pretty clear had she wanted it, she decided not fo
17 the Meyor? Was that ancther conclusion that you 17 pursug it. I don’t believe she was ever offered the
18 reached? 18 job tut she could have been had she wanted it.
19 & Well, it's a reasonable conclusion. 18 Q Besides Mr. Morgan, who else .. what other people
90 @ Is that another conclusien you reached? 20 you talked to about this particular fssue?
o1 & 1 hada 1ittle different conclusion that -- yes. A 1 don't recall.
22 @ A right. 22 @ Okay. Did you ever talk to Marilyn about what ever
99 4 1 think that contributes to the theory, yes, 1 do. 23 happened to that position?
24 Q MY right. Wkich theory, sir? ' 94 A I don't think so.
25 & The theory that she did not want to werk anywhére 25 0 You just sinply concluded that this was enother
242 244
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i incident where she turned down an opportunity to 4@ -~ with Yarilyn Figuerca?
2 Teave the Mayer's office; is that correct? 2 A Mo
3 A 3She may have told me that she decided not to -- 3 0 Did you read anything about allegations involving an
4 ¢ Listen to my question. 4 apple in this complaint that is before you?
5 (Question read) 5 A Yes,
§ A I'mnot sure whether I concluded that or she told me § Q Did you ever discuss that issue with Mayor Merquist?
! that she had decided not to pursue it. i & No.
§ Q A1l right. Do you know if that position was § @ Do you believe an apple was involved during their
§ eventually elininated? g sexual encounters?
i A No. 10 A 1don't know,
11 @ To this date do you know if that position is still 11 Q You never asked that question of Mayer Korquist?
12 in existence? 12 4 He.
13 A 1 don't even know what the pesition was. 130 AN right. Did you believe Marilyn's allegation
14 Q0 Well, if you clained that Marilyn told you thal she 14 that Hayor Norquist would use an apple as a serual
15 was not interested in that pesition, what did she 1§ toy or a gane? Do you believe that allegation?
16 tell you? 16 A 1 didn't make 2 judgnent about it,
17 & T don't claim that, I said she may have told me 17 Q@ 1 said do you believe that?
18 that. 16 & Do I bhelieve -
19 ¢ Do you know when she may have told you that? 19 Q@ Do you believe the &1legation Marilyn is making in
20 A She may have told me that when she decided she 20 this complaint, that an apple was used between
Val wasn't interested. 2 Mayor Norguist and Marilyn Figueroa?
22 0 What did she say? 22 A 1 don't know whether. to believe it or not.
23 & T don't know if she said anything, 23 Q0 De you believe she is being truthful with respect to
24 0 A1l right. You're assoming that she may have told 24 that apple allegation?
25 you? 25 A T don't know.
245 247
4 A I'passuming that she may have told me or I asked 1 0 COkay.
2 her or at some point I learned that she wasn't .- 2 A T know that there sre other things in here that are
30 AN right? 3 rot true se 1i's difficult to judge.
4 A -- pursuing it. 4 0 What about the zpple allegation, is that true? Do
§ 0 AY right, A1 right. We're going to just identify § you think that is true?
§ one more exhibit and then we'1l proceed with the B A 1 don't know,
i rest of your deposition on Wednesday. This record, 7T Q Okay. Which allegations are not true in that
| Let me show you Exhibit 38 of your deposition. g conplaini?
§ A I'mstill hanging cn to this, by the way. § A There are any number of things. You know, they are
10 0 Which one? Yesh, that's fine. 10 denying minority staff participation in decision
11 A& Okay. 1 naking discussions, segregating staff meetings hy
12 Q Hhave you seen this document before, 12 gthnicity, raintaining a twe-tiered system on the
13 Kr. Christofferson? 13 basis of color, contempleting implementation of
A& Yes. 14 policies targeting minority neighborhoods.
15 @ Okay. When did you receive this record? 15 I'n just getting started, Just a minute.
16 A M), it would appear on the 4th of December of 15 Threats to affect the black grents for Latino and
17 2000, 17 African-Angrican groups, that she was -- that he
18 Q Did you review this record once you received it? 18 threatened to withhold and reduce block grant
18 & I'pcertain [ - yes, 13 do}lars, that decisions about her promotion came
20 Q Did you ever sit down with HMayor Norquist to go over |20 from above, that she worked for a Latino leader that
21 each and every allegation? pal the Mayor didn't support. Those are some of the
22 A N 22 things in here that are not true or accurate.
23 & Did Hayor Norquist ever discuss with you any sexual 23 @ ANl right, With respect to the sexual ¢laims that
U ¢xchanges invelving an epple -- 24 she has egainst the Mayor, do you have any resson to
25 A N 25 beiieve that they are not true?
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T A Based on the anount of other misinformation or 1 originals back,

2 unirue statements in there, 1 have no reason to 2 MR. ARELLANO: 1'd be happy to.

3 think they are true. 3 MR. FINERTY: And we've produced

4 Okay. Were you present at every enccunter that 4 documents to you. The City has also asked for

§ Warilyn Figuerca &nd Hayor Korquist had? 5 copies but they're your documents we've produced

6 0f course not. § pursuant 1o your subpoena 50 1 would need your

1 Were you present when Harilyn Figueroa dealt with 1 approval if they want coples.

8 block grants with the Mayer? § MR. ARELLANO: 1 don't have any

§ Sometimes. g objection once they are on the record. 1 will
10 Were you present when the Nayor asked Marilyn - 10 provide them with those that 1 have marked as
1 MS. AURIT: Excuse me. Ma're out 1 exhibits.

12 of tape. 1'nm sorry. 12 HR. FINERTY: Very good.

13 HR. ARELLANO: A1l right. We'll 13 MR. ARELLANG: AI1 right. 1
14 stop and we'11 continue next time. 14 believe today was the desdline to get @ response
1§ THE WITNESS: ATT right. 15 from you, sir.

16 MR, ARELLAKO: A11 right. 16 MR, SCHRIMPF: 1 am very sorry, I

17 MS, AURIT: Adjourning at 4:46. 17 have not had the opportunity because of our

18 WR. ARELLANO: Okay. 18 schedule to get the approval on the matter of the

18 (Discussion held off record) 18 notes from Mr. Soika. You should -- So far as

il You have preduced Exhibits 7, 8 and §; is that 20 the personnel records are concerned, it's my

i cerrect, Mr. Christofferson? sl understanding that they were sent --

2 Yes. e, MS. GARCIA: Me have personnel

3 Ang are these tapes of press conferences involving 2 records. We don't have discrimination

u the mayor? 4 conplaints,

pi] They're tepes of television news coverage of the % MR, RELLAND: What about the other
248 251

1 case, I believe. 1 records we have requested such as the

2 Okay. Very pood. And you also have produced all 2 discrimination conplaints?

3 your calendars up to February of the year 2000; is 3 HR. SCHRIHPF. It was my

4 that correct? 4 tnderstanding that Cheri and Ms. Tefpner were

5 forrect. 5 working that {ssue.

B Now, 1 would request, to save you an additional § HR. ARELLAND; When can 1 expect

i trip, that you make copies for the rest of the year 7 you to give me a final word on the persenal notes

8 2000 for the rext meeting, That way we can save you 8 of Mr. Soika?

9 lots of headaches. 9 MR. SCHRIMPF: I will -- | have to
10 MR, ARELLANO: And one final 10 aet the approval of the City Attorney, and [ have
11 thing which has nothing to do with you, 1 not had a chance to meet with him on that
12 Me. Christofferson. Where are we with all of the {12 particular issue.

11 naterials that we've been waiting for quite some 13 KR. ARELLANO: I understand that.

14 ting, Counsel, including Hr. Sofka's notes, the 14 That's what you told, me but when can [ expect
15 discrinination complaints that I requested some 15 sone final finality?

16 tine age? 16 MR. SCHRINPF: I will try to get
17 MR. FINERTY: Before we meve on 17 that al1 done on Wednesday, by Wednesday.
18 to that issve, I'd 1ike to put -- 18 HR. ARELLANG: A11 right.

1§ MR. ARELLANO: He's released. 1% MR. SCHRIMPF: I'm very sorry for

gl HR. FINERTY: From the 20 the delay.

A subpoena, H HR. ARELLAND: Absolutely, no

22 HR. ARELLANO: A11 right. 22 oroblen. Hednesday we can discuss that ssue.
2 8. FINERTY: The iapes are 23

24 Hr. Christofferson's originals. We're producing U

25 them for you to view but if he could have the 25 {adjourning at 4:50 p.n.)
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STATE OF WISCONSIN )
COUMTY OF DANE )

1, PEGGY &, CHRISTEMSEN, = Registered Professional
Reparter and HWotary Public in and for the State of
Wisconsin, do hereby certify that the feregeing
videatape deposition was taken befere me at the offices
of Falmer & Finerty, 5.C,, Atiorneys at Law, 20800
Swenson Drive, Suite 425, City of Waukesha, County of
Hilwaukee, and State of Wiaconsin, on the 11th day ef
March F002, that it was taken at the request of the
Complainant, upon yerbal interrogatories; that 1t was
tzken in shorthsnd by me, = tompetent court reporter and
disinterested person, approved by all parties in
interest snd thereafter converted to typewriting using
tomputer-aided transcription; that said deposition s a
true record of the deporent’'s tesatimany: that the
sppearances were g3 shown on Fage 2 of the deponition:
that the deposition was taken pursuant to Jubpcoena Duces
Jecum: that said WILLIAHM L. GHRISTOFFERSON before
exmmination was sworp by me to testify the truth, the
whole truth, and noth{ﬂg but the truth relative to said
cadse,

pated: March 22, 2002.

Registered Professional Reporter
Notary Public, State of Wizconein
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